
UDALBATZAK 2017KO URRIAREN 31N EGINIKO

OHIKO OSOKO BILKURARI DAGOKION AKTA

ACTA DE LA SESION ORDINARIA DE PLENO DE

LA CORPORACION CELEBRADA EL DIA 31 DE

OCTUBRE DE 2017

Errenteriako  Udaletxean,  bi  mila  eta  hamazazpiko

urriaren  31ko  arratsaldeko  18:30  zirela,  lehenengo

deialdian  eta  Julen  MENDOZA  PEREZ

(Orereta/Errenteriako  EHBildu)  alkate  jaunaren

esanetara, ondorengo zinegotziak elkartu dira:

En  la  Casa  Consistorial  del  Ayuntamiento  de

Errenteria,  siendo  las  18:30  horas  del  día  31  de

octubre  del  año  dos  mil  diecisiete,  se  reúnen  en

primera convocatoria, bajo la Presidencia del Alcalde

Julen  MENDOZA  PÉREZ  (Orereta/Errenteriako

EHBildu), los siguientes Concejales:

Orereta/Errenteriako EHBildu

- Jaione KARRIKIRI GARAÑO

- Garazi LOPEZ DE ECHEZARRETA AUZMENDI

- Eñaut GRACIA IBARRA

- Itziar OSTOLAZA GALDÓS

- Jon TXASKO ORGILLES

- Bernardo LEMOS TABERNA

Orereta/Errenteriako EHBildu

- Jaione KARRIKIRI GARAÑO 

- Garazi LOPEZ DE ECHEZARRETA AUZMENDI

- Eñaut GRACIA IBARRA

- Itziar OSTOLAZA GALDÓS

- Jon TXASKO ORGILLES

- Bernardo LEMOS TABERNA

Euskal Sozialistak-Socialistas Vascos

- José Angel RODRIGUEZ MEDINA

- Isaac PALENCIA CABALLERO

- María Teresa AZPILICUETA LLORENTE

- Joseba ECHARTE MARTÍN

- Montserrat LUIS CANO

- Iñaki RUIZ ALONSO

Euskal Sozialistak-Socialistas Vasco

- José Angel RODRIGUEZ MEDINA

- Isaac PALENCIA CABALLERO

- María Teresa AZPILICUETA LLORENTE

- Joseba ECHARTE MARTÍN

- Montserrat LUIS CANO

- Iñaki RUIZ ALONSO

Errenteria IrabaziZ

- Yon COLLAR RIOSECO

- Jose Cruz LEGORBURU AYESTARÁN

- Nagore BASURTO ESCAMILLA

- Miguel  María  RODRÍGUEZ  BARBERO

(18:45ean  etorri  da  bilkurara,  gai-zerrendako  5.

puntuan)

Errenteria IrabaziZ

- Yon COLLAR RIOSECO

- Jose Cruz LEGORBURU AYESTARÁN

- Nagore BASURTO ESCAMILLA 

- Miguel María RODRÍGUEZ BARBERO (Se hace

constar que se presenta en la Sesión a las 18:45, en

el punto 5 del Orden del Día).

EAJ/PNV

- Maite PEÑA LÓPEZ

- José Manuel FRANCO INSAUSTI

- Garbiñe OYARBIDE IRURETAGOYENA 

EAJ/PNV

- Maite PEÑA LÓPEZ

- José Manuel FRANCO INSAUSTI

- Garbiñe OYARBIDE IRURETAGOYENA 
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Ez  da  etorri,  baina  ezinetorria  adierazi  du,   María

Almudena  DE  LA  TORRE  FERNÁNDEZ (Euskal

Sozialistak-Socialistas Vascos)

No asiste excusando su inasistencia,  María Almudena

DE  LA  TORRE  FERNÁNDEZ (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos)

Bertan dago, egintza fedatzeko, Nagore SARASOLA

OTERMIN idazkari nagusia.

Asiste y da fe del Acto, la  Secretaria General Nagore

SARASOLA OTERMIN.

Era berean, bertan dago Mª José SANCHEZ PLAZA

udal kontu-hartzailea.

Igualmente asiste la Interventora Municipal Mª José

SANCHEZ PLAZA.

---------- ----------

1.  Udalbatzak  2017ko  apirilaren  27an  eginiko

ohiko osoko bilkurari dagokion akta irakurri eta,

egoki bada, onartzea.

1.  Lectura  y  aprobación  en  su  caso  del   acta

correspondiente  a la  sesión ordinaria  del  27  de

abril de 2017.

Idazkariak irakurri  du  2017ko apirilaren 27ko ohiko

bilkuraren akta.

Leída por la Secretaria el  acta correspondiente a la

sesión ordinaria del 27 de abril de 2017.

Oharrik gabe onartu da. Se aprueba sin observación alguna.

2.  Ondorengo  ebazpenen  berri  ematea:

Alkatetzarenak  eta   Zinegotzi-ordezkarienak,

2773  zk.tik  3145  zk.ra,  (biak  barne)  eta  Tokiko

Gobernu Batzordearenak.

2.  Cuenta  de  Resoluciones  del  Alcalde  y  de

Concejales Delegados, nºs. 2773 al 3145 (ambos

incluidos) y de la Junta de Gobierno Local.

Udalbatza jakinaren gainean geratu da. El Pleno queda enterado.

3. Berri ematea: Kontuhartzailetzako txostenak. 3. Dar cuenta: Informes Intervención.
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Ondokoak jakinarazi dira: Se da cuenta de los  siguientes:

-   Aurrekontu  egonkortasuna  eta  finantza

iraunkortasuna helburuak betetzeari buruzkoa.

-  Sobre  el  cumplimiento  de  los  objetivos  de

estabilidad presupuestaria y sostenibilidad financiera

-Finantza  eta  Aurrekontuen  arloko  informazioa

2017.3 hiruhilabetea

-  Información  Financiera  y  Presupuestaria  3º

trimestre 2017

-2017 ekitaldiko ordainketa epearen informazioa: 3.

hiruhilabetea

-  Plazo  medio  de  pago  factura  ejercicio  2017:

Trimestre 3º

4.  ELA  sindikatuaren  izenean  Jon  Urkolak

aurkeztutako  mozioa:  Enplegu  bermerako

mozioa Errenteriako zerbitzu publikoak udaleko

bihurtzean.

4.  Moción  presentada  por  Jon  Urkola  en

representación de la confederación sindical ELA  :  

Garantía  de  empleo  en  la  municipalización  de

servicios públicos de Errenteria.

Mozio hau irakurri dute: Leída la siguiente moción:

Errenterian  egindako  azken  udal  hauteskundeen

ondoren,  Errenteriako  gobernu  taldeak  herritarrei

aurkeztu zien programa-akordio  bat,  bertako puntu

bat  azpikontratatutako  enpresa  pribatuen  bidez

ematen ziren udal zerbitzuak udaleko bihurtzea zen.

Tras las  últimas  elecciones  municipales  celebradas

en la localidad gipuzkoana de Errentería,  el  equipo

de  gobierno  del  municipio  de  Errenteria  presentó

ante  la  ciudadanía  del  municipio  un  acuerdo

programático, donde uno de los puntos a desarrollar

era el de municipalizar los servicios públicos que el

Ayuntamiento  ofrecía  a  los  ciudadanos  mediante

empresas privadas subcontratadas.

TAOko langileen egoera epaitegiaren erabakiaren

menpean geratu litekeelakoan

Situación de los trabajadores de la OTA ante una

posible judicialización de su situación

Errenteriako TAO zerbitzua enpresa pribatuek soilik

kudeatu  dute  hasieratik;  hori  horrela,  TAOko

langileek 25 urtez jardun dute lan horretan.

El servicio de la OTA en el municipio de Errenteria es

un servicio que, desde un inicio, ha sido gestionado

única  y  exclusivamente  con empresas  privadas.  El

personal  que presta servicio de OTA es gente que

lleva realizando esas labores dese hace 25 años.

Izan  ere,  Errenterian  azpikontratatutako  zerbitzu

asko daude: lorezaintza zerbitzua, kaleko garbiketa,

En  este  sentido,  el  municipio  de  Errenteria  cuenta

con  una  amplia  variedad  de  servicios
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udal jabetzako gela zein aretoetako garbiketa, garabi

zerbitzua, TAO zerbitzua,  kiroldegiak, etxez etxeko

laguntza, udal zahar-etxeak, eta abar.

subcontratados, tales como el servicio de jardinería,

la  limpieza  viaria,  la  limpieza  de  las  dependencias

municipales,  el  servicio  de  la  grúa,  la  OTA,  los

polideportivos, el Servicio de Asistencia Domiciliaria,

las residencias de ancianos municipales etc.

Udalaren konpromisoa El compromiso del Ayuntamiento

TAO  zerbitzua  udaleko  bihurtzeko  erabilitako

prozedurak  dakartzan  ondorio  larriak  direla-eta,

udalak, langileekiko konpromiso morala adierazteaz

batera,  TAOko  langileei  begirako  enplegu  plana

aurkeztu  zuen  -planean  gerora  egin  litezkeen

aldaketak baztertu gabe-, enplegua bilatzeari ekiteko

aukerak ahalbidetzeko asmoz.

Derivado de los  graves efectos  que produce  en la

plantilla de la OTA el modo en el que se ha procedido

a  realizar  la  publificación  del  servicio,  el

Ayuntamiento anunció  su compromiso moral  con la

plantilla, de forma que entregó un plan  de empleo de

la plantilla de la OTA.

Aurreko mozioaren gaineko ebazpena    La resolución sobre la anterior moción

Iraileko  osoko  bilkurak  mozio  bat  onartu  zuen,

ELAren mozioaren ordez. Bertan, langileen egoerari

irtenbidea  bilatzeko  asmoa  azaltzen  zen,  betiere

udal  teknikariek  atondutako  txosten  juridikoan

oinarrituta. 

En  este  sentido,  el  Pleno  del  Ayuntamiento,  en  el

mes de Septiembre aprobó una moción alternativa a

la presentada por el Sindicato ELA, donde mostraba

su  compromiso  con  la  búsqueda  de  una  solución

para  los  trabajadores,  todo  ello,  basado  en  un

informe  jurídico  que  los  técnicos  del  Ayuntamiento

desarrollaron.

Txosten  horrek  jasotzen  du  lege  aldetik  behargin

horiek  ezin  direla  bihurtu  ez  funtzionario  ez  lan-

kontratudun  mugagabe  ezta  finko  edo  bitarteko

langile ere. Bestetik, ezin dituzte titulartasun publikoa

duten enpresak erabili  edo udalak  azpikontratutako

beste  enpresetako  postuak  kudeatu;  hori  guztia

administrazio  publikoan  sartzeko  bermatu  behar

diren  berdintasun,  meritu  eta  gaitasun  printzipioei

helduz.

Dicho  informe  recogía  la  imposibilidad  legal  de

proceder  a  transformar  a  la  plantilla  actual  en

personal  funcionario,  en  personal  laboral  indefinido

no  fijo,  personal  interino,  a  usar  empresas  de

titularidad pública o a gestionar posibles puestos de

empresas  subcontratadas  en  otros  servicios  por

parte  del  Ayuntamiento,  todo  ello  aludiendo  a  los

principios  de  igualdad,  mérito  y  capacidad  en  el

ingreso a la Administración Pública.

Hala  ere,  txosten  horretan  aipatzen  da

ezberdintasun  garbia  dagoela  ordena  nahiz

zuzenbide  administratiboen printzipioen  eta  ordena

Sin  embargo,  dicho  informe  establecía  una  clara

diferenciación  entre  los  principios  del  orden  y

derecho administrativo,  y los  principios  del  orden y
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nahiz  zuzenbide soziolaboralen printzipioen artean.

Horri  dagokionez,  txostenean  azaltzen  da  ordena

sozial-jurisdikzionalaren menpean emandako  epaiak

kontrajarriak  izan  litezkeela  aipatutako  ezintasuna

ezartzen  duten  irizpide  horiekiko  (txostenaren

bigarren puntua).

derecho  social/laboral.  A  este  respecto,  el  informe

matizaba que dichas imposibilidades se podrían ver

contradichas por sentencias del  orden jurisdiccional

social (punto segundo del informe).

Halaber,  txostenak  dio  alor  horretako  erabakia  ez

dagokiola  instituzioari  berari,  izan  ere,  eskubideei

lotutako  egoera  hori  gune judizial  batean epaiaren

bidez lortu behar da. 

Aclara  el  informe que dicho derecho,  nunca puede

ser un reconomiento de la  propia institución,  y que

únicamente se puede alcanzar ese estado por la vía

de las sentencias.

TAOko langileen egoera epaitegiaren erabakiaren

menpean geratu litekeelakoan

Situación de los trabajadores de la OTA ante una

posible judicialización de su situación

Hori  horrela  izanik,  ordena  sozialaren  arabera,

bidegabeko kaleratzea denean zigortutako erakunde

edo enpresak erabaki behar du kalte-ordaina eman

edo  langilea  berriro  ere  hartzea,  erabakia  balizko

zigortuaren berariazko eskumena delarik.  Bestalde,

kontuan  hartu  behar  da  udalaren  konpromisoa

langileen  egoeraren  ondorioak  arintzeko.  Hortaz,

mozio  honek  agerian  utzi  nahi  du  udalaren

konpromisoa erabakiak hartzeko, betiere legearekin

bat  etorriz,  eta  hala  dagokionean,  kalte-ordaina

eman ordez berriro ere langileak hartzeko. 

Siendo esto así, y estableciéndose en el orden social

que  cuando  un  despido  es  calificado  como

“improcedente”,  corresponde  a  la  institución  o

empresa  condenada  la  elección  entre  abonar  la

cuantía  de  la  indemnización  correspondiente,  o

“readmitir”  al  trabajador,  y  siendo  esta  una

competencia exclusiva de la hipotética condenada, y

ligando  esto  al  compromiso  del  Ayuntamiento  de

Errenteria por mitigar la situación de los trabajadores,

la  presente  moción  pretende  dejar  de  relieve  el

compromiso  del  Ayuntamiento  a  tomar  decisiones,

siempre  dentro  de  la  legalidad,  que  dado  el  caso,

supongan readmisiones y no indemnizaciones.

Proposamena Propuesta

Aurrekariak  ikusita,  mozio hau idatzi  eta aurkeztea

bidezkoa  da,  udalbatzak  ondoko  erabakia  hartu

dezan:

Los  antecedentes  descritos  recomiendan  la

redacción  de la  presente  moción  y  aprobación  del

siguiente acuerdo por parte del Pleno municipal:

Erabakia: Acuerdo:

Errenteriako Udalak, osoko bilkuran erabaki hau

onartzen  duen  unetik,  ondoko  konpromisoari

El  Pleno del  Ayuntamiento de Errenteria  decide

que a partir de la fecha de adopción del presente
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eutsiko  dio:  Ordena  sozial-jurisdikzionalak

TAOko  langileen  kaleratzea  bidegabekoa  dela

ebatziz  gero,  udalak  erabaki  behar  badu  kalte-

ordaina eman ala langileak berriro hartzea, kasu

guztietan langileak berriz hartzea erabakiko du.  

acuerdo, se compromete a que en el caso de que

en  el  orden  jurisdiccional  social  se  declare  la

improcedencia en los despidos de la plantilla de

la OTA, el Ayuntamiento, si fuese afectado por la

decisión de optar entre las indemnizaciones o las

readmisiones,  opte  en  todos  los  casos  por

readmitir al personal.

*  Publikotik  Irune  Morenok,  TAOko  langile  eta

langileen ordezkari denak, hausnarketa bat egin nahi

du.  Baldintza  teknikoen  agiriari  buruzkoa  da  eta

zerbitzua  lehengoratzeaz  hitz  egiten  den  puntura

jotzen du.  Testu horretan argi  geratzen da tresnak

eta ibilgailuak Udalari itzuli  beharko zaizkiola; aldiz,

langileei  ez  zaie  balio  bera  aitortzen,  kalean

geratzen baitira. Hori esanda, mozio hau aurkeztu da

zirrikitu  bat  baliatuta;  hain  zuzen ere,  aurkeztutako

aurreko  mozioari  erantzuteko  txosten  juridikoa

baliatuta:  “Printzipio  horiei  egindako  salbuespenak,

ordena  sozialeko  ebazpen  judizialak  direla  eta.

Ordena sozialeko epaitegiek eta auzitegiek printzipio

horietan  salbuespenak  ezarri  dituzte  egoera

batzuetan  hainbat  langileri  kontratu  mugagabearen

izaera onartuta, deialdi bat gainditu ez bazuten ere,

edo  gainditutako  deialdiaren  bidez  aldi  baterako

kontratua  izateko  aukera  bazuen”.  Horrekin  esan

nahi  dugu,  bide  juridikoari  eutsi  eta  sententzia

Udalaren kontrakoa izanez gero, Udalari eskatu nahi

diogula enpleguaren aldeko jarrerarako konpromisoa

har  dezan,  kalte-ordaina  eman  eta  bestelako

aukeren artean.

* Interviene del público Irune Moreno, trabajadora de

la  OTA  y  delegada  sindical  de  los  trabajadores,

quiere empezar realizando una reflexión, va a hacer

referencia  al  pliego  de  condiciones  técnicas  y  se

remite al punto en el que se habla de la reversión del

servicio, en este texto queda claro que los aparatos y

los vehículos se deberán devolver al Ayuntamiento.

Sin  embargo,  no  se  reconoce el  mismo valor  a  la

plantilla,  ya que se quedan en la  calle.  Dicho esto,

esta moción se presenta por la puerta que se queda

abierta,  por  el  informe jurídico que se presentó  en

respuesta  a  la  anterior  moción  presentada:

“Excepciones  a  dichos  principios  en  virtud  de

resoluciones judiciales del orden social. Los juzgados

y  tribunales  del  orden  social  han  venido

excepcionando  la  aplicación  de  dichos  principios,

igualdad,  mérito  y  capacidad  en  determinados

supuestos  en  los  que  han  venido  reconociendo  la

condición de indefinidos a diversos trabajadores que,

o bien no superaron la convocatoria o la convocatoria

que superaron los habilitaba para ser contratados de

forma temporal”. Con esto lo que queremos decir es

que  en  caso  de  que  se  abra  la  vía  jurídica  y  la

sentencia sea en contra del  Ayuntamiento,  quieren

solicitar al Ayuntamiento que entre las opciones que

tiene   entre  indemnizar  y  otras  adquiriera  el

compromiso de posicionarse a favor del empleo. 

* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

mozio  honetan  aipatzen  den  gaia  behin  baino

gehiagotan eztabaidatu dela udalbatza honetan, eta,

*Interviene en euskera la  Sra.  Oyarbide (EAJ/PNV)

manifestando  que el  asunto  de  esta moción  se ha

debatido más de una vez en este pleno, y que dado
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oro har, gaiarekiko EAJk duen iritzia argi dagoenez,

ez dela luzatuko. Beren ustez, gai honetan dagoen

ziurgabetasunaren  erakusgarri  da  hau,  beste

erakusgarri  bat.  Izan  ere,  TAO  zerbitzua

munizipalizatzeari  ekin  zaion  erari  begira,

ziurgabetasuna sumatu dute bai puntu honetan, bai

beste hainbat puntutan ere. Hori esanik, eta balizko

sententzia  horren  ondorioz  Udalak  langileak

birkontratatu  eta  kalte-ordainak  ematera  behartuta

egongo balitz eta bi horien artean aukeratu beharko

balu,  ez  dute  eragozpenik  langileak  berriz  ere

hartzeko konpromisoa bozkatzearekin, azken finean

langile horien lan-eskubideak bermatzeko.

que la posición del PNV respecto a este tema está

claro en general,  no se alargará demasiado.  En su

opinión, esta es la muestra de la incertidumbre que

existe  en  este  tema,  otra  muestra  más.  Y  es  que

viendo  la  manera  en  la  que  se  ha  comenzado  a

municipalizar  el  servicio  de  OTA,  han  notado

incertidumbre  en  este  punto,  así  como  en  otros

puntos. Dicho esto, y en caso de que a consecuencia

de la sentencia el Ayuntamiento se tuviera que elegir

entre volver a contratar a estas personas o abonar

indemnizaciones, no tienen ningún inconveniente en

votar el compromiso de volver a contratar a dichas

personas,  para  así  garantizar  sus  derechos

laborales.

*  Etxarte  jaunak  (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos)  adierazi  du,  aurreko  udalbatzan  esan

bezala,  eta  TAOko  langileek  egun  duten  egoera

kontuan  harturik,  ulertzen  dutela  eurek  izatea  izan

ditzaketen alternatiba guztiak miatzeko beharra. Argi

dago  eta,  horrela  dago  jasota  beraien  mozioan,

legez  ezinezkoa  dela  lanpostu  horiek  funtzionario

bihurtzea.  Gaurkoan  beste  alternatiba  bat  dakarte

udalbatza  honetara,  hots,  bizi  duten  egoeraren

judizializazioa. Ildo horretatik, talde honek hasieratik

adierazi duen bezala: duen kezka bakarra da nolako

egoeran  geratuko  diren  langileak  eta,  horrexegatik

eskatu dute beti negoziatzera eser daitezela eta bila

dezatela bi aldeak gogobeteko dituen irtenbide bat.

Mozio honen inguruan aurreko guztia esan eta gero,

adierazi,  azkenean TAOko langileek bide horretatik

joateko erabakia hartuko balute eta, horren ondorioz,

Udalak  langilek  horiek  berriz  hartu  beharko  balitu,

udal  talde  honek,  beti  esan  duen  bezala,  “erabaki

judizialak onartzen eta onartuko ditu”. Horrenbestez,

mozioaren  aldeko  botoa  emango  dute,  aipatutako

guztiaren ondorioz.

*Interviene  el  Sr.  Etxarte  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos), manifestando que tal y como ya

dijeron en el Pleno anterior  dada la situación en la

que se encuentran los y las trabajadoras de la OTA,

entienden la necesidad  por parte de ellas y ellos de

explorar  cuantas  alternativas  se  les  presenten.

Queda claro y así ellos y ellas lo hacen constar en su

propia moción, la imposibilidad legal de transformar

sus puestos de trabajo en funcionarios. Hoy  traen a

este  Pleno  otra  alternativa  que  no  es  otra  que  la

judicialización de su situación. En este sentido a este

Grupo tal y como viene manifestando desde el primer

momento:  unicamente le preocupa la situación en la

que puedan quedar las y los trabajadores, y es por

ello  que  siempre  han  solicitado  que  se  sienten  a

negociar  y  busquen  una  salida  que  satisfaga  a

ambas  partes.  Si  bien  dicho  todo  lo  anterior  en

referencia  a  esta  moción,  decir  que  si  finalmente

decidiesen tomar esa vía los y las trabajadoras de la

OTA  y  el  resultado  del  mismo  fuese  que  el

Ayuntamiento  tuviese  que  readmitir  a  los  y  las

trabajadoras,  este Grupo municipal  como asi  lo  ha
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manifestado siempre: “acata y acatara las decisiones

judiciales”, por tanto, van a votar a favor de la moción

por todo lo anteriormente expuesto. 

*  Karrikiri  andreak  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

euskaraz  adierazi  du  Gobernu  Taldearen  izenean

hitz  egingo  duela.  Gaur  Udalbatzan  aurkeztutako

mozioak  aipamena  egiten  dio  aurreko  Udalbatzan

eztabaidatutakoari.  Gai  horren  inguruan  esan

beharreko guztia esan zuten aurreko saioan eta ez

dituzte  argudio  berak  errepikatuko.  Gaur

aurkeztutako mozioan egiten den proposamena da

Udalak  egoera  hipotetiko  baten  gaineko

konpromisoa  har  dezan.  Hau  da,  egiten  den

proposamena  da  Udalak  bere  egin  dezala  erabaki

bat  hartzeko  konpromisoa,  ez  kalte-ordainari

buruzkoa,  baizik  eta  enpleguari  buruzkoa;  betiere,

prozesu hau bide sozialetik  judizializatuz  gero,  eta

enpresak egindako kaleratzeak bidegabekoak direla

zehazten duen epaia emanez gero. Epai hipotetiko

baten gaineko jarrera hartzea eskatzen da eta uste

dute  hori  ez  dela  bidezkoa;  izan  ere,  ez  dira

ezagutzen  horren  balizko  inguruabarrak,  epaia,

eman litezkeen txosten tekniko-juridikoak... beraz, ez

dagokio  horrelako  konpromisorik.  Behin  epaia

ezagututakoan,  balorazio  bat  egingo  litzateke  eta

landuko litzateke Udalak  hartu beharreko erabakia.

Gobernu Talde honek une hau aprobetxatu nahi du

benetako  konpromisoa  berresteko,  prentsan

adierazitako  bera,  hots,  birkokatze  plan  bat

garatzekoa.  Hori  bai,  lege-erantzukizuna

enpresarena dela ahaztu gabe eta,  hori,  behin  eta

berriro  errepikatuko  dute.  Lan-kontratuak  enpresa

horrekin sinatu dira eta berari dagokio konponbidea

bilatzea  eta  langileak  birkokatzea.  Adierazi  duen

bezala, Gobernu Taldearen konpromisoa sendoa da,

erreala  eta  birkokatze  plan  horrekin.  Garabi

zerbitzuko  langileekin,  dagoeneko  martxan  dago

birkokatze  plana,  elkarrizketak  izan  dituzte

*Interviene  en  euskera  la  Sra.  Karrikiri

(Orereta/Errenteriako EHBildu)  manifestando que va

a  hablar  en  nombre  del  Equipo  de  Gobierno.  La

moción  que  se  presenta  hoy  en  el  Pleno,  hace

referencia  al  tema  que  ya  se  debatió  en  el  Pleno

anterior.  Todo lo que  tenían que decir  respecto al

tema ya se manifestó en la sesión anterior y no van a

repetir  los mismos argumentos. Lo que se propone

en  la  moción  que  se  presenta  hoy  es  que  este

Ayuntamiento  adquiera  un  compromiso  pero  sobre

una situación hipotética. Se propone que en el caso

de que se judicializara este proceso en la vía social y

hubiera  una  sentencia  que  determinara  que  los

despidos de la empresa son improcedentes, lo que

se  está  pidiendo  es  que  el  Ayuntamiento  se

comprometa a que en este caso adopte una decisión

no por la indemnización sino por el empleo. Se está

solicitando un posicionamiento sobre una sentencia

hipotética y consideran que no procede puesto que

se  desconoce  en  que  circunstancias  se  daría,  se

desconoce  la  sentencia,  los  informes  técnico-

jurídicos que pudiera haber, por tanto el compromiso

en  ese  sentido  no  procede.  Una  vez  conocida  la

sentencia, se procedería a realizar una valoración y

se trabajaría  sobre la  decisión del  Ayuntamiento  al

respecto.  Este  Equipo  de  Gobierno  quiere

aprovechar este instante para ratificar el compromiso

real, ya manifestado en la prensa, con  el desarrollo

de un plan de recolocación. Eso sí, sin olvidar y no

se cansarán de decirlo que la responsabilidad legal,

corresponde a la empresa. Los contratos de trabajo

se  han  firmado  con  esa  empresa  y  a  ella  le

corresponde buscar  una solución  y  la  recolocación

de  los  puestos  de  trabajo.  Tal  y  como  ha

manifestado, el compromiso del Equipo de Gobierno
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Oarsoaldean, hori errealitatea da, negoziazioa eman

da,  urratsak  eman  dira  eta,  horrenbestez,  aurrera

eraman ahal izan da. Beste plan onartu gabe dago,

etor daitezkeen ekarpenen zain, baina egundaino ez

dira  mahai  gainean  jarri.  Gobernu  Taldea

konbentzituta dago kontratu duin eta egonkorra lortu

daitekeela,  birkokatzeko  arazoari  konponbidea

emango diona.  Berriro ere berretsi  nahi  du egoera

horrekiko  konpromisoa,  birkokatze  plana  garatzea

den konpromisoa.

es firme, real y con ese plan de recolocación. En el

caso de los gruistas ese plan de recolocación ya está

en  marcha,  han  llevado  a  cabo  entrevistas  con

Oarsoaldea,  esto  es  una  realidad,  ha  habido  una

negociación, se han dado pasos y se ha podido llevar

adelante. El otro plan está sin aprobar a la espera de

las  aportaciones  que  se  puedan  realizar  pero  que

hasta la fecha no se han puesto encima de la mesa.

El Equipo de Gobierno, esta convencido  de que  se

puede   lograr un contrato digno y estable y que de

solución al problema de la recolocación. Quiere una

vez más confirmar su compromiso con esta situación

real  que  es  el  desarrollo  de  este  plan  de

recolocación.

Amaitu dira mintzaldiak. Finalizadas las intervenciones.

ELA sindikatuaren izenean Jon Urkolak aurkeztutako

Enplegu  bermerako  mozioa  Errenteriako  zerbitzu

publikoak udaleko bihurtzean, bozkatu da. 

Sometida a votación la  Moción presentada por Jon

Urkola   Zubeldia,  en  representación  de  la

confederación sindical ELA: Garantía de empleo en

la  municipalización  de  servicios  públicos  de

Errenteria

Udalbatzak,  aurkako  10  botoren  gehiengoarekin

(Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Errenteria  IrabaziZ)

eta aldeko 9 botorekin (Euskal Sozialistak-Socialistas

Vascos, EAJ/PNV), hau erabaki du:

El Pleno de la Corporación por mayoría de  10 votos

en contra (Orereta/Errenteriako EHBildu y Errenteria

IrabaziZ)  y  9  votos  a  favor  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos, EAJ/PNV)

ERABAKIA A C U E R D A

Ez onartzea ELA sindikatuaren izenean Jon Urkolak

aurkeztutako eta  Orereta/Errenteriako eta EHBildu y

Errenteria  IrabaziZ-ek sinatutako  mozioa.  Mozioa

erabakiaren testuan adierazten da. 

No aprobar la Moción presentada por Jon Urkola en

representación de la confederación sindical ELA  que

consta en la parte expositiva del presente acuerdo

5.  Proposamena:  trafiko  eta  aparkamenduaren

ordenamendu  (TAO)  zerbitzu  publikoa

5.  Propuesta: cambio del modelo de gestión del

servicio  público  de  ordenación  del  tráfico  y
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kudeatzeko era aldatzea: zeharkakotik zuzenera. aparcamiento (OTA): de la gestión indirecta a la

gestión directa.

Trafiko  eta  Aparkamenduaren  Ordenamendu  (TAO)

zerbitzu  publikoaren  zeharkako  kudeaketa  gauzatu

du udalak,  orain  arte.  Hau da:  kudeaketaz,  Udalak

kontrataturiko  zenbait  enpresa  arduratu  izan  dira,

zerbitzua martxan jarri zen lehen unetik. 

El Ayuntamiento ha llevado a cabo, hasta   ahora, el

servicio público de ordenación del  tráfico y aparca-

miento (OTA) a través de una gestión indirecta. Es

decir: diversas empresas contratadas por el Ayunta-

miento se han encargado de la gestión, desde el pri-

mer momento que se inició el servicio. 

Kudeaketa  zuzenari  ekiteak,  ordea,  abantailak

besterik  ez  ditu,  eragimen  handiagokoa  eta

merkeagoa  baita,  espedientean  dagoen  memorian

zehazten den bezala.  Memoria  horren  oinarria  dira

honako bi txostenak: 

Optar por la gestión directa, sin embargo, no aporta

más que  ventajas, ya que es más económico y efi-

ciente, tal como se establece en la memoria que se

recoge en el  expediente.  Dicha memoria  se funda-

menta en estos dos informes:

Udaltzaingoko  ofiziale  buruzagiak  2017ko  urriaren

4an  egindako  txostena,  non  justifikatzen  den

kudeaketa moduaren aldaketak eragimena irabaztea

dakarren. 

En el informe emitido por el Oficial  Jefe de la Policía

Municipal, el 4 de octubre de 2017,  se justifica que

la modificación de la gestión  acarrea  consigo  lograr

más eficiencia.

Bestalde,  Kontu-hartzailearen..2017ko urriaren  11ko

txostena,  non  erabaki  horren  jasangarritasun

ekonomikoa jasotzen den.

Por otra parte, en el informe de la Interventora, de 11

de octubre  de 2017,  se constata la sostenibilidad

económica de dicha determinación.

Hortaz, justifikaturik daude, espedientean, kudeaketa

era  aldatzeko  araudiak  ezartzen  dituen  baldintza

nagusiak:  eragimena  eta  jasangarritasuna  (Toki-

araubidearen  oinarriak  arautzen  dituen  7/1985,

apirilaren 2ko Legearen 85.2 artikulua).

Por lo tanto, están justificados, en  el  expediente, los

principales  requisitos  que  establece  la  normativa

para realizar el  cambio de gestión: eficiencia y  sos-

tenibilidad (art. 85.2 de la  Ley 7/1985, de 2 de abril,

de Bases de Régimen Local). 

Aholkulari juridikoak bere oniritzia eman du 20017ko

urriaren 19an

El  asesor  jurídico ha dado  su visto bueno,  con

fecha 19 de octubre de 2017

2017ko urriaren 24an, Trafiko eta Garraio Delegatuak

proposatuta,  Antolaketa  batzordeak  aldeko  irizpena

eman dio erabaki honi.

Visto  que  en  fecha  24  de  octubre  de  2017,  a

propuesta  del  Delegado  de Trafico  y  Transporte,  la

Comisión  Informativa  de  Territorio dictamina

favorablemente el presente asunto.

Hauek mintzatu dira: Se producen las siguientes intervenciones:
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* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

aurreko  puntuarekin  hertsiki  lotuta  dagoen  puntu

honetan,  aurrekoan  aipatzen  zuten  ziurgabetasuna

aipatzea  beste  erremediorik  ez  dutela.  Zerbitzu  bat

zeharkako  kudeaketatik  kudeaketa  zuzenera

pasatzearen  aurka  ez  daude  printzipioz,  txostenei

erreparatuta,  paperean  behintzat,  badirudi

eraginkorragoa  eta  ekonomikoagoa  izango

litzatekeela.  Baina  udal  aholkulari  juridikoak  bere

txostenean  dioen  bezala,  memoria  eta  bere  oinarri

diren  bi  txostenetan  azaltzen  dena  azterturik,

ondorioztatu  behar  dute  proposatzen  den

aldaketarekin  jasangarritasunaren  eta

egonkortasunaren  baldintzak  betetzen  direla

aurreikuspen  mailan  behintzat.  Hori  dio  aholkulari

juridikoak eta hortxe dago haientzat gakoa. Berriz ere

ziurgabetasuna. Hemen jokoan dagoen kontua ez da

zeharkako  kudeaketatik  zuzeneko  kudeaketara

pasatzea soilik,  eskema erabat  aldatzen da,  eta hor

dituzte zalantzak. Irakurketa telematikoa duen sistema

batera pasako gara jauzi bakar batean. Beste udalerri

batzuetan  sistema  hori  erabiltzen  dela  eta  ondo

funtzionatzen duela dio udal-gobernuak, baina udalerri

horietan  ez  da  zerbitzua  bere  osotasunean  horrela

eskaintzen.  Hain  sistema  ona  izanik,  beste  udalerri

horietan erabat sistema telematikora ez pasatzeak ez

die ziurtasun handirik ematen. Ez al litzateke hobea bi

sistemak batera epe batean martxan izanda presarik

gabe  probatzea,  eta  probatu  ondoren  ziurtasun

gehiagorekin behin betiko erabakia hartzea? Hori izan

da  hasieratik  erreklamatu  dutena.  Jauzi  hori  bat-

batean eman beharrean, bi sistemak batean martxan

jarri  eta  ikustea  nola  funtzionatzen  duen.  Badakite

zerbitzua  emango  duen  enpresak  langile  bat

kontratatuko duela, baina horren profila eta funtzioak

zeintzuk izango diren ez dakite oraindik; ez haiek eta

ez  udal-gobernuak  ere.  Udaltzainek  matrikulen

irakurketa telematikoaren bidez kontrolatuko dute TAO

zerbitzua,  hori  da  argi  dagoen  gauza  bakarra.

*Interviene  en  euskera  la  Sra.  Oyarbide  (EAJ/PNV)

manifestando que en este punto que está íntimamente

ligado el anterior, no le queda más remedio que volver

a mencionar la incertidumbre que citaba. En principio,

no están en contra de pasar un servicio de la gestión

indirecta a la gestión directa; según los informes, por

lo menos sobre el papel parece que sería más efectivo

y  más  económico.  Pero  tal  y  como  manifiesta  el

Asesor Jurídico Municipal en su informe, estudiados la

memoria y los dos informes sobre los que se basa,

deben  concluir  que  con  el  cambio  propuesto  se

cumplen  las  condiciones  de  sostenibilidad  y

estabilidad, por lo menos en lo que a las previsiones

se refiere. Es lo que dice el Asesor Jurídico y ahí está

para ellos la clave. Vuelven a la incertidumbre. Lo que

aquí está en juego no es únicamente pasar de una

gestión indirecta a una directa, el esquema cambia por

completo,  y  es  ahí  donde  les  surgen  las  dudas.

Pasaremos a un sistema de lectura telemática de un

solo salto. El Gobierno Municipal afirma que en otros

municipios están usando dicho sistema y que funciona

bien, pero en esos municipios no se ofrece el servicio

en su totalidad con dicho sistema. Si el sistema es tan

bueno,  el  que  otros  municipios  no  pasen

completamente  al  sistema  telemático  no  les  da

ninguna  seguridad.  ¿No  sería  mejor  probar  durante

una temporada, sin prisa, los dos sistemas a la vez, y

después  de  probar  tomar  la  decisión  definitiva  con

más seguridad? Eso es lo que reclamaron desde un

principio. En vez de dar el salto a ciegas, poner los

dos sistemas en marcha y ver cómo funciona. Saben

que la empresa que dará el  servicio contratará una

persona, pero todavía no saben cuáles serán su perfil

y sus funciones; ni el PNV ni el Gobierno Municipal lo

saben. La policía municipal controlará el servicio de la

OTA mediante la lectura telemática de matrículas, eso

es lo único que está claro. No sabemos cómo se va a

realizar  el  mantenimiento  de  los  parquímetros,  la

recogida de monedas y demás detalles. Como ya han
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Parkimetroetako  mantenua,  txanponak  jasotzea  eta

abar  nola  egingo  den  ez  dakigu.  Lehen  esan  izan

duten bezala, udal-gobernuaren erabaki politiko bat da

hau;  gobernu-programaren  puntu  bat  betetzeko

saiakera.  Espero  dute  erabaki  politiko  horrek

errenteriarren  eta  Errenteriara  etortzen  direnen

egunerokotasunean  eragin  negatiborik  ez  izatea,

baina  ziurtasunik  ezin  dute  izan.  Ziurgabetasun

honetan  murgilduta,  beraz,  ezin  diote  proposamen

honi aldeko bozkarik eman eta abstenitu egingo dira.

dicho  en  anteriores  ocasiones,  se  trata  de  una

decisión política del gobierno municipal; el intento de

cumplir un punto del programa de gobierno. Esperan

que esta decisión política no afecte negativamente a la

vida  diaria  de  la  ciudadanía  de  Errenteria  y  de  las

personas  que  vienen  a  la  ciudad,  pero  no  tienen

ninguna certeza. Así, inmersos en esta incertidumbre,

no pueden votar a favor de la propuesta, por lo que se

abstendrán.

* Collar jaunak (Errenteria IrabaziZ) euskaraz adierazi

du  gobernu-taldearen  parte  izanda,  apustua  dela

kudeaketa  zuzenaren  baitakoa,  eta  kasu  honetan

sistema-aldaketarekin  bat  dator  eta  ados  daude.

Beraz, aldeko bozka emango dute. 

*Interviene  en  euskera  el  Sr.  Collar  (Errenteria

IrabaziZ) manifestando que siendo parte del grupo de

gobierno,  apuestan por la gestión directa,  y en este

caso coincide con el cambio de sistema y están de

acuerdo, por lo que votarán a favor de la propuesta.

*  Etxarte  jaunak  (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos)  adierazi  du  Batzordean  azaldu  zutela  gai

honen inguruan duten iritzia: zalantzak, zalantzak eta

zalantzak.  Duten  gauza  bakarra  da,  Aholkulari

Juridikoaren  txostenean  jasota  dagoen  bezala,

aurreikuspenaren arabera bete egiten dela eta hori da

espero dutena, betetzea. Izan ere, gaur egun oraindik

ez  dakite  zenbat  agente  joango  diren  ibilgailu

bakoitzean, 1 ala 2. Garabi zerbitzuari dagokionez ere,

suposatzen dute 1 joango dela. Argi geratu zaiena da

merkeago  aterako  dela,  inolako  zalantzarik  gabe.

Espero  dute  zerbitzu  bietako  behar  puntualetan  ez

erabili behar izatea ─gaur egun bezala─ Gruas 2002

enpresarenak  bezalako  zerbitzuak,  eta  TAOren

kasuan,  behar  puntuala  izanez  gero,  TELE  OTA

bezalako  enpresaren  batena.  Etorkizunerako

suposizioen  artean,  Espainiako  Parlamentuak

onartzen  badu  ibilgailu  adimendunetan,  ez  izatea

beharrezkoa gidaria joatea, baita suposatzen da neurri

hori  hartzea ere merkeagoa izango litzatekeela, Tao

zerbitzuaren  pribatizazioa  mantentzen  duen  zatiaren

enpresa-esleipendunaren  60.000  euroko

*Interviene  el  Sr.  Etxarte  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos) manifestando que en la Comisión

ya expusieron su opinión a este respecto que no es

otra que dudas, dudas y dudas. Únicamente les queda

tal y como dice el informe del Asesor Jurídico que a

nivel de previsión se cumple,  pues eso esperan que

se cumpla  ya  que  a  día  de  hoy  siguen  sin  saber

cuántos agentes van a ir en cada vehículo, si será 1,

2. En la grúa también suponen que ira 1 lo que si les

ha quedado claro es que va a salir  más barato, sin

lugar a ninguna duda. Esperan que las necesidades

puntuales de ambos servicios no se vean abocadas a

seguir utilizando servicios como el que se hace en la

actualidad con la empresa gruas 2002 y en el caso

de la OTA, si  se viese esa necesidad puntual,  con

una  empresa  como  TELE  OTA  (de  existir  u  otra

similar).  También  dentro  de  las  suposiciones

futuribles, si el Parlamento español aprueba, que, en

los  vehículos  inteligentes,  no  fuese  necesario  que

vaya  conductor  alguno,  también  suponen  que  de

adoptar esa medida saldría más barato, al igual que

ante  la  bajada  de  60.000€  de  la  empresa
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beherapenaren  aurrean  bezala  (gaur  egun  Eysak

daramana),  suposatzen  dute  beherapen  hori  izango

dela  makina  merkeagoak  jarriko  direlako  baldintza-

agiriko  aurrekontuan  jarritakoa  baino  edo,  agian,

eskuzabal  izan eta erabaki  dutelako beren industria-

mozkinaren zati bati uko egitea, eta beherapen horren

zati handi bat ez dela deskontatuko kontratatuko duten

langile  bakarraren  soldatatik.  Azken  batean,  esan

duten moduan, zalantzarik gabe merkeagoa bai, baina

zeren bizkar? Suposizioekin jarraituta, eraginkortasuna

handituko  da,  iraunkortasun  ekonomikoa  argi  dago.

Hala ere, aurreikuspenari  dagokionez zalantzak izan

arren,  berriro  diote  beren  interes  bakarra  dela  zer

egoeratan geratuko diren TAOko langileak; eta, bide

batez,  ondo  ari  bada,  momentuz  kalean  baitaude.

Talde honek inola ere ez du nahi hori gertatzerik, eta

langile guztientzat irteera duina nahi du; eta hori guztia

aurreikuspenaren  arabera.  Gaur  egun  bermerik  ez

dagoenez, puntu honetan abstenitu egingo dira.

adjudicataria de la parte que  sigue manteniendo la

privatización del servicio OTA, (que no es otra que la

que lleva actualmente Eysa) la cual suponen que la

bajada del precio que ha hecho, se deberá a que o

bien  las  maquinas  que  se  van a  colocar  son más

baratas, de lo que en el pliego se presupuestaron o

tal  vez  y  solo  tal  vez  de  forma  generosa  decidan

renunciar a parte de su beneficio industrial y no sea

que  una  buena  parte  de  dicha  bajada  sea

descontarlo del sueldo del unico trabajador que van a

contratar.  En  definitiva,  como  decían  sin  lugar  a

dudas  más  barato  si,  a  costa  de  que…….  Siguen

suponiendo  que  se  cumplirá  un  aumento  de  la

eficacia,  la  sostenibilidad  económica  queda  clara.

Con todo esto y a pesar de todas las dudas a nivel

de  previsión.  siguen   manifestando  que  su  único

interés es  la situación en la que van a quedar los y

las  trabajadoras  de  la  OTA,  que todo  sea dicho  y

esta si es cierta, de momento estan en la calle. Este

Grupo bajo ningun concepto desea y solo quiere una

salida digna para todos y todas los y las trabajadoras

dicho todo esto y en suposición de la previsión, ya que

garantia  a  dia  de  hoy  no existe  ninguna  se  van a

abstener en este punto.

*  Txasko  jaunak  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

euskaraz adierazi  du gauza asko esan direla,  baina

proposamena dela pasatzea zeharkako kudeaketatik

kudeaketa zuzenera. Horri buruz hitz egingo du. Alde

batetik,  dokumentazioan  aurkeztu  dira  memoria  bat

eta  beste  hiru  txosten.  Txostenetatik  bi  ondorio

ateratzen  ditu:  alde  batetik,  legala,  eta  bestetik,

herritarrena.  Legala,  zergatik?  Aldaketa  hori  egiteko

ezartzen zirelako bi baldintza. Alde batetik, efizientea

izan behar du aldaketaren ondorioak, eta jasangarria

ere bai. Txosten teknikoetan aipatzen da zer markotan

onartzen  diren  aldaketa  hauek.  Alde  batetik  esaten

duena  da  zer  neurri  hartu  diren  orain  arte

mugikortasunaren eremuan eta aipatzen da 30 km/h

*Interviene  en  euskera  el  Sr.  Txasko

(Orereta/Errenteriako  EHBildu)  manifestando  que  se

han dicho muchas cosas, pero que la propuesta es la

de pasar de la gestión indirecta a la gestión directa, y

de  eso  es  de  lo  que  hablará.  Por  un  lado,  en  la

documentación se han presentado una memoria y tres

informes, y de los informes extrae dos conclusiones:

por un lado, la legal, y por otro, la social.  ¿Por qué

legal?  Porque  para  realizar  dicho  cambio  se

establecían dos condiciones. Por un lado, el resultado

del cambio debía ser eficiente, así como sostenible.

En el informe técnico se menciona en qué marco se

aprueban las presentes modificaciones. Por un lado lo

que dice son las  medidas  que hasta  ahora  se han
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zona  ─herri  osoan  zabalduta  dagoena─,  oinezkoen

eremuak,  bidegorriak, igogailuak, garraio publikoaren

apustua, hori da orain arte egin dena. Baina txosten

horietan agertu dena da baita ere etorkizunari begira

zer  asmo  eta  zer  gogo  dagoen.  Zentzu  horretan,

egiten  den  apustua  da  mugikortasuna  modu

integralean kudeatzearen aldekoa,  gaur  egun “smart

city” kontzeptuarekin ezagutzen dena, hiri adimentsua.

Eta txostenetan agertzen dira arlo horretan zer helburu

lortuko diren, eta horren atzean jarraituko dute. Alde

batetik,  aukera  emango  du  oinezkoen  espazioa

kudeatzeko,  baita  parkinak  ere,  trafikoa  orokorrean

kudeatzekoa, eta parke mobila ere bai, kontrolatzeko

zer  ibilgailu  dauden  lapurtuta,  zeintzuk  dauden

errekisitorian,  zer  ibilgailu  ibilgetzea  behar  den,

gaitasun  horiek  garatuko  dira  kudeaketa-sistema

berriaren  bidez.  Horrez  gain,  proposatzen  dena  da

batez  ere gaur  egungo bikoiztasunak ezabatzea eta

berez legeak esaten duen moduan, Udaltzaingoa bere

funtzioak  betetzera  pasako  da,  azken  finean  bere

funtzioak  baitira.  Hala  ageri  da  txostenetan.  Beste

aldetik,  hobekuntzen  artean  lortuko  da  herritarren

eremuetan  segurtasuna  eta  zaintza  ziurtatzeko

gaitasun handia. Orain arte hori ez dute izan; agente

gehiago  izango  dira  orain.  Oro  har,  hor  daude iritzi

teknikoak;  eztabaidagarriak  izan  daitezke,  baina

teknikoak  dira,  eta  bere  ustez,  arlo  praktikoan  ere

ikusten  dira,  izan  ere  kudeaketa-eredu  hori  ez  da

berria, ezarrita dago hainbat hiritan. Hiri handienetan

eredu  hau  dute  soilik,  eta  politikariekin  eta

teknikariekin kontsultak egin dituzte jakiteko zer moduz

funtzionatzen  duen,  eta  Bilbon,  Donostian,  Iruñean,

Irunen,  Hondarribian  eta  inguruko  hirietan  ez  dute

inolako zalantzarik sistema hau askoz ere egokiagoa

dela, betiere asmoa bada pauso hori ematea, alegia,

mugikortasun  integralerako  pausoa  ematea.  Beste

ikuspegi batetik, efizientziaren ikuspegitik, txostenean

ageri da 200.000 euro baino gehiago aurreztuko direla

eta  aukera  emango  duela  bestelako  beharretan

adoptado en el campo de la movilidad, y cita la zona

de 30 km/h que abarca todo el municipio, las zonas

peatonales, vías ciclistas, ascensores, la apuesta por

el transporte público, lo que se ha hecho hasta ahora.

Pero en dichos informes también se han recogido las

intenciones y los objetivos de cara al futuro. En este

sentido,  se  apuesta  por  gestionar  la  movilidad  de

manera integral, lo que actualmente se conoce con el

concepto  “smart  city”,  ciudad  inteligente.  Y  en  el

informe se  recogen  los  objetivos  que se  marcan,  y

seguirán  detrás  de  eso.  Por  un  lado,  permitirá

gestionar  el  espacio  peatonal  y  los  párquines,  de

gestionar  el  tráfico  en  general,  así  como el  parque

móvil,  controlar  los  vehículos  robados,  requisados,

inmovilizados, etc., lo que se podrá realizar gracias al

nuevo sistema de gestión.  Además de todo ello,  se

propone sobre todo eliminar las duplicidades actuales

y  tal  y  como  establece  la  ley,  la  policía  municipal

pasará a cumplir sus funciones, ya que al fin y al cabo

son sus funciones, así se recoge en los informes. Por

otro  lado,  entre  otras  mejoras  se  ampliará  la

capacidad de asegurar la seguridad y la vigilancia en

zonas  ciudadanas.  Hasta  ahora  no  la  tenían;  ahora

habrá  más  agentes.  En  general,  ahí  están  las

opiniones técnicas; pueden ser discutibles, pero son

técnicas, y en su opinión, en la parte práctica también

se ven, ya que ese sistema de gestión no es nuevo,

dado que ya se ha implementado en varias ciudades.

En las ciudades más grandes utilizan únicamente este

sistema, y han consultado a personal político y técnico

para  saber  qué  tal  funciona,  y  en  Bilbao,  San

Sebastián,  Pamplona,  Irún,  Hondarribia  y  otras

ciudades  cercanas  no tienen  ninguna  duda  de que

este sistema es mucho más adecuado, siempre que la

intención sea dar ese paso, es decir, dar el paso hacia

la movilidad integral. Desde otra perspectiva, desde la

perspectiva de la eficiencia, en el informe se refleja un

ahorro de más de 200.000 euros y la oportunidad de

invertir en otras necesidades. Además de eso, se han
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inbertitzeko.  Horretaz  gain,  bi  exijentzia  aipatu  ditu,

bata legala, eta hori betetzen da, txostenen arabera,

eta  bestea  ere  ondorioztatzen  da  txostenetatik,

herritarrena.  Bigarren  arlo  horretan  iruditzen  zaio

exijentzia  badagoela  instituzioek  kudea  dezaten

modurik onenean, hori da exijentzia zuzena eta gero

eta  handiagoa,  herritarrek  jartzen  duten  dirua  haiei

zerbitzuak eskaintzeko ahalik eta ondoen erabiltzeko,

zerbitzu onak eta egokiak emateko;  bestela esanda,

gastu publikoaren oinarria izatea.

mencionado dos exigencias, una legal, que según los

informes se cumple y otra que a su vez también se

concluye de los informes, la social. A su parecer en

ese segundo ámbito  existe  la  exigencia  de  que las

instituciones gestionen de la mejor manera posible, es

una exigencia directa y cada vez mayor, para que el

dinero que aporta la ciudadanía se utilice de la mejor

manera  posible  para  ofrecerles  servicios,  servicios

buenos y adecuados; dicho de otra manera, que sea

la base del gasto público.

Amaitu dira mintzaldiak. Finalizadas las intervenciones.

Udalbatzak,  aldeko  11  botoren  gehiengoarekin

(Orereta/Errenteriako  EHBildu  eta  Errenteria

IrabaziZ)  eta  9  abstentziorekin  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos eta EAJ/PNV), hau erabaki du:

El Pleno de la Corporación por mayoría de  11 votos

a favor   (Orereta/Errenteriako  EHBildu  y  Errenteria

IrabaziZ)  y  9  abstenciones  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos y  EAJ/PNV),

E R A B A K I A A C U E R D A

LEHENA.-  Aintzat   hartzea  Trafiko  eta

Aparkamenduaren  Ordenamendu  (TAO)  zerbitzu

publikoa  kudeatzeko  era  aldatzeko  justifikazio

memoria,   hala  honekin  batera  doan dokumentazio

osagarria.

PRIMERO.  Tomar  en  consideración  la  Memoria

justificativa de la modificación de la forma de gestión

del  servicio  de  ordenación  del  tráfico  y  el

aparcamiento  (OTA),  así  como  la  documentación

complementaria anexa.

BIGARRENA.  Aintzat  hartzea  zerbitzu publiko  hori

kudeatzeko erarik egokiena  Udalak  berak zuzenean

kudeatzea   dela,  Justifikazio  memorian  azaldutako

arrazoiak  eta oinarri dituen txostenak direla-eta.

SEGUNDO. Considerar que la forma más adecuada

para la gestión de dicho servicio público es la gestión

directa por el  propio Ayuntamiento,  por los motivos

expresados en la Memoria justificativa y los informes

en que se soporta.

6.  Proposamena:  Errenteriako  Udalaren  2017.

urterako  lanpostu-zerrenda  eta  langile-plantila

aldatzea.

6.  Propuesta:  modificación  de  la  relación  de

puestos de trabajo y de la plantilla  de personal

correspondiente al año 2017.

2017ko  aurrekontua  onartu  zuenean,  Udalbatzak,

2016ko  abenduaren  20ko  bilkuran,  onartu  zituen

Con ocasión de la aprobación del presupuesto para

el  ejercicio  2017  el  Pleno  de  la  Corporación,  en
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Udaleko langile-plantilla eta lanpostuen zerrenda. sesión  celebrada  el  día  20  de  diciembre  de  2016,

aprobó  la  plantilla  de  personal  y  la  relación  de

puestos de trabajo de este Ayuntamiento. 

Ondoren,  2017ko  ekainaren  27ko  osoko  bilkuran

lanpostuen  zerrenda  aldatzea  adostu  zen,

udaltzaingoko  7107  kodedun  agente  lanpostuaren

hiru dotazio kendu eta  7108 kodea duen lanpostuari

atxikitzea,  azken kode honekin 12 dotazio  geratuz.  

Posteriormente, por acuerdo plenario de fecha 27-06-

2017, se acordó modificar la Relación de Puestos de

Trabajo  al  suprimir  tres  dotaciones  del  puesto  de

agente  de  la  policía  local  con  el  código  7107  e

incrementarlos  en  el  puesto  con  el  código  7108,

quedando este último con un total de 17 dotaciones.

Bi  postuak  bereizten  dira  7108  kodedunak  C1+E

gidabaimenaren  eskakizuna  duelako  eta  7107

kodedunak ez.

La diferenciación entre ambos puestos radica en que

el  de  código  7108  tiene  el  requisito  del  carnet  de

conducir clase C1+E y el del código 7107 carece de

dicho requisito.

Antolamenduko arrazoiengatik eta aurtengo lanpostu-

zerrenda onartzeko Udaltzaingoko aipatutako postuei

dagokienez jarduteko moduari eutsiz,  Udaltzaingoko

ofizial  buruak,  udal  honek  garabiaren  zerbitzuaren

inguruan duen asmoari jarraiki,  ezinbesteko jo zuen

hutsik  geratzen  joaten  diren  agente  postuak

eskuratzeko baldintza izatea, A2 eta B gidabaimenez

gain,  aipatutako  C1+E  gidabaimena  ere,  etorkizun

hurbilean postu bakarrean bat eginda gera daitezen

Udaltzaingoko  bi  agente  postuak,  garabi-zerbitzua

Udaltzaingoko agenteek emateko.

Por  motivos  organizativos  y  manteniendo  la

actuación que se ha llevado a cabo en la aprobación

de la relación de puestos de trabajo para este año

con respecto a los mencionados puestos de agentes

de la policía local,  el  Oficial  Jefe del  servicio de la

Policía Local en concordancia  con la intención que

viene manteniendo este Ayuntamiento con respecto

al  servicio  de  la  grúa  municipal,  consideró

indispensable  que los puestos de agentes que vayan

quedando  vacantes,  tengan  como  requisito  para

acceder  a  los  mismos,  además  del  A2  y  B,  el

mencionado carnet de conducir C1+E, persiguiendo

que en un futuro no lejano queden refundidos los dos

puestos de agentes de la policía local existentes en

uno único y con la finalidad de que el servicio de grúa

municipal  sea  desempeñado  por  agentes  de  la

Policía Local. 

Bestalde,  Udaltzaingoko  ofizial  buruak  2017ko

ekainaren 14an egin zuen txosten ofizialean egungo

plantillaren  aldaketa  eskatu  zuen,  udaltzaingoko  11

agente  lanpostu berri  sortzeko,  udalak  garabi  eta

TAOko  zerbitzuak  udal  langileek  ematea  erabaki

Por otra parte, mediante informe del Oficial-Jefe de la

Policía Local de fecha 14 de junio del presente año

2017, se ha solicitado la modificación de la plantilla

de personal vigente, para crear 11 nuevas plazas de

agentes de la policía local, tras la decisión municipal
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ondoren. de prestar el servicio de Grúa y OTA con personal

propio.

Trafikoaren  mugikortasunerako  eta  aparkatzeko

zerbitzuaren  kudeaketa  eraginkorragoa  izatea  da

udalak  hartutako  erabakiaren  arrazoia,  hain  zuzen

ere, udaltzaingoari dagokionez, ondoko hobekuntzak

azaltzen dira txostenean: 

La  razón  que  motiva  dicha  decisión  municipal  se

encuentra en que la gestión del servicio de movilidad

del  tráfico  rodado  y  estacionamiento  en  este

municipio va a ser mas eficiente, concretamente, el

mencionado informe presenta las siguientes mejoras

respecto al servicio de la policía local:

-  gaueko  txandan,  garabiaren  gidaria  agente  bat

izanik, udaltzain kopuruan bat gehiago egongo da.

- en el turno de noche, al ser el conductor de la grúa

un agente, el número de efectivos se incrementa en

una persona más.

-  udaltzainei  dagozkien  funtzioak  betetzeko  agente

gehiago egongo dira.

- se va a disponer de más personal para desempeñar

las funciones de agente de la policía local.

-  zerbitzuaren  malgutasuna  handiagoa  izango  da,

beraz,  ekitaldi  zehatzetan  parte  hartzeko  agente

kopurua areagotuko da ( herriko jaiak...). 

- la flexibilidad del servicio es mayor lo que repercute

en  que  el  número  de  efectivos  disponible  para

eventos concretos es mayor (fiestas patronales...)

Proposamenean  adierazita  bezala,  langile  kopurua

areagotzea bat dator arrazionaltasun,  ekonomia eta

eraginkortasun  printzipioekin,  apirilaren  2ko  7/1985

legearen  90.1  artikuluak  aipatutakoaren   arabera,

gainera,  lanpostuak  sortzea  berezkoa  du

autoantolaketa  egiteko  ahalmenak,  lege  horretako

4.1a  artikuluari  eta  Euskadiko  Toki  Erakundeei

buruzko  10.1   artikuluari  jarraiki,  betiere,  izaera

orokorra  duten  langileen  arloko  gastuak  gainditu

gabe. 

Considerando que el  incremento  de la   plantilla  de

personal  propuesto,   responde  a los  principios  de

racionalidad, economía y eficiencia, enunciados en el

artículo 90.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril y que la

creación de plazas es consustancial con la potestad

de autoorganización a que se refiere el artículo 4.1a)

de la misma ley, así como en el artículo 10.1 de la

LILE, sin que se puedan rebasar los límites de gastos

de personal que se fijen con carácter general.

Kontuan hartu da langile kopurua handitu daitekeela,

izan ere, gastu handiago hori orekatu daiteke handitu

ezin  diren  bestelako  gastu  arruntak  murriztuz,

apirileko  18ko  781/1986  Errege  legegintza

dekretuaren 2. atalean xedatutakoa betez. 

Considerando que la plantilla puede ser ampliada por

cuanto el incremento  del  gasto queda compensado

mediante la  reducción de otros capítulos de gastos

corrientes  no  ampliables,  de  conformidad  con  el

supuesto señalado en el apartado 2 del artículo 126

del RDL 781/1986, de 18 de abril. 
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Udaltzaingoko  ofizial  buruaren  txostenak  (2017-06-

13koa  eta 2017-06-14koa). 

Visto los informes del Oficial Jefe de la Policía Local

de fechas 13 y 14-06-2017.

Kontu-hartzailearen txostena ikusi da. Visto el informe de la Interventora.

Giza  Baliabideetako  teknikariak  txostena  egin  du

2017ko irailaren 9 datarekin.

Visto el informe de la técnico de Recursos Humanos

de fecha 9 de octubre de 2017

2017ko urriaren 25ean, Lehendakaritzako ordezkariak

proposatuta,  Antolaketa  batzordeak  aldeko  irizpena

eman dio erabaki honi.

Visto  que  en  fecha  25  de  octubre  de  2017,  a

propuesta de la Delegada de Presidencia, la Comisión

Informativa de Organización dictamina favorablemente

el presente asunto.

Udalbatzak,  aldeko  11  botoren  gehiengoarekin

(Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Errenteria  IrabaziZ)

eta 9 abstentziorekin (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos, EAJ/PNV), hau erabaki du:

El Pleno de la Corporación por mayoría de  11 votos

a favor   (Orereta/Errenteriako  EHBildu  y  Errenteria

IrabaziZ)  y  9  abstenciones  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos y  EAJ/PNV) 

E R A B A K I A A C U E R D A

LEHENENGO.  Udal  honetako  lanpostuen  zerrenda

aldatzea ondorengo eran: 

PRIMERO.-  Modificar  la  Relación  de  Puestos  de

Trabajo  de  este  Ayuntamiento  en  los  siguientes

términos: 

• Hamaika  dotazio  gehitzea  Udaltzaingoko

agentearen 7108 kodeko postuan; guztira 28 dotazio

izango  dira.  Hizkuntz  eskakizunaren  derrigortasun-

data erabakia hartzen duen osoko bilkurarena izango

da. 

• Incrementar  en  once dotaciones   el  puesto

de agente de la policía local de código 7108 de la

relación de puestos de trabajo, quedando el total de

dotaciones en 28. La fecha de preceptividad del perfil

lingüístico será la de la sesión plenaria en la que se

adopte el acuerdo.

• Hutsik geratzen diren neurrian udaltzaingoko

7107  kodedun  agente  lanpostuen  dotazioak

ezabatzea, eta  dotazio horiek handitzea 7108 kodea

duen  postuan,  ezabatzen  diren  egunaren

biharamunetik  aurrera  ondorioak  izan  daitezen,

udalbatzaren erabaki berririk hartzeko beharrik gabe. 

• Suprimir dotaciones del puesto de agente de

la  policía  local  del  código  7107  conforme  vayan

quedando  vacantes  e  incrementar  esas  dotaciones

en el puesto con el código 7108 con efectos del día

siguiente a su supresión, todo ello sin necesidad de

un nuevo acuerdo plenario.

BIGARREN.-  Udala  honetako  langile-plantila

aldatzea ondorengo eran:

SEGUNDO.- Modificar la plantilla de personal de este

Ayuntamiento en los siguientes términos:
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• Udaltzaingoko  hamaika  agente  plaza

sortzea,  funtzionarioentzat  gordetakoak,  C2

sailkapen taldean sartuak eta Administrazio Bereziko

eskalakoak, Zerbitzu Berezietako azpieskalakoak eta

Udaltzaingoa eta laguntzaileak klasekoak.

• Crear  once plazas  de  agente  de  la  Policía

Local,  reservadas  a  personal  funcionario,

encuadradas  en  el  grupo  de  clasificación  C2  y

pertenecientes  a la  escala  de  Administración

Especial,  subescala  de  Servicios  Especiales,  clase

Policía Local y sus auxiliares.

HIRUGARREN.-  Langile-plantilan egindako aldaketa

argitaratzea Gipuzkoako Aldizkari  Ofizialean  eta  15

egun  uztea  erreklamazio  eta  iradokizunak  egiteko.

Epe  horretan  inork  ez  balu  erreklamaziorik  egingo,

egindako  aldaketa  behin-betiko  egintzat  joko

litzateke.

TERCERO.- Publicar la modificación de la plantilla de

personal en el Boletín Oficial de Gipuzkoa por plazo

de 15 días hábiles, durante los cuales se admitirán

reclamaciones y sugerencias. Transcurrido el mismo

sin  que  se  haya  producido  reclamación  alguna,  la

modificación se entenderá automáticamente elevada

a definitiva.

LAUGARREN.-  Langile-zerrendan  egindako

aldaketak  argitaratzea  Gipuzkoako  Aldizkari

Ofizialean.  Aldaketak  eragina  izango  du  aurreko

puntuan  jasota  dagoen  langile-plantilaren  aldaketa

behin-betikotasunez onartuta jotzen denean.

CUARTO.- Publicar la modificación de la relación de

puestos de trabajo en el Boletín Oficial de Gipuzkoa.

Esta modificación tendrá efectos desde el momento

en  que  se  considere  definitivamente  aprobada  la

modificación de plantilla  que se recoge en el  punto

anterior. 

7.  Proposamena:  2018.  urterako  Ordenantza

Fiskalen hasierako onespena.

7.  Propuesta:  aprobación  inicial  de  las

Ordenanzas Fiscales 2018     

Azken urteotan tasak eta zergak bere horretan izoztu

ondoren,  ordenantza  fiskal  hauek  aldatzeko

proposamena egiten dugu udal diru-sarreretan oreka

eta  egonkortasun  handiagoa  izan  dadin.  Ekonomia

sustatzeko  zerga  neurriak  mantendu  dira,  baita

azkeneko  urteotan  inplementatutako  hobari  eta

salbuespen  sorta  ere,  hori  guztia  ekonomia

berreskuratzea helburu hartuta.

Tras la congelación de tasas e impuestos de estos

últimos  años,  la  propuesta  de  modificación  de  las

presentes ordenanzas fiscales se realiza con el fin de

que  haya  un  mayor  equilibrio  y  estabilidad  de  los

ingresos  municipales.   Se  mantienen  las  medidas

fiscales para impulsar la economía y  el paquete de

bonificaciones  y  exenciones  implantadas  en  los

últimos  años  con  el  objeto  de  contribuir  a  la

recuperación económica.

Era  berean,  proposatzen  da  Diru-bilketako

Ordenantza  aldatzea,  errezibo  batzuk  zatika

Así  mismo,  se  plantea  una  modificación  de  la

Ordenanza  de  Recaudación,   estableciendo  un

19

C.I.F. P-2007200-E  Herriko Plaza z/g.i Tfnoa: 943 449619 - Fax 943 449650 i 20100 ERRENTERIA(Gipuzkoa)iwww.errenteria.net   



ordaintzeko sistema berezia ezartzea eta errezibuen

diru  kopurua  dela-eta   zergadunari  sor  dakiokeen

eragin  ekonomikoa   murriztea.  Zehazki,  errezibo

hauetan: Ondare Higiezinen gaineko Zerga, Trakzio

Mekanikoko  Ibilagailuen  gaineko  Zerga  eta

Hondakinak jasotzeagatik ordaindu beharreko tasa.

sistema de pago fraccionado especial para algunos

recibos  y  minimizar   el  impacto   económico  que

puede  suponer  al  contribuyente  su  pago   por  su

cuantía. En concreto, los recibos del Impuesto sobre

Bienes  Inmuebles,  Impuesto  sobre  Vehículos  de

Tracción  Mecánica  y  la  Tasa  por  Recogida  de

Residuos. 

Planteatzen diren aldaketa hauek dira: Las  modificaciones  que  se  plantean  son  las

siguientes:

1.-  Oro  har  %2ko  igoera  zerga,  tasa  eta  prezio

publiko  guztietan,  eguneratzea  egokitu  ezean,

salbuespen hauekin:

1.-  Un  incremento  general  del  2%  en  todos  los

impuestos,  tasas  y  precios  públicos,  salvo  que  no

proceda  su  actualización,  con  las  siguientes

excepciones:

a.-  Ondasun Higiezinen gaineko Zerga a.- Impuesto sobre Bienes Inmuebles.

Zerga  tipoak  bere  horretan  uztea,  hiri

ondasunetarako  2017an  egindako  murrizketa

mantenduz. 

Congelar  los  tipos  impositivos  manteniendo  la

reducción  del  tipo  realizado  en  el  2017  para   los

bienes de naturaleza urbana.

b.- Egoliarrentzako TAOko tarifak murriztea %20an b.-. Reducción de las tarifas de OTA a los residentes

en un 20%

c.- Etxez-etxeko laguntza zerbitzua eta etxeko arreta

zerbitzu osagarriako tasak izoztu.

c.-  Congelar la tasas por prestación del servicio de

ayuda a domicilio y servicio de atención domiciliaria

complementaria.

2.-  Trakzio Mekanikoko Ibilagailuen gaineko Zerga 2.- Impuesto sobre Vehículos de Tracción Mecánica.

Ibilgailu  elektriko  edota  hibridoen  kuotan  hobari

portzentajea handitzea, %25etik %50era pasatuta.

Incremento del porcentaje de bonificación en la cuota

a los vehículos eléctricos y/o híbridos. Pasando del

25% al 50%.

3.-  Diru-bilketako Ordenantza aldatzea. Honen bidez

zatika ordaintzearen gaineko egungo araudia egokitu

nahi zaio herriko errealitate sozial eta ekonomikoari.

3.-  Modificación  en  la  Ordenanza de Recaudación,

consistente en la adaptación de la normativa actual

en materia de fraccionamientos a la realidad social y

económica del municipio.
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4.- Araudiaren egokitzapen teknikoak. 4.- Adaptaciones técnicas de la normativa.

Txosten  teknikoak  eta  2017ko  urriaren  17ko  Udal

Kontuhartzailearen txostena ikusirik.

Vistos  los  informes  técnicos  y  el  informe  de  la

Interventora municipal, Sra. Sánchez, de fecha 17 de

octubre de 2017.

2017ko  urriaren  25ean,  Ogasun  eta  Garapen

Ekonomikoko  zinegotzi  ordezkariak  proposatuta,

Antolaketa  batzordeak  aldeko  irizpena  eman  dio

erabaki honi.

Visto  que  en  fecha  25  de  octubre  de  2017,  a

propuesta  del  Concejal  Delegado  de  Hacienda  y

Desarrollo  Económico,  la  Comisión  Informativa  de

Organización  dictamina  favorablemente  el  presente

asunto.

Hauek mintzatu dira: Se producen las siguientes intervenciones

* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

datu  ekonomikoei  begiratuta  argi  dagoela  gure

eskualdeko  eta  gure  udalerriko  herritarrek  bereziki

pairatu  dutela  eta  pairatzen  jarraitzen  dutela  krisi

ekonomikoa.  Egoera  honek  azken  urteotan

errenteriarren eros-ahalmenaren galera ekarri du eta

soldatak  KPIa  igoko  den  neurri  berdinean  igoko  ez

direnez, ahalmen hori are gehiago jaitsiko da. Beren

iritziz,  gainera,  kontuan  izan  behar  dira  ordenantza

fiskalei  lotutako  bi  gertaera:  batetik,  azken  urteetan

hondakin bilketaren gaineko zergak jasan duen igoera

garrantzitsua, lehengo urtean bertan % 21eko igoera

izan  zuen;  eta,  bestetik,  OHZren  joan  den  urteko

igoera  ─tipoa  jaitsi  zen  baina  katastroaren

eguneraketaren  ondorioz  azkenean  herritarrek

ordaindu  beharrekoa  igo  egin  zen─  eta  Udalak

kontzeptu horren bidez diru gehiago bildu zuen. Udal

gobernuak orokorrean KPIa igotzea aurreikusten den

neurri  berean tasak eta zergak  igotzea proposatzen

du,  hau  da,  %  2ko  igoera,  salbuespen  batzuekin:

izozte batzuekin eta jaitsiera batzuekin. EAJren iritziz,

Errenteriako  Udalaren  egoera  ekonomikoa  kontutan

hartuta, tasak eta zergak izoztea posiblea da eta ez

luke  aurrekontuetan  gaindiezina  izango  litzatekeen

afekziorik  izango.  Errenteriako  Udalak  baditu  beste

*Interviene  en  euskera  la  Sra.  Oyarbide  (EAJ/PNV)

manifestando  que  si  nos  fijamos  en  los  datos

económicos está claro que han sido nuestra comarca

y nuestra ciudad las que especialmente han sufrido y

siguen sufriendo la crisis económica. Esa situación en

los  últimos  años  ha  causado  la  pérdida  de  poder

adquisitivo, y dado que los sueldos no subirán en la

misma medida que el IPC, seguirán perdiendo poder

adquisitivo. En su opinión, además, hay que tener en

cuenta dos hechos relacionados con las ordenanzas

fiscales: por un lado, en los últimos años la importante

subida que ha sufrido el impuesto sobre la recogida de

residuos, ya que sólo el último año tuvo una subida del

21%; y, por otro, la subida del año pasado del IBI ─se

bajó el tipo, pero a consecuencia de la actualización

del catastro aumentó lo que debían abonar los y las

ciudadanas─ y el Ayuntamiento recaudó más dinero

por el mismo concepto. El Gbierno Municipal propone

una subida de tasas e impuestos correspondiente a la

previsión de subida del IPC, es decir, del 2%, pero con

unas salvedades: con algunas congelaciones y ciertas

bajadas. En opinión del PNV, teniendo en cuenta la

situación económica del Ayuntamiento de Errenteria,

la congelación de tasas e impuestos es posible y no

tendría una afección insalvable en los presupuestos.
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diru-iturri  batzuk  eta  esfortzu  hau  egiteak  ez  lioke

aparteko arazorik sortuko. Horiek horrela, gauzak bere

onera itzuli  arte eta herritarrek beren eros-ahalmena

berreskuratu  bitarte,  beren  ustez  udal-tasak  ez

igotzeko  ahalegina  egin  beharko  luke  Errenteriako

Udalak. Kontutan izan behar da familia ugari hilabete

amaierara ozta-ozta iristen direla eta edozein igoera

guri  txikia  iruditzen  bazaigu  ere,  beraien  bizitzan

eragin  handia  izaten  dela.  Bestalde,  Errenteriako

herritarrak birziklapenarekin sentiberatzeko kanpainak

jarraitzen du, eta kanpaina horri hobari bidez bultzada

bat  ematea  beharrezkoa  iruditzen  zaie.  Horregatik,

hondakin-bilketaren  gaineko  zergari  dagokion

hobarietan  bio-hondakina  jasotzeko  programan

aktiboki  parte  hartzen dutenentzako  dagoen hobaria

auzo-konposta egiten dutenen hobariekin parekatzea

proposatzen  dute;  hau  da,  %  25etik  %  30era

pasatzea. Neurri horrek helburu bikoitza izango luke:

alde  batetik,  birziklapena  sustatzea  eta  bestetik

herritarrengan  presio  fiskala  arintzea.  Kontu-

hartzailearen  txostenak  dioen  bezala,  zuzenketa

hauek  zerga  eta  tasen  aldaketa  nabarmenik

suposatzen ez dutenez, oro har, zuzenketak onartzea

edo  ez  onartzea  erabakitzea  erabaki  politikoa  da.

Eragina  dute  noski  Udalaren  diru-sarreretan  eta,

ondorioz,  udal-aurrekontuetan.  Ulertzen  dute  udal-

zerbitzuen  estaldura-maila  hobetzea  garrantzitsua

dela, baina uste dute testuinguru sozio-ekonomikoari

erreparatuta,  lehentasunak  ezarri  behar  direla  eta

herritarrekiko esfortzua egitea onuragarria litzatekeela.

Horregatik  eusten  diote  beren  proposamenari  eta

eskatzen  diote  udalbatzari  zuzenketa  hauek  aintzat

har  ditzala  eta  hauen  aldeko  bozka  eman  dezala,

horrela  jasoa  gera  dadin  2018ko  ordenantza

fiskaletan, errenteriarren onerako delako, beti ere. Izan

ere,  ordenantza  fiskalak  onartzen  dituztenean,

udalaren ekonomiari begiratu behar zaio, noski, baina,

era  berean,  herritarren  ekonomiari  begiratzea  ere

beren erantzukizuna da.

El  Ayuntamiento  de  Errenteria  dispone  de  otras

fuentes  de  dinero,  y  este  esfuerzo  no le  supondría

mayor problema. Así las cosas, hasta que las cosas

vuelvan a su lugar y la ciudadanía recupere su poder

adquisitivo, a su parecer el Ayuntamiento de Errenteria

debería  hacer  el  esfuerzo  de  no  subir  las  tasas

municipales.  Hay que  tener  en  cuenta  que muchas

familias  a duras penas llegan a final  de mes y que

cualquier subida, por muy pequeña que nos parezca,

tiene  gran  afección  en  sus  vidas.  Por  otro  lado,  la

campaña para sensibilizar la ciudadanía en relación al

reciclaje  continúa,  y  les  parece  necesario  impulsar

dicha campaña mediante  una bonificación.  Por  ello,

proponen asimilar la bonificación de las personas que

toman parte activamente en el programa de recogida

de bioresiduo con la bonificación establecida para el

compostaje comunitario; es decir, que pase del 25% al

30%. Dicha medida tendría un doble objetivo: por un

lado, fomentar el reciclaje y, por otro, aliviar la presión

fiscal  de  la  ciudadanía.  Según  el  informe  de  la

interventora, dado que estas enmiendas no suponen,

en general, grandes cambios en los impuestos y las

tasas,  aprobarla  o  no  aprobarla  es  una  decisión

política.  Claro  que  afecta  a  los  ingresos  del

Ayuntamiento y, por consiguiente, a los presupuestos

municipales. Entienden que es importante mejorar el

nivel de cobertura de los servicios municipales, pero

les parece que en vista del contexto socio-económico

hay que establecer prioridades y que sería beneficioso

hacer  este  esfuerzo  para  con  la  ciudadanía.  Así,

mantienen su propuesta y solicitan al pleno que tenga

en cuenta estas enmiendas y que vote a favor de las

mismas,  para  que así  se recoja  en  las  ordenanzas

fiscales de 2018, dado que sería para el bien de la

ciudadanía.  Y  es  que  cuando  se  aprueban  las

ordenanzas  fiscales  se  debe  prestar  atención  a  la

economía  municipal,  claro,  pero  también  les

corresponde  prestar  atención  a  la  economía  de  la

ciudadanía.
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*  Rodriguez  jaunak  (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos) adierazi du bere taldeak proposamen bat egin

zuela,  hortik  adostasuna  izan  dutela  eta  erdibideko

zuzenketa  bat  aurkezten  dutela.  Hasierako

proposamena  bertan  behera  geratzen  da,  eta

erdibidekoa mantentzen dute. Azken honen inguruan

komentatu  nahi  du  eskualdean,  eta  bereziki

Errenterian,  egoera eta testuinguru sozioekonomikoa

larria  dela,  proposatzen  dutela,  aprobetxatuta  Foru

Ogasuneko  oparoaldia,  Udalek  lasaialdia  izango

dutenez,  herritarrei  presio  fiskala  arintzea  eta,  are

gehiago, aurreko ekitaldian zenbait tasa nabarmen igo

zirenean.  Talde  Sozialistak  2018ko  Ordenantza

Fiskalak onartzeko egindako proposamenak bi helburu

argi  zituen:  lehen  aipatutakoa,  alegia,  errenteriarren

presio fiskala arintzea, eta Udalaren diru biltzeko eta

inbertitzeko  gaitasuna  mantentzea,  erakundeak

eskaintzen  dituen  zerbitzuen  kalitatea  arriskuan  jarri

gabe.  Beren  jarrerarekin  koherenteak  izan  dira  eta

seriotasun eta ardura berarekin argudiatu dute.  Ezin

izan dituzte  beren asmoak  % 100ean adostu,  baina

positiboa  iruditzen  zaie  emandako  pausoa,  lortu

baitute zaborra bildu eta hondakinak desagerrarazteko

zerbitzuaren gaineko  tasa izoztea  datorren  urterako.

Horrek esan nahi  du  herritarren poltsikoak berriz  ez

duela kalterik izango, are gehiago, tasa horren urteko

eragina handia bada. Beti izan dute buruan haratago

joateko  asmoa,  baina  horrekin  ez  zuten  lortuko

gobernu-taldearekin  adostu  dute  onura  fiskal

nabarmena.  Irakurketa  erraza  da.  Zaborren  tasa

izoztuta  errenteriarrek  ordainduko  dute  gobernu-

taldearen hasierako proposamenean baino gutxiago.

*Interviene  el  Sr.  Rodriguez  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas-Vascos) manifestando que su Grupo había

planteado  una  propuesta,  a  partir  de  ahí  se  ha

producido  un  consenso  y  presentan  una  enmienda

transaccional. La propuesta inicial presentada decae y

mantienen la transaccional. Acerca de esta le gustaría

comentar que visto que la situación y el contexto socio

económico en la comarca y en especial en Errenteria

es  grave,  proponen,  aprovechando  la  bonanza

producida en la Hacienda Foral, lo que supondrá un

desahogo a los ayuntamientos, aliviar la presión fiscal

sobre  los  vecinos  y  con  más  razón  cuando  en  el

ejercicio anterior ya sufrieron un considerable aumento

en  algunas  tasas.  La  propuesta  realizada  por  el

Grupo  Municipal  Socialista  para  aprobar  las

Ordenanzas   Fiscales  de  2018  tenía  dos  objetivos

claros; el mencionado antes, aliviar la presión fiscal

de  los  ciudadanos  de  la  Villa  y  mantener  la

capacidad  de  recaudación  e  inversión  del

Ayuntamiento  sin  comprometer  la  calidad  de  los

servicios  que  se  prestan  desde  la  institución.  Han

mantenido con coherencia su postura y argumentado

la  misma  con  seriedad  y  responsabilidad.  No  han

podido  acordar  al  100  %  sus  pretensiones,  pero

valoran  positivamente  el  paso  dado,  consiguiendo

que  la  tasa  del  servicio  de  recogida  de  basura  y

eliminación de residuos se congele para el próximo

año.  Ello  va  a  suponer  que  el  bolsillo  de  los

ciudadanos  no  se  vea otra  vez perjudicado  y  más

congelando la subida de una tasa cuya repercusión

anual  es  importante.  La pretensión  de ir  más lejos

siempre  ha estado  en su  mente,  pero  con ello  no

hubieran  conseguido  el  ostensible  beneficio  fiscal

que  han  acordado  con  el  Equipo  de  Gobierno.  La

lectura es sencilla. Con la congelación de la tasa de

basuras  los  ciudadanos  de  la  Villa  van  a  pagar

menos  que en la  propuesta  inicial  realizada  por  el

Equipo de Gobierno.
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*  Txasko  jaunak  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

euskaraz  adierazi  du  ez  duela  gehiegi  errepikatu

nahi,  momentu  desberdinetan  adierazi  direlako

hainbat  datu,  baina beharrezkoa dela  iruditzen zaio

azaltzea  zer  testuingurutan  proposatzen  diren

ordenantza fiskal hauek, bestela ez baitira  ulertzen.

Alde  batetik,  jakin  behar  da  testuinguru

sozioekonomikoa herritarrentzat ez dela oso ona eta

horregatik  azken  urteetan  proposatu  dituztela

hainbeste  izozketa  ordenantza  fiskaletan.  Gainera,

izozketa  horien  ondorioz  azken  urteetan  Udalak

bilketa propioa egiteko % 44,7ko gaitasuna zuen, eta

gaur  egun  40,2koa;  alegia,  ia  4,5  puntu  jaitsi  dute

gaitasun  propioa,  eta  hori  ahulezia  handia  da

herrirako.  Datu  hori  garrantzitsua  iruditzen  zaio.

Azken  urteetako  izozketen  ondorioz  gutxiago

jasotzen dute eta kanpotik jasotzen duten diruarekiko

mendekotasun  handiagoa  dute.  Esan  behar  da

Gipuzkoan batezbestekoa dela % 47, hau da, zazpi

puntu  altuagoa,  horrek  esan nahi  duen guztiarekin.

Datu  batzuk  eman  ditu  adibide  gisa.  Hondakinen

zerbitzuaren  ondorioz  iaz  tasak  igo  ziren,  ez  da

sartuko  iazko  eztabaidan,  baina  izan  zen  GHKtik

jasanarazitako  kostuengatik.  Hala  eta  guztiz  ere,

nahiz eta diru hori igo, egoera horretan iaz zerbitzu

horiek estaltzen baziren % 46an, momentu honetan

proposatutako igoera guztiarekin ere % 42a estaltzen

dute, hau da, lau dezima gutxiago, geroz eta gutxiago

estaltzen ditugu zerbitzuak gure diruarekin. Arriskua

dago  hor,  behin  baino  gehiagotan  esan  izan  dute.

Beste adibide bat: uraren tasa ere izoztuta egon da

azken  hiru  urteetan,  eta horren  ondorioz  geroz eta

gutxiago ordaintzen dute eta agian pentsatuko dute

merkeagoa dela, baina ez da hala, hiru urte hauetan

gutxienez  igo  dute  %  6,78  kostua,  eta  udal-

gobernuak ez du batere igo. Berriz ere gauza bera,

balioa  igo  egiten  da,  haiek  ez  dute  igotzen,  baina

sarrerekin  ordaintzen  dute;  gerora  begira,  arriskua.

Eta  gauza  bera  KPIarekin.  Azken  hiru  urteetan

*Interviene  en  euskera  el  Sr.  Txasko

(Orereta/Errenteriako EHBildu) manifiesta que no se

quiere  repetir,  porque  se  han dado  algunos  datos,

pero le parece necesario explicar en qué contexto se

proponen  las  presentes  ordenanzas  fiscales,  dado

que de otra manera no se entienden.  Por un lado,

hay que saber que el contexto socio-económico no

es muy bueno para la ciudadanía, y que por eso en

los  últimos  años  se  han  propuesto  tantas

congelaciones en las ordenanzas fiscales. Además, a

consecuencia  de  dichas  congelaciones,  el

Ayuntamiento ha pasado de tener una capacidad de

recaudación propia del 44,7%, y al 40,2% actual; es

decir,  la  capacidad  propia  ha  descendido  casi  4,5

puntos, y eso debilita el pueblo. Le parece importante

ese dato.  A consecuencia de las congelaciones de

los últimos años se recauda menos y dependen más

del dinero que se recibe de fuera. Hay que decir que

en Gipuzkoa la media es del 47%, es decir, 7 puntos

más  alto,  con todo  lo  que  ello  supone.  Dará  unos

datos como ejemplo. El pasado año, a consecuencia

del  servicio  de  residuos  se  subieron  las  tasas,  no

entrará  en  el  debate,  pero  fue  por  los  gastos

repercutidos desde GHK. Sin embargo,  pese a esa

subida,  si  con esa situación  el  pasado  año  dichos

servicios  se  cubrían  al  46%,  aun  con  la  subida

propuesta  sólo  se  cubre  el  42%,  es  decir,  cuatro

décimas  menos,  cada  vez  cubrimos  menos  del

servicio con nuestro dinero. Ahí está el riesgo, ya lo

han dicho más de una vez. Otro ejemplo: la tasa del

agua se ha congelado durante los tres últimos años,

y por consiguiente se paga cada vez menos y tal vez

piensen que el  servicio es más barato,  pero no es

así, en estos tres años la subida del coste ha sido

como mínimo del 6,78%, y el gobierno municipal no

ha aplicado ninguna subida.  Volvemos a lo mismo,

el valor  sube, el gobierno no aplica subida,  pero lo

abonan con los ingresos; riesgo de cara al futuro. Y

lo mismo sucede con el IPC, que en los tres últimos
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kalkulatzen  zen  hurrengo  urtekoarekin.  Izozten  eta

izozten aritu dira, baina arriskua hor dago, eta behin

eta  berriz  esan  dute.  Datuen  inguruan  informazio

orokorra eskatu zen, eta kostuen azterketa orokor bat

egin zuten, eta ikusten zen zein urruti zeuden egon

behar zuten tokitik, eta argi gorria piztu zen. Erraza

da esatea, baina beraiek ematen dute zerbitzua eta

beraiek egin behar diote aurre. Eta ezin da pentsatu

dirua  hortik  etorri  dela,  bestela  badakigulako  zer

gertatzen den makalaldia etortzen denean, dirurik ez

dagoenean ia nork ordaintzen duen. Dirurik etortzen

ez denean zer egin behar da? Bat-batean herritarrei

izugarrizko  igoerak  egin?  hori  ez  da  arduratsua.

Laburbilduz, oreka bilatzen saiatu dira, kontuan hartu

dute  herritarren  egoera,  baina  baita  zerbitzu

publikoen  kostua  bermatzeko  beharra  ere,  eta

horregatik  proposatu dute  proposatu dutena.  Azken

finean,  iaz  ordenantza  fiskalak  eztabaidatzerakoan

antzeko  kexa  jaso  zuten  EAJrengandik  eta  eskatu

zutena izan zen dokumentazio  gehiago,  eta  aurten

dokumentazioa  barra-barra  banatu  dute:  Gipuzkoa

mailakoa,  azterketa konkretuak, kostuen azterketa...

Ez daki zerbaitetarako balio duen. Beren ustez, talde

batzuk arduraz jokatu dute eta ahalegina egin dute

hori  ulertzeko,  zer  egoeratan  gauden ulertzeko,  eta

horren  arabera  bat  egin  dute  errealitatearekin;

negoziaketa batzuk egin dituzte eta oreka bat bilatu

dute. Beste batzuk azterketa horiek egin ondoren eta

proposamena eta  kostuak ikusi  ondoren,  proposatu

dutena  da diru-sarreretan  230.000 gutxiago  biltzea.

Hala  eta  guztiz  ere,  azpimarratzekoa  da  azkenean

geratuko  den  proposamenarekin  kalkulu  bat  egiten

badute sarrera arrunten batezbesteko handitzearekin,

txostenen arabera, igotzen dena da % 0,13. Izan ere,

tasa  potenteenak  izoztu  egiten  dira,  salbuespen

batzuekin,  txikienetan igotzen dute  % 2 hori,  baina

proportzionaltasun  horretan  batezbestekoa  oso-oso

txikia da, % 0,13. Gobernu-talde gisa, erantzukizuna

beren gain hartzen dute, badakitelako zerbitzuek zer

años se calculaba sobre el del año siguiente. No han

hecho más que congelar,  pero ahí está el riesgo, y

están  venga  que  decirlo.  Solicitaron  información

general  sobre  los  datos,  y  realizaron  un  estudio

general de gastos, y vieron que estaban muy lejos de

donde  deberían  estar,  y  se  encendió  la  luz  de

alarma. Se dice fácil, pero es el Gobierno Municipal

el que ofrece el servicio y el que tiene que hacerle

frente. Y no se puede pensar que el dinero ha venido

de ahí, porque si no sabemos lo que pasará cuando

lleguen las vacas flacas, a ver quién paga cuando no

haya dinero.  ¿Qué harán cuando no entre  dinero?

¿Aplicar  de  repente  grandes  subidas?  eso  no  es

actuar  con  responsabilidad.  En  resumen,  han

procurado buscar un equilibrio, han tenido en cuenta

la  situación  de  la  ciudadanía,  pero  también  la

necesidad  de  garantizar  el  coste  de  los  servicios

públicos,  por  eso  han  propuesto  lo  que  han

propuesto.  Al  fin  y  al  cabo,  el  pasado  año  en  el

debate sobre las ordenanzas fiscales recibieron una

queja  parecida  del  PNV  y  solicitaron  más

documentación,  y  este  año  han  facilitado  mucha

documentación:  a  nivel  de  Gipuzkoa,  estudios

concretos,  estudios  de  gastos...  No  sabe  si  ha

servido para algo. A su parecer, algunos grupos han

actuado con responsabilidad y han hecho el esfuerzo

de  entender  la  situación  en  la  que  estamos,  y  en

función de eso han entendido la realidad; han tenido

unas negociaciones y han encontrado un equilibrio.

Otros, tras realizar dichos estudios y ver la propuesta

y los costes, han propuesto reducir 230.000 € en la

recaudación. De todas maneras, cabe subrayar que

si  hacen  un  cálculo  con  la  propuesta  final  con  la

subida  media  de  los  ingresos  corrientes,  según  el

informe,  sube  un  0,13%,  ya  que  las  tasas  más

potentes  se  han  congelado,  con  unas  pocas

excepciones, suben ese 2% en los más pequeños,

pero con esa proporcionalidad la media es muy muy

pequeña, 0,13%. Como Grupo de Gobierno asumen
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kostu duten eta kostu hori udalak jaso behar duela,

eta  lehen  esan  duen  bezala,  ezin  dutelako  beste

esku batzuengan utzi ardura hori,  kanpotik etortzen

den  diruarekin  ordaintzeko;  badakigu  gero  zer

geratzen  den.  Denek  dakite  zertaz  ari  diren

azaldutako  testuinguru  honetan  proposatzen

direnean ordenantza fiskal  hauek,  eta denek dakite

zertan ari  diren egoera  honen aurrean proposatzen

dutenean diru-sarrerak murriztea 230.000 €. 

la responsabilidad,  porque saben qué coste tiene y

que el Ayuntamiento debe recaudar ese coste, y tal y

como  ha  mencionado  anteriormente,  porque  no

pueden  dejar  esa  responsabilidad  en  manos  de

otros, para pagarlo con el dinero que viene de fuera;

sabemos lo que queda luego. Todo el mundo sabe

de qué está  hablando cuando en este contexto  se

proponen  estas  ordenanzas  fiscales,  y  saben  qué

están haciendo cuando proponen reducir los ingresos

230.000 €.

*  Collar  jaunak  (Errenteria  IrabaziZ)  adierazi  du  ez

dituela  Ogasuneko  delegatuaren  datuak  errepikatu

nahi. Aipatutako testuinguru sozio-ekonomikoan, argi

dago  gobernu-taldeak  egindako  politikak  ez  duela

dirua  biltzeko  grinarik.  Azken  urteetako  izozketekin

sarrerak jaitsi  egin dira, hala tasetan nola zergetan;

adibidez,  2013ko  % 20,52tik  2014ko  18,75era  edo

2015eko  18,63ra,  eta  2016an  17,94ra.  Bigarren

puntuan  kontu-hartzailetzako  txostena  aztertuta,  ez

da gomendatzen oro har 2017ko sarrerak gutxitzea

eragiten duen erabakirik hartzea, eskertu behar dira

proposamenak  eta  koherentzia.  Proposatutako

zuzenketan  ados  daude  hiru  taldeak.  Herritarrak

gaizki pasatzen ari dira eta errealitate hori arintzeko,

baliabide  nahikoak  izan  behar  dituzte  herritarren

beharrei  erantzuten  dieten  kalitatezko  zerbitzuak

emateko. KPIaren igoera baremo baten modukoa da,

gaur  egungo  1,1  da,  eta  horrek  agerian  uzten  du

proposamen honen asmoa ez zela dirua biltzea. KPIa

da  landu  den  parametroetariko  bat.  Zuzenketei

dagokienez,  hobariarekin jokatzea ona da, iruditzen

zaie  justiziakoa  dela  Udalari  gastu  gutxien  eragiten

dietenak  tasa  gutxiago  ordaintzea.  Ez  dute  nahi

auzo-konpostajea  desagertzerik.  Beren  botoa

proposamenaren aldekoa izango da.

*Interviene  el  Sr.  Collar  (Errenteria  IrabaziZ)

manifestando que no quiere repetir los datos que ha

dado el Delegado de Hacienda. En el contexto socio-

económico  citado,  la  política  desarrollada  por  este

Equipo  de  Gobierno,  queda  claro  que no  tiene  un

afán  recaudatorio.  Con  las  congelaciones  de  los

últimos años ha habido una caída de ingresos, tanto

en  las  tasas  como  en  los  impuestos,  por  ejemplo

desde el 2013 con un porcentaje de un 20,52 al 2014

18,75 o 2015 18,63 y en el 2016 17,94. Analizando el

informe  de  intervención  en  el  punto  dos  no  se

recomienda adoptar  acuerdos en terminos  globales

que  acarreen  una  disminución  de  ingresos  en

comparación  con  el  ejercicio  2017,  hay  que

agradecer  las  propuestas  y  la  coherencia.  La

enmienda  propuesta  es  compartida  por  tres

formaciones. Los vecinos y vecinas lo están pasando

mal,  para  mitigar  esta  realidad,  deben  contar  con

unos recursos suficientes que permitan ofrecer unos

servicios  de  calidad  que  respondan  a  las

necesidades de los vecinos y vecinas. La subida del

IPC es como un baremo, el actual es del  1,1, esto

hace patente que no exista un afán recaudatorio en

esta propuesta. El IPC es uno de los parámetros con

el que se ha trabajado. En cuanto a las enmiendas

realizadas,  jugar  con  la  bonificación  es  bueno,

consideran  que  por  justicia  quienes  menos  gasto

generan  al  Ayuntamiento  menos  tasas  deben  de
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pagar.  No  quieren  que  el  compostaje  comunitario

desaparezca.  Su  voto  va  a  ser  a  favor  de  la

propuesta.

* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

kontziente  direla  diru-sarrera  gutxiago  edukitzeak

eragina  duela  Udaleko  kontuetan.  Hala  ere,  lehen

esan  duten  moduan,  iruditzen  zaie  udal  honek

daukan egoera ekonomikoak hori baimentzen duela.

IrabaziZeko  bozeramaileak  aipatu  du  kontu-

hartzailearen txostenak ez duela gomendatzen diru-

sarrerak  aurreko  urtekoak  baino  txikiagoak  izatea,

baina  haiek  adostutako  proposamenak  jaitsiera  bat

dakar, EAJrena baino txikiagoa, baina badakar. 

* Interviene en euskera la Sra. Oyarbide (EAJ/PNV)

manifestando  que  son  conscientes  de  que  tener

ingresos menores afecta a las cuentas municipales.

Sin embargo, tal y como antes ha dicho, les parece

que la situación económica actual del A

yuntamiento lo posibilita. El portavoz de IrabaziZ ha

mencionado  que  el  informe  de  la  interventora  no

recomienda que los ingresos sean menores que los

del año pasado, pero su propuesta también conlleva

una bajada, menor que la del PNV, pero bajada al fin

y al cabo.

*  Alkate  jaunak  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

euskaraz adierazi du hemen planteatzen dela 2018an

igotzea 105.000 €,  hori  zela  aurreikuspena.  Alderdi

Sozialistak  planteatzen  duenak  suposatuko  luke

3.000  €  soilik  igotzea,  alegia,  planteatzen  zen

igoeratik  102.000  €  jaistea,  eta  EAJk  planteatzen

duena  da 125.000 € jaistea  230.000 €  planteatzen

zen proposamenetik. Baina planteatzen ari direna da

135.000 euroko jaitsiera aurreko urtean bildu zenaren

aldean. 

*  Interviene  en  euskera  el  Sr.  Alcalde

(Orereta/Errenteriako  EHBildu)  manifestando  que

aquí se plantea aumentar 105.000 € en 2018, esa es

la  previsión.  La  propuesta  del  Partido  Socialista

supondría  aumentar  únicamente  3.000  €,  es  decir,

disminuir  el  aumento propuesto  en 102.000 €,  y el

PNV propone disminuir 125.000 € de los 230.000 €

que  se  proponían;  propone  minorar  135.000  €  la

recaudación con respecto al año anterior.

* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

oraintxe  jaso  dituztela  datuak  eta  begiratu  batean

iruditu zaiela igoera zela. Esaten ari ziren bezala, bi

alde daude hemen: udalaren kontuak eta herritarren

egoera  sozioekonomikoa.  Esan  duten  moduan,

lehentasunak ezarri behar dira eta haiek ikusi dutena

da  aurreko  urteetako  egoera  aldatu  ez  denez  eta

aurreko urteetan esfortzu bat egin denez, aurten ere

esfortzu  hori  egiteko  gai  zirela  eta  herritarrek

eskertuko luketela.  Hori  da  EAJren posizioa.  Udala

beste egoera batean egongo balitz,  agian ez lukete

proposamen  hori  egingo,  baina  Udalaren  kontuak

* Interviene en euskera la Sra. Oyarbide (EAJ/PNV)

manifestando  que  acaban  de  recibir  los  datos  y  a

primera  vista  le  había  parecido  que  había  una

subida.  Tal  y  como estaba diciendo,  aquí  hay  dos

partes: las cuentas municipales y la situación socio-

económica de la ciudadanía. Como dicen, se deben

establecer prioridades y lo que su partido ha visto es

que debido a que la situación de años anteriores no

ha mejorado y que en años anteriores se ha hecho

un  esfuerzo,  son  capaces  de  volver  a  hacer  ese

esfuerzo  este  año  y  la  ciudadanía  lo  agradecería.

Esa  es  la  posición  del  PNV.  Si  el  Ayuntamiento
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ikusita, iruditzen zaie ez dela ardurarik gabe jokatzea

eta proposamena gauzatzea posiblea dela.

estuviera  en  otra  situación  tal  vez  no  harían  esa

misma  propuesta,  pero  vistas  las  cuentas

municipales  les  parece  que  no  es  irresponsable  y

que es posible materializar la propuesta.

*  Alkate  jaunak  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

euskaraz adierazi du sentsazioa duela urtetik urtera

gobernutik  proposamen  bat  egiten  denean,

oposizioko  alderdiek  ─eta  aurten  zorionez  Alderdi

Sozialistarekin  akordio  batera  iritsi  dira,  besteak

beste,  kontziente  izanik  egoera  ekonomikoa  zein

den─,  EAJk  zehazki,  urtetik  urtera  gobernuaren

proposamen  horren  aurrean  proposamena  beti  da

gutxiago biltzekoa. Ulertu daiteke, baina aurten iritsi

dira  puntu  batera  non  jada  ez  den  gutxiagotzea,

baizik galtzea, 125.000 € galtzea. Egon ziur izoztea

aurkeztu  izan  balute  planteamendu  gisa  tasa  eta

zerga  guztietan,  EAJk  oraindik  planteatuko  lukeela

jaitsiera  bat,  beti  zeozer  gutxiago  planteatu  behar

duelako. Iaz esan zuen eta aurten berriz esango du,

debateak  haratago  joan  behar  duela,  zalantzarik

gabe egoera ekonomikoa gogorra  da,  baina  aurten

ere  gauza  bera  esango  dute,  egoera  ekonomikoa

gogorra delako eta kasu honetan EAJk ondo dakien

moduan,  gizarte-zerbitzuetako  beharrak  ere

handiagoak dira, eta behar horiei erantzun egin behar

zaie.  Gustatuko  litzaioke  urteren  batean  kontu

honetan arrazoi pixka bat jartzea eta planteamendu

serio  bat  egitea,  sentsazioa  baitu  Udalaren  egoera

ekonomikoa txarra edo ona izan, egingo litzatekeen

planteamendua beti izango litzatekeela beheragokoa.

Izan  ere,  udalaren  egoera  ekonomikoa  2012koa

baina  hobea  izan  daiteke,  baina  gastuak  ere

handiagoak  dira  orain  ordukoak  baino,  eta  gastu

horiei aurre egin behar zaie, eta jendearen beharrei

ere  erantzun  behar  zaie.  Bestela  ez  du  ulertzen

zergatik beste leku batzuetan ez diren jaisten zergak

hori  izango  balitz  logikoa,  pentsatzen  baitu  Foru

Aldundiaren  egoera  ere  hobea  izango  dela,  baina

*  Interviene  en  euskera  el  Sr.  Alcalde

(Orereta/Errenteriako  EHBildu)  manifestando  que

tiene la sensación de que año tras año cada vez que

el  gobierno  hace  una  propuesta  los  partidos  de  la

oposición  ─este  año,  por  suerte,  han llegado a  un

acuerdo con el Partido Socialista, entre otras razones

porque son conscientes de la situación económica─,

especialmente  el  PNV,  ante  la  propuesta  del

gobierno  su  propuesta  siempre  es  la  de  recaudar

menos. Puede ser comprensible, pero este año han

llegado al punto de no de recaudar menos, sino de

perder,  perder  125.000  €.  Está  seguro  de  que  si

hubieran  presentado  la  congelación  de  todas  las

tasas  e  impuestos,  el  PNV  hubiera  planteado  una

bajada,  porque  siempre  tiene  que  plantear  algo

menos.  El  año  pasado  lo  dijo,  y  este  lo  vuelve  a

decir, el debate debe ir más allá, no hay duda de que

la  situación  económica  es  dura,  pero  este  año

volverán  a  decir  lo  mismo,  porque  la  situación

económica es dura y en este caso, tal y como el PNV

sabe, las necesidades en servicios sociales también

son mayores y también hay que dar respuesta a esas

necesidades. Le gustaría que algún año pusieran un

poco de cordura en este asunto y que hicieran un

planteamiento  serio,  ya  que  tiene  la  sensación  de

que  sea  la  situación  económica  buena  o  mala,  el

planteamiento  siempre  sería  bajar.  Puede  que  la

situación  del  Ayuntamiento  sea  mejor  que  la  del

2012, pero los gastos actuales también son mayores

y hay que hacerles frente, y hay que responder a las

necesidades  de  la  gente.  De  otra  manera  no  se

entendería por qué en otros lugares no se bajan los

impuestos si eso fuera lógico, ya que piensa que la

situación de la Diputación también sería mejor. Pero
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hemen ez daki  nolako alardea egiten  duten bilketa

igo  dela  eta  oso  ondo  joan  dela  urtea,  eta  ez  du

ulertzen zergatik kasu horretan ez den birplanteatzen

jaits  daitekeela  bilketa edo jaits  daitezkeela  zergak,

baina  ez zaio logikoa iruditzen.  Horrelako emaitzak

izatea  ona  da,  ulertzen  dute  ona  dela

administrazioarentzako  dirua  delako  eta

administrazioarentzako  dirua,  herritarrentzako  dirua

delako, eta, bereziki, berriro dio, behar delako premia

berezian  dauden  pertsonentzat.  Koherentzia  pixka

bat eskatzen du kasu baterako eta besterako, eta ea

datorren  urtean  koherentzia  hori  eramaten  duten

praktikara,  bestela  jarraituko  baitute  logika  berean.

Aurtengo proposamena tokiz kanpokoa ere iruditzen

zaio.

aquí se está haciendo alarde de que la recaudación

ha aumentado y que el año ha ido muy bien, y no

entiende por qué en ese caso no se replantean que

la recaudación puede disminuir o que los impuestos

se pueden bajar, pero no le parece lógico. Es bueno

tener  estos  resultados,  entiende  que  es  bueno

porque  es  dinero  para  la  administración  y,  dinero

para  la  administración  significa  dinero  para  la

ciudadanía,  y,  especialmente,  vuelve  a  repetir,

porque se necesita  para las personas en situación

especial de necesidad. Pide un poco de coherencia

para unos casos y otros, y a ver si el año que viene

ponen  en  práctica  esa coherencia,  porque  de  otra

manera  continuarán  en  la  misma  lógica.  La

propuesta  de  este  año  le  parece  incluso  fuera  de

lugar.

* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

Gipuzkoako  testuingurua  oro  har  eta  zehazki

hemengoa  ez  direla  berdinak,  zerga  motak  ere  ez

direla berdinak, udal-zergak ez dira progresiboak eta

denei  berdin  eragiten  diete,  dituzten  diru-sarrerak

dituztela ere. Bestalde, hobarien inguruan gustatuko

litzaioke  esatea  iruditzen  zaiela  eskubide  berdina

duela % 30eko hobaria edukitzeko 5. edukiontziaren

bidez  birziklatzearen aldeko apustua egiten  duenak

edo  auzo-konposta  egiten  duenak.  Ez  litzateke

bideragarria  izango  Errenteriako  auzo  guztietan

bizilagun  guztiek  auzo-konposta  egitea  ere;  5.

edukiontziaren  bitartez  birziklatzen  dutenen  hobaria

% 30era igotzea erabat zentzuzkoa iruditzen zaie.

*  Interviene en euskera la Sra.Oyarbide  (EAJ/PNV)

manifestando que el contexto general de Gipuzkoa y

el  de  Errenteria  no  son  iguales,  que  los  tipos  de

impuestos  tampoco son los  mismos,  los  impuestos

municipales no son progresivos y afectan a todas las

personas por igual,  al  margen de los  ingresos que

tengan. Sin embargo, en relación a las bonificaciones

le gustaría decir que les parece que tienen el mismo

derecho  a  tener  una  bonificación  del  30%  las

personas  que  apuestan  por  reciclar  mediante  el

quinto  contenedor  que  quienes  optan  por  el

compostaje  comunitario.  No  sería  viable  que  en

todos  los  barrios  de  Errenteria  todas  las  personas

quisieran realizar compostaje comunitario; les parece

totalmente razonable subir al 30% la bonificación de

quienes reciclan mediante el quinto contenedor.

*  Alkate  jaunak  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

euskaraz  adierazi  du  ez  dakiela  kontziente  diren

hobariaren kontuarekin auzo-konposta egiten denean

herritarrari plus bat eskatzen zaiola, auzo-konpostak

eskatzen duena da ingurumenarekiko sentsibilizazio

*Interviene  en  euskera  el  Sr.  Alcalde

(Orereta/Errenteriako EHBildu) manifestando que no

sabe  si  son  conscientes  de  que  en  lo  que  a  la

bonificación se refiere, a las personas que participan

en el compostaje comunitario se les pide un plus, es
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sendo  bat,  eta  tokia  zaintzea,  eta  gainean  egon

behar  da;  arduradun  bat  egoten  da,  noizean behin

bueltak  emateko  konpostari,  etab.  Beste  inongo

herritarri ez zaio eskatzen hori; besteek egiten dutena

da txartel  batekin  edukiontzia  ireki  eta  poltsa  bota.

Zalantzarik  ez  dago ezin dutela  auzo-konposta jarri

herri  guztian,  40.000  biztanleentzako.  Baina  hortik

ezin  dute ondorioztatu  hobariak  berdina  izan behar

duela, bati eta besteari eskatzen zaion esfortzua ez

baita  berdina.  Zalantzarik  gabe,  benetan  arazorik

izango balute  eskaera ematen den eskaintza baino

askoz  ere  handiagoa  delako,  orduan  planteatu

beharko  lukete  ia  zozketa  egin  beharko  litzatekeen

edo zer. Baina hori beste kontu bat da, eta iruditzen

zaio ezin dituztela konparatu bosgarren edukiontzian

txartel  bat  jarrita  poltsa  botatzea,  edo  ardura  bat

hartzea,  konpostajea  zaintzea,  gainean  egotea,

ikustea  ondo  dagoen  ala  ez,  nahastea;  pertsona

horrek  egiten  duen  ekarpena  handiagoa  da  eta

diferentzia egon behar da bi kasuen artean.  Berriro

dio,  arazoa izango balitz  jende asko dagoela  prest

auzo-konposterako, orduan planteatu beharko lukete

beste sistema bat, zozketa egin beharko litzatekeen

edo beharraren arabera izan beharko lukeen, alegia,

norberaren  gaitasun  ekonomikoaren  arabera.  Baina

hori  beste debate bat  da,  eta  nahi  badute,  egunen

batean  hel  diezaiokete,  ikusteko  zer  irtenbide  topa

diezazkioketen.

necesario estar muy sensibilizado y cuidar el lugar y

estar encima; suele haber una persona responsable

para darle la vuelta al compost de vez en cuanto, etc.

A ninguna otra persona se le pide lo mismo; el resto

de  personas  abre  el  contenedor  con  una  tarjeta  y

deposita la bolsa. No hay duda de que no es factible

instaurar el compostaje en todo el municipio, para los

400.000 habitantes. Pero de ahí no se puede concluir

que  la  bonificación  tenga  que  ser  la  misma  para

ambos, porque el esfuerzo que se le requiere a una y

otra persona no es el mismo. Sin lugar a dudas, si

surgiera  el  problema  de  que  la  demanda  es  muy

superior a la oferta, se plantearían hacerlo por sorteo

o  ya  verían  cómo  solucionarlo.  Pero  esa  es  otra

cuestión,  y  le  parece  que  no  pueden  comparar  el

hecho de depositar una bolsa en el quinto contener

haciendo  uso  de  la  tarjeta,  o  asumir  una

responsabilidad,  hacerse cargo del  compostaje,  ver

si  va  bien  o  no,  mezclarlo;  la  aportación  de  esa

persona  es  mayor  y  debe  haber  distinción  entre

ambos casos. Vuelve a decir que si el problema fuera

que hay mucha gente dispuesta a tomar parte en el

compostaje  comunitario  se  deberían  plantear  otro

sistema, hacer sorteo o adjudicarlo en función de la

necesidad, es decir, según la capacidad económica

de cada persona.  Pero  ese es otro debate  y si  se

quiere,  lo  pueden  abordar  en  otro  momento  para

estudiar las posibles soluciones.

Amaitu dira mintzaldiak. Finalizadas las intervenciones.

2018ko  Ordenantza  Fiskalak  aldatzeko  EAJ/PNV

Taldeak  aurkeztutako  proposamenari  egindako

zuzenketa  partziala bozkatu da ondoren.

Se pasa a votar la enmienda parcial presentada  por

el Grupo EAJ/PNV a la propuesta de modificación de

las  Ordenanzas  Fiscales  2018  que  consta  en  el

expediente:

Udalbatzak  aurka emandako 11 botoren gehiengoz El Pleno de la Corporación por mayoría de  11 votos
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(Orereta/Errenteriako EHBildu y Errenteria IrabaziZ),

6 abstentzioekin eta aldeko  3 botorekin (EAJ/PNV).

en contra,  (Orereta/Errenteriako EHBildu y Errenteria

IrabaziZ),  6  abstenciones  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos)  y  3 votos a favor (EAJ/PNV).

E R A B A K I   D U A C U E R D A

Ez onartzea  2018ko Ordenantza Fiskalak aldatzeko

proposamenari EAJ/PNV Udal Taldeak aurkeztutako

zuzenketa partziala.

No  aprobar  la  enmienda  parcial  presentada  por  el

Grupo  Municipal  (EAJ/PNV)  a  la  propuesta  de

modificación de las Ordenanzas Fiscales 2018.

Ondoren,  2018ko  Ordenantza  Fiskalak

Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-

Socialistas  Vascos  eta  Errenteria  IrabaziZ  Taldeek

aldatzeko  aurkeztutako  proposamenari  egindako

zuzenketa transakzionala bozkatu da.

Seguidamente  pasa  a  votarse  la  enmienda

transaccional a la propuesta de modificación de las

Ordenanzas  Fiscales  2018  presentada  por  los

Grupos   Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Euskal

Sozialistak-Socialistas  Vascos  y  Errenteria  IrabaziZ

que consta en el expediente:

Udalbatzak  alde  emandako  17  botoren  gehiengoz

(Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Errenteria  IrabaziZ

eta  Euskal   Sozialistak-Socialistas  Vascos),  6

abstentzioekin eta aurkako 3 botorekin (EAJ/PNV),

El Pleno de la Corporación por mayoría de  17 votos

a  favor,  (Orereta/Errenteriako  EHBildu,   Euskal

Sozialistak-Socialistas Vascos y Errenteria IrabaziZ),

y  3 votos en contra (EAJ/PNV).

E R A B A K I   D U A C U E R D A

Onartzea  2018ko  Ordenantza  Fiskalak

Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-

Socialistas  Vascos  eta  Errenteria  IrabaziZ  Taldeek

aldatzeko  aurkeztutako  proposamenari  egindako

zuzenketa transakzionala 

Aprobar la enmienda transaccional a la propuesta de

modificación  de  las  Ordenanzas  Fiscales  2018

presentada  por  los  Grupos   Orereta/Errenteriako

EHBildu,  Euskal  Sozialistak-Socialistas  Vascos  y

Errenteria IrabaziZ:

Ondoren,  2018ko  Ordenantza  Fiskalak  hasiera

bateko  onarpena  bozkatu  da,  behin

Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-

Socialistas  Vascos  eta  Errenteria  IrabaziZ  Taldeek

aurkeztutako zuzenketa transakzionala gehituta. 

Seguidamente pasa a votarse la aprobación inicial de

las Ordenanzas Fiscales 2018 una vez incorporada

la  enmienda  transaccional  presentada  por   los

Grupos   Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Euskal

Sozialistak-Socialistas Vascos y Errenteria IrabaziZ:

Udalbatzak  alde  emandako  17   botoren  gehiengoz

(Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Errenteria  IrabaziZ

eta  Euskal  Sozialistak-Socialsitas  Vascos)),  eta

El Pleno de la Corporación por mayoría de  17 votos

a  favor,  (Orereta/Errenteriako  EHBildu,   Euskal

Sozialistak-Socialistas Vascos y Errenteria IrabaziZ),
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aurkako  3  botorekin (EAJ/PNV). y  3 votos en contra (EAJ/PNV).

E R A B A K I   D U A C U E R D A

1.  Aurkeztutako  Ordenantza  fiskalen  aldaketen

proposamenari,  eranskinean  jasotakoa,  hasierako

onespena ematea.

1.- Aprobar inicialmente la propuesta de modificación

de  las  Ordenanzas  fiscales  que  se  detalla  en  el

anexo.

2.  Akordioa jendaurrean jartzea 30 lanegunez.  Epe

horretan  erreklamazio  zein  iradokizunak  egin  ahal

izango direlarik. Egoki den iragarkia Udalaren Iragarki

Oholean,  udal  web  orrian,  Gipuzkoako  Aldizkari

Ofizialean,  eta  Gipuzkoako  Lurralde  Historikoan

hedapenik  handienetakoa  den  egunkari  batean

argitaratuko da.

2.- Someter el acuerdo a información publica por el

plazo de 30 días hábiles, a efecto de reclamaciones y

observaciones que pudieran deducirse. Se publicará

el correspondiente anuncio en el Tablón de Edictos

del Ayuntamiento,  web municipal,  Boletín Oficial  de

Gipuzkoa, y al menos un diario de mayor difusión del

Territorio Histórico de Gipuzkoa.

3.- Ordenantzen  aldaketa  eta  eranskinen  inguruko

erabakiak  behin  betikoak  izango dira,  eta beraz ez

dute erabaki berririk beharko, baldin eta jendaurreko

informazio-epea  amaitu  ondoren  ez  bada

erreklamaziorik jaso.

3.- Los acuerdos adoptados sobre modificaciones de

las  Ordenanzas  fiscales  y  sus  anexos  devendrán

definitivos,  sin  necesidad  de  nuevo  acuerdo,  si

transcurrido el plazo reglamentario de la información

pública no se hubiera producido reclamación alguna.

8.  Proposamena:  2017-KALD000013  Kreditu

gehigarriak,  kreditu  aldaketa  espedientearen

hasierako onespena     

8.  Propuesta:  aprobación  inicial  expediente

modificación  de  créditos  2017-KALD000013  de

modificación de créditos adicional.

Ikusita  udal honen aurrekontuko kredituak aldatzeko

espedientea,  kreditu  gehigarriak  modalitatean,  udal

honen aurrekontuari eragiten diona.

Visto el expediente de modificación de créditos, en la

modalidad de créditos adicionales, que afecta al presu-

puesto de  este Ayuntamiento 

Ikusita   Kontuhartzaileak  idatzitako  txostenaren

arabera  espedientea bat  datorrela aplikagarria  zaion

legeriarekin,  zehazki  21/2003  Foru  Arauak,

abenduaren  19koak,  Toki  Erakundeen  Aurrekontuei

buruzkoak, 34. artikuluan ezarritakoarekin.

Visto  el  informe  emitido  por   la  Interventora,  quien

manifiesta  que  dicho  expediente  está  ajustado  a  la

normativa que le es de aplicación, en concreto a los

requisitos establecidos por el art. 34 de la Norma Foral

21/2003,  de  19  de diciembre,  Presupuestaria  de  las

Entidades Locales.

2017ko  urriaren  25ean,  Ogasun  eta  Garapen Visto que en fecha 25 de octubre de 2017, a propuesta

32

C.I.F. P-2007200-E  Herriko Plaza z/g.i Tfnoa: 943 449619 - Fax 943 449650 i 20100 ERRENTERIA(Gipuzkoa)iwww.errenteria.net   



Ekonomikoko  zinegotzi  ordezkariak  proposatuta,

Antolaketa  batzordeak  aldeko  irizpena  eman  dio

erabaki honi.

del  Concejal  Delegado  de  Hacienda  y  Desarrollo

Económico,  la  Comisión Informativa de Organización

dictamina favorablemente el presente asunto.

Udalbatzak,  aldeko  11  botoren  gehiengoarekin

(Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Errenteria  IrabaziZ)

eta 9 abstentziorekin (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos, EAJ/PNV), hau erabaki du:

El Pleno de la Corporación por mayoría de  11 votos a

favor   (Orereta/Errenteriako  EHBildu  y  Errenteria

IrabaziZ)  y  9  abstenciones  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos y  EAJ/PNV) 

E R A B A K I A A C U E R D A

Lehenengoa.-  Onartzea   udal  honen  aurrekontuko

kredituak  aldatzeko  espedientea,  kreditu  gehigarriak

modalitatean,  proposamenean  ageri  den

xehetasunarekin.

Primero.-  Aprobar  el  expediente  de  modificación  de

créditos,  modalidad  creditos  adicionales,  que  se

relaciona  en  la  propuesta  formulada  al  respecto,

correspondiente al presupuesto de  este Ayuntamiento.

KREDITU GEHIGARRIAK – CREDITOS ADICIONALES

Kapituluak

Capitulos

Izena - Denominación Gehikuntzak

Aumentos

    6  INBERTSIO ERREALAK – INVERSIONES REALES  1.500.000,00

KREDITU GEHIGARRIAK GUZTIRA

                                                          TOTAL CRÉDITOS ADICIONALES

 1.500.000,00

FINANTZAKETA - FINANCIACIÓN

Kapituluak

Capitulos

Izena - Denominación
Zenbatekoa

Importe

    8 
(SARRERAK)
       

(INGRESOS)

 FINANTZA AKTIBOAK – ACTIVOS FINANCIEROS  1.500.000,00

GUZTIRA - TOTAL  1.500.000,00
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Bigarrena.-  Espedientea  jende  aurrean  jarri

hamabost laneguneko epean,  behin iragarkia GAOn

eta udal  web orrian argitaratuta.  Espedientea behin

betiko onartuta  geratuko da baldin  eta,  jendaurrean

jarri eta handik hamabost lanegun igaro ondoren ez

bada erreklamaziorik aurkezten. 

Segundo.-  Exponer  el  expediente  al  público  por

plazo  de  quince  días  hábiles  tras  publicar  el

correspondiente anuncio en el BOG y web municipal.

El  expediente  quedará definitivamente aprobado,  si

transcurrido  el  plazo  de  quince  días  hábiles  de

exposición  al  público,  no  se  hubiese  presentado

reclamación alguna.

Hirugarrena.-  Behin betirako onartuta geratuko den

espedientearen  kopia  Gipuzkoako  Foru  Aldundiari

bidaltzea.

Tercero.-  Remitir  copia  del  expediente

definitivamente  aprobado  a  la  Diputación  Foral  de

Gipuzkoa.

9. Proposamena: 2017-KALD000014 Kompromiso

kreditua,  kreditu  aldaketa  espedientearen

hasierako onespena     

9.  Propuesta:  aprobación  inicial  expediente

modificación  de  créditos  2017-KALD000014  de

créditos de compromiso.     

Ikusita  udal honen aurrekontuko kredituak aldatzeko

espedientea,  Konpromiso  kreditua  eratzekoa,  udal

honen aurrekontuari eragiten diona.

Visto el expediente de modificación de créditos, para

la constitución de Crédito de Compromiso, que afecta

al presupuesto de  este Ayuntamiento 

Ikusita   Kontuhartzaileak  idatzitako  txostenaren

arabera  espedientea bat  datorrela aplikagarria  zaion

legeriarekin,  zehazki  21/2003  Foru  Arauak,

abenduaren  19koak,  Toki  Erakundeen  Aurrekontuei

buruzkoak, 22. artikuluan ezarritakoarekin.

Visto  el  informe  emitido  por   la  Interventora,  quien

manifiesta  que  dicho  expediente  está  ajustado  a  la

normativa que le es de aplicación, en concreto a los

requisitos establecidos por el art. 22 de la Norma Foral

21/2003,  de 19 de diciembre,  Presupuestaria de las

Entidades Locales.

2017ko  urriaren  25ean,  Ogasun  eta  Garapen

Ekonomikoko  zinegotzi  ordezkariak  proposatuta,

Antolaketa  batzordeak  aldeko  irizpena  eman  dio

erabaki honi.

Visto  que  en  fecha  25  de  octubre  de  2017,  a

propuesta  del  Concejal  Delegado  de  Hacienda  y

Desarrollo  Económico,  la  Comisión  Informativa  de

Organización  dictamina  favorablemente  el  presente

asunto.

Udalbatzak,  aldeko  11  botoren  gehiengoarekin

(Orereta/Errenteriako  EHBildu,  Errenteria  IrabaziZ)

eta 9 abstentziorekin (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos, EAJ/PNV), hau erabaki du:

El Pleno de la Corporación por mayoría de  11 votos

a favor   (Orereta/Errenteriako  EHBildu  y  Errenteria

IrabaziZ)  y  9  abstenciones  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos y  EAJ/PNV) 
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E R A B A K I A A C U E R D A

Lehenengoa.-  Onartzea   udal  honen  aurrekontuko

kredituak aldatzeko espedientea, Konpromiso kreditua

eratzekoa,  proposamenean  ageri  den

xehetasunarekin.

Primero.-  Aprobar el  expediente de modificación de

créditos  mediante  constitución  de  Crédito  de

Compromiso  que  se  relaciona  en  la  propuesta

formulada al respecto, correspondiente al presupuesto

de  este Ayuntamiento.

Konprometitzen diren gastuak Gastos que se comprometen

5.0401.622.01.333.30.  (2018).-  Kultur Ekipamenduak Lekuona (ULO) – Equipamientos Culturales  Lekuona

(PMS):    1.300.000,00 euro(s)

5.0401.622.01.333.30.  (2019).-  Kultur Ekipamenduak Lekuona (ULO) – Equipamientos Culturales  Lekuona

(PMS):    600.000,00 euro(s)

Bigarrena.-  Espedientea  jende  aurrean  jarri

hamabost laneguneko epean,  behin iragarkia GAOn

eta  udal  web  orrian  argitaratuta.  Espedientea  behin

betiko  onartuta  geratuko  da  baldin  eta,  jendaurrean

jarri  eta handik  hamabost  lanegun igaro ondoren ez

bada erreklamaziorik aurkezten. 

Segundo.- Exponer el expediente al público por plazo

de quince días hábiles tras publicar el correspondiente

anuncio en el BOG y web municipal.   El expediente

quedará  definitivamente  aprobado,  si  transcurrido  el

plazo de quince días hábiles de exposición al público,

no se hubiese presentado reclamación alguna.

Hirugarrena.-  Behin  betirako  onartuta  geratuko  den

espedientearen  kopia  Gipuzkoako  Foru  Aldundiari

bidaltzea.

Tercero.- Remitir copia del expediente definitivamente

aprobado a la Diputación Foral de Gipuzkoa.

10.  Proposamena:  "Lekuona  udal  Fabrika

Kulturala  (18/03  Esku-hartze  unitatea:  Lekuona)

izeneko  gauzatze-Proiektuaren  barruan

definitutako obrak" kontratatzea.

10.  Propuesta:  contratación  de  las  "Obras

definidas  en  el  Proyecto  de  Ejecución  Fábrica

municipal  de  Cultura  Lekuona  (Unidad  de

Intervención 18/03: Lekuona)". 

Komenigarritzat  jo  da  “Lekuona  udal  Fabrika

Kulturala  (18/03  Esku-hartze  Unitatea:  Lekuona)

izeneko  Gauzatze-Proiektuaren  barruan  definitutako

obrak” kontratatzea.

Vista la conveniencia de proceder a la contratación

de  las “Obras definidas en el Proyecto de Ejecución

Fábrica  municipal  de  Cultura  Lekuona  (Unidad  de

Intervención 18/03: Lekuona)”.

Ikusirik  dagokion  Proiektua,  VAUMM Visto que se ha redactado el correspondiente
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ARQUITECTURA  Y  URBANISMO,  S.L.P.-k

idatzi duela, 2017ko irailan.

Proyecto  técnico  por  VAUMM

ARQUITECTURA Y URBANISMO,  S.L.P.,  en

setiembre de 2017.

Horretarako  lizitazioa  arautuko  duten  Baldintza

Ekonomiko  Administratiboen  eta  teknikoen  Agiriak

idatzi dira.

Visto  que  se  han  redactado  al  efecto  los

correspondientes  Pliegos  de  Condiciones

Económico-administrativas  y  técnicas  que  han  de

regir la contratación.

Udal Arkitektoak, Xabier Agirrek  txostena eman du. Visto  el  informe  del  Arquitecto  Municipal,  Xabier

Agirre.

Hirigintzako Ordezkariak proposamena egin du. Vista la propuesta del Delegado de Urbanismo.

Udal kontuhartzaileak  txostena eman du. Visto el informe emitido por la Interventora municipal.

Ondare  eta  Kontratazioko  Arduradunak  txostena

eman du.

Visto  el  informe  emitido  por  el  Responsable  de

Contratación y Patrimonio.

2017Ko urriaren 23ko Kontratazio Mahaiak txostena

eman du.

Visto el informe de la Mesa de Contratación de 23 de

octubre de 2017.

2017ko urriaren 25ean, Antolaketa Batzordeak, aldeko

txostena eman du.

Visto  el  informe  favorable  de  la  Comisión  de

Organización de fecha 25 de octubre de 2017.

Hauek mintzatu dira: Se producen las siguientes intervenciones:

*  Collar  jaunak  (Errenteriako  IrabaziZ)  euskaraz

adierazi  du  ikusita  erakundeen  arteko  korapiloa

askatuta  dagoela  eta  alderdi  guztiak  ados  daudela

Lekuona  proiektuaren  inguruan,  eta  aurreko  bi

puntuetan adierazitakoarekin  ikusita  dirua  badagoela,

hurrengo  fasea  dela  proiektua  herritarrekin

partekatzea,  herritarrei  zabaltzea  eta  herritarrekin

elkarlanean  aritzea,  eragile  sozialekin,  eragile

kulturalekin, eragile ekonomikoekin eta profesionalekin,

proiektua gauzatzeko. 

*  Interviene  en  euskera  el  Sr.  Collar  (Errenteriako

IrabaziZ)  manifestando  que  visto  que  ya  se  ha

desenredado  el  nudo  que  se  había  formado  entre

instituciones y que todas las partes están de acuerdo

en lo que al proyecto de Lekuona se refiere, y dado

que  según  los  dos  puntos  anteriores  hay  dinero

disponible,  el  siguiente  paso  es  compartirlo  con  la

ciudadanía,  dárselo  a  conocer  y  colaborar  con toda

ella,  con  agentes  sociales,  culturales,  económicos  y

profesionales para poder desarrollar el proyecto.

*  Rodriguez  jaunak  (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos) adierazi du gaur erabakitzen dutela Lekuona

*Interviene  el  Sr.  Rodriguez  (Euskal  Socialistak-

Socialistas Vascos) manifestando que hoy deciden la
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kultura fabrika burutzeko proiektuan definitutako obrak

kontratatzeko proposamena. Hitz batean, Lekuonaren

proiektu  berria.  Lekuona  Fabrikaren  norabide  berria,

berreskuratzen duena jatorrizko ideia,  alegia lehengo

okindegia  kultura-zentro  bihurtzea  liburutegia,

auditoriuma  eta  errenteriarrek  erabiltzeko  hainbat

diziplinetako espazioekin; proiektu hori koherentea da

sozialistek  herriko  kultura-sarearen  benetako

beharretarako defendatu duten kultura-proiektuarekin.

Udalak  eta  Aldundiko  Kultura  Departamentuak

hartutako  akordio  berriak  aukera  ematen  du

Errenteriarentzat  nahiz  eskualde  osoarentzat

onuragarria izango den proiektu berri hau sustatzeko.

Herritar ororentzako kultura-zentro handia. Eguneroko

kultura,  herri  honetan  etengabekoa  dena,  herritarrek

egunero  egin  eta  kontsumitzen  dutena,  oinarrizko

beharrei  eta  egungo  joerei  erantzuteko  espazio  eta

ekipamenduekin  elikatu  behar  da;  kultura-zentroa

hurbilekoa,  irekia  eta  diziplina  anitzekoa  izango  da,

herriaren beharren araberakoa, ondo ekipatua, malgua

eta moldakorra, espazio bizi eta dinamikoa urteko egun

guztietan,  eta  aukera emango du Udalak  eskaintzen

dituen  kultura-maila  eta  prestazioak.  Garai  berri

honetan  herriko  kultura-kolektibo  eta  -elkarteekin

elkarlanean egin egun beharko dugu, Lekuona Fabrika

proiektu irekia, erabilgarria, iraunkorra eta errentagarria

izan  dadin  guztiontzat.  Sozialistek  Udaletik  publikoki

adierazi  dute  prest  daudela  proiektu  berri  hau

gauzatzen  laguntzeko,  horregatik  bozkatuko  dute

proiektu berri honi ekitearen alde; baina adierazi nahi

dute  espero  dutela  iraganeko  akatsak  ez  direla

errepikatuko  eta  beteko  dela  alkateak  hartutako

konpromisoa,  alegia,  talde  politikoek  ahotsa  izango

dutela  proiektu  berri  hau  diseinatzeko,  zentroaren

kudeaketa-ereduari  eta  erabilera  eta  beharrei

dagokienez, herriko kultura eragileekin batera.

propuesta de contratación de las obras definidas en el

proyecto de ejecución de la fábrica municipal de cultura

Lekuona. En  una  palabra  “el  nuevo  proyecto  de

Lekuona”.  El nuevo rumbo que ha tomado la Fabrica

Lekuona, recuperando la idea original de convertir  la

antigua  panificadora  en  un  gran  centro  cultural  que

albergará  una  biblioteca,  un  auditorio  y  espacios

multidisciplinares  de  uso general  para los  vecinos  y

vecinas de Errenteria, es el proyecto cultural coherente

con las necesidades reales del tejido cultural de la Villa

que siempre han defendido los Socialistas.  El nuevo

acuerdo  alcanzado  entre  el  Ayuntamiento  y  el

Departamento  de  Cultura  de  la  Diputación   permite

impulsar este nuevo proyecto beneficioso no solo para

Errenteria  sino  para  la  comarca  de  Oarsoaldea.  Un

gran  centro  cultural  para  todos  los  ciudadanos.  La

cultura  cotidiana,  incesante  en  el  pueblo,  esa  que

practican  y  consumen  los  y  las  ciudadanas

diariamente,  se  debe  nutrir  de  espacios  y

equipamientos  que  respondan  a  las  necesidades

básicas y tendencias  actuales;  un  centro cultural  de

proximidad, abierto y multidisciplinar, dimensionado a

las  necesidades  del  municipio,  bien  equipado,

moderno, flexible y versátil, un espacio vivo y dinámico

durante todos los días del año, permitirá elevar el nivel

cultural  y  de  prestaciones  que  se  ofrecen  desde  el

Ayuntamiento.  Estan  ante  un  nuevo  tiempo  donde

deben  trabajar  y  colaborar  conjuntamente  con  los

colectivos  y  asociaciones  culturales  de  la  Villa  para

conseguir  que  la  Fabrica  Lekuona  sea  un  proyecto

abierto, útil, sostenible y rentable para todos y todas.

Los  Socialistas  desde  el  Ayuntamiento  ya  han

mostrado públicamente su disposición a llevar a buen

puerto este nuevo proyecto, por ello van a votar a favor

de reiniciar este nuevo proyecto, pero también quieren

manifestar  que esperan que no se caiga en errores

anteriores y se cumpla el compromiso realizado por el

Alcalde de que los Grupos Políticos tendrán voz en el

diseño  de  este  nuevo  proyecto,  en  su  modelo  de
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gestión y en los usos y necesidades que vaya a tener

el centro junto con los actores culturales de la Villa. 

*  Lopez  de  Echezarreta  Auzmendi  andreak

(Orereta/Errenteriako  EHBildu)  euskaraz  adierazi  du

garrantzitsua  dela  konturatzea  gaurkoa  egun

garrantzitsua dela hiru urte pasa direlako osoko bilkura

honetan  Lekuonaren  inguruko  lehen  hitzarmenaren

inguruan hitz egin zutela. Ziurrenik, duela hiru urte argi

erabaki  zen  Lekuona  fabrika  bihurtu  behar  zela

kulturari eskainitako sorkuntza gune bat. Eta denbora

honetan erronka eta aukera eta akordio desberdinak

egon dira  tartean,  baina  zinez garrantzitsua da gaur

obren bigarren faseari  ekitea eta nolabait,  proiektuak

aldaketak  izan  dituen  arren,  nagusiki  mantenduta

hasieratik  izan  dituen  helburuetako  batzuk.  Helburu

nagusiak izan litezke, alde batetik, plan estrategikoan

kulturari  garrantzi  handia  eman  ziotela  eta  horren

adierazle  bat  zela  Lekuonako  fabrika,  fabrika  horrek

nahitaez izan behar zuela sorkuntzarako espazio bat,

baina baita ere erakusleiho bat, eta horren adierazle da

espazio zentrala, hainbeste negoziazio eragin zituena,

auditorio  eder  bat izango da eta salto inportante bat

emateko aukera eskainiko dio herriari. Eta, zalantzarik

gabe, esperimentatzeari eta sorkuntzari eta herritarrei

eskaini  nahi  dizkiete  eredu  eta  bizipen  horiek,  eta

sorkuntza eta esperimentaziorako gune bat izango da

XXI. mendeari begira dagoen liburutegi zabal, anitz eta

malgua eginda.  Obraren proiektuak eta aurrekontuak

berak  adierazten  dute  zein  garrantzitsua  izango  den

legegintzaldi honetan obraren bigarren fasea burutu eta

proiektu  hau  egi  bihurtu  ahal  izatea.  Egon  diren

gorabehera  guztiak  gainditu  ditu  eta  hasieratik  izan

dituen helburu eta erronka nagusi  batzuk mantendu,

eta iruditzen zaio hori garrantzitsua dela. IrabaziZeko

kideak esan duen moduan, obrari bidea ematen diote,

eta,  gainera,  aurrekoetan  baino  adostasun

handiagoarekin.  Orain  erronka  garrantzitsu  bat  dute,

proiektu  kulturalaren  definizioan  behar  den  pertsona

* Interviene en euskera la Sra. Lopez de Echezarreta

Auzmendi  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

manifestando que es importante reconocer que el día

de hoy es importante  porque han pasado tres años

desde que en este mismo pleno se tratara el primer

convenio  de  Lekuona.  Seguramente  hace  tres  años

claramente  se decidió  que la fábrica Lekuona debía

convertirse en un espacio cultural de creación. En este

tiempo  ha  habido  de  por  medio  diversos  retos  y

oportunidades y acuerdos, pero es muy importante el

hecho de que hoy damos comienzo a la segunda fase

de  las  obras  y  que  de  alguna  manera,  aunque  el

proyecto  haya sufrido  modificaciones,  en general  se

han  mantenido  algunos  de  los  objetivos  que  en  un

principio  se  marcaron.  Dichos  objetivos  pueden  ser,

por un lado, la importancia que se le dio a la cultura en

el plan estratégico y que muestra de ello era la fábrica

Lekuona, así como que la fábrica debía ser un espacio

de creación y un escaparate, y muestra de ello es el

espacio  central,  que  ha  generado  tantas

negociaciones;  será  un  gran  auditorio  y  ofrecerá  al

municipio la oportunidad de dar un gran salto. Sin lugar

a dudas, quieren ofrecer esos modelos y vivencias a la

experimentación  y  la  creación,  así  como  a  la

ciudadanía,  gracias  a  la  amplia,  diversa  y  flexible

biblioteca que se construirá. El proyecto de la obra y el

presupuesto evidencian la importancia de ejecutar la

segunda fase de la obra y materializar este proyecto en

esta legislatura. Se han superado todas las incidencias

que ha habido y se han mantenido algunos objetivos y

retos principales que se marcaron al principio, y eso le

parece  importante.  Tal  y  como  ha  mencionado  el

miembro  de  IrabaziZ,  han  dado  lugar  a  la  obra  y,

además,  con  un  consenso  más  amplio  que  en

anteriores ocasiones. Ahora deben hacer frente a un

reto  importante,  definir  el  proyecto  cultural  en
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eta eragile  guztiekin lankidetzan jardutea,  irudikatzen

duten  XXI.  mendeko  kultura-fabrika  eta  espazio  hori

guztiona izan dadin benetan. 

colaboración con todas las personas y agentes, para

conseguir que la fábrica cultural y el espacio del siglo

XXI  que  visualizan  sea  de  verdad  la  de  toda  la

ciudadanía.

* Peña andreak (EAJ/PNV) adierazi  du bere taldean

alde  botoa  eman  aurretik  asko  hausnartu  zutelako

proiektuaren  inguruan,  kualitatiboki  eta  kuantitatiboki

proiektu garrantzitsua baita. Ondorioztatu zen proiektu

horren aldeko apustua egin behar zela, eta halaxe egin

zen,  pentsatu  zuten  proiektu  horrek  onura  handiak

ekarriko zizkiola  Errenteriari,  eta erreferentzia  izango

zela.  Garrantzitsua  iruditzen  zitzaien,  eta  gogor

borrokatu  zuten  herriaren  kultura-jardueraren

araberako auditorium duina egon zedin, eta iruditzen

zitzaien  ezin  zutela  diseinuan hutsik  egin;  horregatik

eman zieten garrantzi  handia  erreferentziako kultura-

eragileei, diseinuari zegokionez. Profesionaltasun horri

heldu genion benetako beharrak definitzeko. Iruditzen

zaio proiektu ona zela, baina zoritxarrez proiektu hori

ez zen aurrera atera. Talde guztien artean lortu dute

konponbide  berria  adostea,  espazio  berean  biltzea

auditoriuma,  eta  liburutegia.  Bere  taldeak  proiektua

babesten dute, ikusi dute eta oso interesgarria iruditzen

zaie. Ezin du esan gabe utzi talde politiko gisa aukera

galdua iruditzen zaiela Udalak hasieran aurreikusitako

lurralde-mailako  proiektua,  herrialdekoa  ere  izan

zitekeena, Errenterian ez egotea. Proiektua babestuko

dute, hasieratik egin duten moduan, iruditzen zaielako

herriarentzat  onuragarria  izango  dela,  baina  ez  dute

aukera  galduko  esateko  egun  pozgarria  dela,  baina

nolabaiteko tristura ere sentitzen dutela.

*Interviene la Sra. Peña (EAJ/PNV) manifestando que

en su Grupo político antes de dar su voto favorable fué

muy reflexionado el proyecto puesto que era cualitativa

y  cuantitativamente  un  proyecto  importante.  Se

concluyó que había que apostar por ese proyecto y así

se hizo, pensaron también que era un proyecto que iba

a traer muchos beneficios para el pueblo de Errenteria

y lo iba a situar en una referencialidad. Consideraban

importante  y  así  pelearon  con  uñas  y  dientes  que

hubiera un auditorio digno de la actividad cultural que

se desarrolla en el Municipio y consideraban que no

debían verse abocados al fracaso en el diseño, por eso

dieron mucha importancia a la participación de agentes

culturales referentes a la hora del diseño. Se dejaron

llevar por esa profesionalidad a la hora de determinar

cuáles iban a ser las necesidades reales. Cree que era

una buen proyecto, lamentablemente este proyecto no

salió  adelante.  Se   ha  conseguido  entre  todos  los

Grupos  un  consenso  a  una  nueva  solución,  la

coexistencia en el mismo espacio del auditorio, de la

biblioteca. Su Grupo apoya el proyecto, lo han visto  y

les parece que es muy interesante. No puede dejar de

decir  que  como  Grupo  Político  les  parece  una

oportunidad  perdida  que  el  proyecto  inicialmente

previsto para este Ayuntamiento de categoría territorial,

incluso de país no vaya a estar en Errenteria. Van a

apoyar el proyecto como lo han venido haciendo desde

un inicio porque creen que traerá beneficios  para el

Municipio pero no va a dejar pasar la oportunidad para

señalar  que  es  un  día  de  satisfacción  pero  con un

cierto regusto agriduce.

* Alkateak (Orereta/Errenteriako EHBildu) adierazi du

hainbat  gauza  aipatu  nahi  dituela,  proiektuaren
*Intervien el Sr. Alcalde (Orereta/Errenteriako EHBildu)

manifestando que quiere mencionar varias cosas por la
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garrantzia dela-eta. Bere ustez merezi du errepaso txiki

bat  egiteak,  nola  hasi  zen Lekuona eta non dagoen

orain,  nola  ikusten  duten  etorkizuna,  proiektuari

dagokionez.  Lekuonaren  hitzarmena  sinatu  zen

2014ko urrian  Foru Aldundiarekin,  Lekuonaren obren

kontratazioa  abian  jarri  zenean.  Orain  arte

aurreikusitako obraren % 54 dago eginda, bistakoa da

orain obra bestelakoa dela. Obra geldiarazi zen 2016ko

uztailean,  eraikinaren  eraikitzailearekin

desadostasunak  zeudelako.  Momentu  horretan

desadostasunak  sortu  ziren  Gipuzkoako  Foru

Aldundiarekin  ere,  proiektuari  zegokionez.  216ko

abenduan  erabilera  aldatzeko  protokolo  bat  sinatu

zuten Foru Aldundiak eta Errenteriako Udalak. EAJko

bozeramaileak  adierazi  duen  moduan,  Lekuonaren

hasierako proiektuaren aldeko apustu irmoa egin zen,

proiektuan  sinesten  zutelako,  lurraldekoaz  gain

herrialdekoa  ere  bazelako.  Pentsatzen  zuten

herriarentzat  proiektu garrantzitsua izango  zela,  bere

eraldaketarako garrantzitsua. Proiektua zergatik bertan

behera  geratu  zen  aztertu  gabe,  orain,  protokoloa

sinatu  ondoren,  2017ko  martxoan  esleitutako

proiektuaren idazketa adjudikatzen ari da, eta 2017an

esleituko  zitzaion  enpresa  bati  Errenteriako  Kultura

Plan Estrategikoa egitea ere, eta horren baitan sartzen

da Lekuona; enpresa hori Lekuona proiektua burutzen

ari diren arkitektoekin lankidetzan jardun da, definitzen

laguntzeko zein izango den arkitektura proiektua. Esan

dezake  hilabete  hauetan  gogor  lan  egin  dutela

onartzeko  dakarten  proiektu  hau  aurkezteko.

Zalantzarik gabe bere taldeak 2013an abian jarri zuen

eta 2014an lanak hasi ziren proiektu hau garrantzitsua

zen, Errenteria 2025 Plan Estrategikoaren parte zelako

eta planteatzen zuelako jarduera sorkuntzaren aldera

aldatzea.  Iruditzen  zitzaien  herriak  egoera

ekonomikorako  beste  aukera  bat  bilatu  behar  zuela

kulturaren eta sorkuntzaren alde apustu eginda. Fase

berri  bat  zabaldu  da  Kulturaren  Plan  Estrategikoa

egiteko  herriko  kultura-  eta  gizarte-eragileekin  eta

importancia  del  proyecto.  Cree que merece la  pena

hacer un pequeño repaso, como empieza Lekuona y

en  que  situación  se  encuentra  en  estos  momentos,

como visualizan el futuro en relación con el proyecto.

El convenio de Lekuona se firmó en octubre del año

2014 con la Diputación cuando se inicia la contratación

de  las  obras  de  Lekuona.  Hasta  la  fecha  se  ha

realizado el 54% de la obra prevista, es evidente que la

obra ahora es otra. La obra se paralizó en julio de 2016

por desavenencias con la constructora del edificio. En

ese momento surgieron también desavenencias con la

Diputación  Foral  de  Gipuzkoa  en  relación  con  el

proyecto elaborado. En diciembre de 2016 se firma el

protocolo  de  cambio  de  uso  entre  Diputación  y  el

Ayuntamiento  de Errenteria.  Como ha comentado la

portavoz del  PNV se hizo una apuesta fuerte por el

proyecto inicial de Lekuona porque creían en él, era no

sólo territorial sino de país. Pensaban que iba a ser un

proyecto  importante  para  este  municipio,  para  su

transformación.  Sin entrar a valorar  las circunstacias

del  porqué el  proyecto  cayó, en estos momentos y

después de firmar el protocolo, se está llevando a cabo

primero la adjudicación de la redacción del  proyecto

que se adjudicó en marzo de 2017, también en está

fecha se adjudicó a una empresa la elaboración del

Plan Estratégico Cultural de Errenteria, dentro de este

se  conforma  la  parte  Lekuona,  esta  empresa  ha

colaborado  junto  con  los  arquitectos  que  están

elaborando el proyecto de Lekuona ayudando a definir

cual va a ser el proyecto arquitectónico. Puede decir

que han trabajado intensamente a lo  largo de estos

meses para presentar ahora un proyecto que es el que

se  trae  para  su  aprobación.  Sin  duda  alguna  el

proyecto que su Grupo inició en el 2013 y cuyas obras

se iniciaron en el 2014 era importante porque entraba

en  el  Plan  Estratégico  de  Errenteria  2025  y  porque

planteaba  una  transformación  de  la  actividad  en

términos  de  creatividad.  Entendían  que  el  municipio

tenía  que  buscar  una  alternativa  a  su  situación
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herriko  alderdi  politikoekin.  Proiektuak  jarraitzen  dio

Plan Estrategikotik sortu zen ideiari, orain planteatzen

den fabrikak sorkuntzaren aldeko apustua egiten  du,

pertsonen gaitasuna sorkuntzaren arloan garatzearen

alde.  Beren ustez sorkuntza funtsezko elementua da

herriak  eta  gizarteak  eraldatzeko,  eta,  ildo  horretan,

apustua bera da. Ideia argia da, Lekuona fabrikak ezin

du  kultura-instalazio  soil  izan,  herri  honen

eraldaketaren sinbolo eta ikono izan behar du baizik.

Iraganean gertatu dena alde batera utzita, orain kontua

da ilusioa  piztuko duen  proiektu  bat  eraikitzea,  bere

garaian  sorkuntzaren  garapenerako  planteatu  zen

nortasun bera izango duena. Proiektu oso interesgarria

eta oso landua da,  beste  edozeren gainetik  bilatzen

duena  espazioak  malguak  izatea  hainbat  eskumen

burutu  ahal  izateko,  inguruan  adibide  gutxi  dituen

espazioa izango da, hainbat instalazio bisitatu dituzte:

Zaragoza,  Madril,  Bilbo...  Proiektu  hau  inflexio-puntu

izango  da,  gaur  abiatuko  da  hasierako  proiektuaren

birmoldaketa,  gobernu-talde  honek  erakutsi  du azkar

lan  egin  duela,  gai  izan  da  aurreko  egoerari

konponbide  azkarra  emateko.  Obrak  urtarrilean  hasi

eta 2018ko abenduan amaituko dira.  Eskerrak eman

nahi  dizkie  talde  politikoei  egoera  berriari  egokitzeko

izan duten gaitasunagatik.

económica que era estructural  y  que esa alternativa

pasaba por la apuesta por la cultura y por la apuesta

por la creatividad, es en este contexto donde se sitúan.

Se abre una nueva fase para la redacción de ese Plan

Estratégico de la cultura que se elaborará junto con los

agentes  culturales  y  sociales  del  pueblo  y  con  los

partidos  políticos  del  municipio.  El  proyecto  sigue

encarrilándose plenamente en aquella idea que nació

con el Plan Estratégico, la fábrica que ahora se plantea

para su construcción, apuesta por la creatividad, por

desarrollar  las  capacidades  de  las  personas  en  el

ámbito de la creatividad. Entienden la creatividad como

un elemento fundamental en la  transformación de las

ciudades y en la transformación de las sociedades y en

este sentido es la apuesta que se sigue haciendo. La

idea es clara,  la  fábrica Lekuona no puede ser una

simple instalación cultural sino el símbolo y el icono de

la transformación de este municipo. Mas allá de todo lo

que haya podido ocurrir en el pasado lo que toca es

construir  un  proyecto  que  sea  ilusionante,  que  siga

manteniendo  la  identidad  que  en  su  momento  se

planteó en cuanto al desarrollo de la creatividad. Es un

proyecto muy interesante y muy trabajado que busca

ante  todo  flexibilidad  en  los  espacios  para  poder

desarrollar  diferentes  iniciativas,  es  un  espacio  que

tiene pocos ejemplos a su alrededor , se han visitado

diferentes instalaciones, Zaragoza, Madrid, Bilbao...Es

un proyecto que va a marcar un antes y un después,

hoy le damos el pistoletazo de salida a la reconversión

del  proyecto  inicial,  este  Equipo  de  Gobierno  ha

demostrado que ha trabajado con velocidad, ha sido

capaz de resolver la situación anterior con rapidez. Las

obras se iniciarán en enero para finalizar en diciembre

de 2018. Quiere agradecer a los grupos políticos  la

capacidad  que  han  tenido  para  readecuarse  a  las

nuevas situaciones. 

Antolaketa Batzordeburuaren proposamenez. A  propuesta  de  la  Presidenta  de  la  Comisión  de

Organización.
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Udalbatzak, aho batez, aldeko 20 botorekin (Orereta/

Errenteria  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos,  Errenteria  IrabaziZ,  eta  EAJ/PNV)  hau

erabaki du: 

El Pleno de la Corporación por unanimidad, con 20

votos a favor (Orereta/Errenteriako EHBildu, Euskal

Sozialistak-Socialistas  Vascos, Errenteria  IrabaziZ y

EAJ/PNV),

E R A B A K I  A A C U E R D A

1.  ONARTZEA  “Lekuona  udal  Fabrika

Kulturala  (18/03  Esku-hartze  Unitatea:

Lekuona)  izeneko  Gauzatze-Proiektua”,

VAUMM  ARQUITECTURA  Y  URBANISMO,

S.L.P.-k idatzia, 2017ko irailan.

1º APROBAR el “Proyecto de Ejecución Fábrica

municipal  de  Cultura  Lekuona  (Unidad  de

Intervención  18/03:  Lekuona)”,  redactado  por

VAUMM  ARQUITECTURA  Y  URBANISMO,

S.L.P., en setiembre de 2017.

2.-  Espedientea IREKITZEA “Lekuona udal  Fabrika

Kulturala  (18/03  Esku-hartze  Unitatea:  Lekuona)

izeneko  Gauzatze-Proiektuaren  barruan  definitutako

obrak” kontratatzeko.

2º.- INCOAR expediente para la contratación de las

“Obras definidas en el Proyecto de Ejecución Fábrica

municipal de Cultura Lekuona (Unidad de Intervención

18/03: Lekuona)”.

3.- Kontratazioa era prozedura irekia (hainbat

iritzi)  izatea  ZEHAZTEA  eta  tramitazioarena

ohikoa.

3º.-  DETERMINAR  como  forma  de

contratación  la  de  procedimiento  abierto

(varios  criterios)  y  forma  de  tramitación

ordinaria.

4.-  Kontratazioa  espedientea  ONARTZEA,

lizitazioa arautuko duten baldintza Ekonomiko-

Administratibo eta Teknikoen agiriak barne.

4º.- APROBAR el expediente de contratación,

incluyendo  los  Pliegos  de  Condiciones

Económico-Administrativas  y  Técnicas  que

han de regir la licitación.

5.-  Lizitazioa  DEITZEA,  eta  horrela  iragarriko

da Europar  Batasunaren Egunkari  Ofizialean,

Estatuko  Aldizkari  Ofizialean  eta  Gipuzkoako

Aldizkari Ofizialean,  BERROGEITA (40) egun

naturaleko epean,  iragarkia  EBEOra bidaltze

egunaren  biharamunetik  kontatzen  hasita,

modu  horretan  proposamenak  aurkez

daitezen.

5º.-  CONVOCAR licitación,  anunciándose  así

en el Diario Oficial de la Unión Europea, en el

Boletín  Oficial  del  Estado  así  como  en  el

Boletín  Oficial  de Gipuzkoa,  por  un plazo de

CUARENTA (40)  días  naturales,  a  contar

desde el día siguiente al del envío del anuncio

al DOUE, para presentar proposiciones.

6.-  5.999.774,80 €-ko  gastua,  lehenengo

urtebeterako  (%21  BEZa  barne)

6º.-  AUTORIZAR el  gasto de 5.999.774,80 €

(21% IVA incluido) con cargo a los contraídos:
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BAIMENTZEA,   A-1979-2016 / A-1969-2016 /

A05-31/2018  y  A-01-171018-2017  zorpekoen

kontura.

A-1979-2016  /  A-1969-2016  /  A05-31/2018  y

A-01-171018-2017.

7.-  Kontratuaren  esleipena  BALDINTZATZEA

Udalbatzak  onartzeko  urria  honetako  bileran

aurkeztuko den aurrekontu-aldaketaren behin betiko

onarpenera 

7º.- CONDICIONAR la adjudicación del contrato a la

aprobación  definitiva  de  la  modificación

presupuestaria  que  se  someterá  a  aprobación  del

Ayuntamiento Pleno en sesión del presente mes de

octubre.

11.  Proposamena:    EAEko  Auzitegi  Nagusiari,  

Errenteriako bake-epaile ordezkoa izendatzeko.     

11. Propuesta: al Tribunal Superior de Justicia del

País  Vasco  de  la  persona  para  ser  nombrada

Jueza de Paz sustituta de Errenteria. 

Euskal  Autonomia  Erkidegoko  Justizia  Auzitegi

Nagusiak bidalitako idazkia  jaso da, 2017-09-27koa.

Bertan Udalari   jakinarazten zaio Auzitegi  horretako

gobernu-salaren batzordeak erabaki duela, 2016-09-

08an,  Errenteriako   Alazne  Gozalo  Goicoechea

ordezko  bake  epailearen  borondatezko  uko  egitea

onartzea  eta,  era  berean,  erabaki  duela  Udalari

adieraztea beste pertsona bat proposatu behar duela

kargu hori bete dezan.

Se ha recibido  un  escrito  del  Tribunal  Superior  de

Justicia del País Vasco con fecha 27-09-2017, por el

que  se  comunica  a  este  Ayuntamiento  que  la

Comisión de la Sala de Gobierno del citado Tribunal

ha  acordado,  con  fecha  08-09-2017,  aceptar  la

renuncia voluntaria de la Jueza de Paz sustituta de

Errenteria  Dña.  Alazne  Gozalo  Goicoechea  y  ha

acordado también indicar  a este  Ayuntamiento  que

debe proponer a una nueva persona para ocupar el

citado cargo.  

Kontuan izanik udalerri honetako Bake Epaile titularra

hautatzeko  Toki  Gobernu  Batzordeak  2014ko

otsailaren  12an  hartutako  akordioaren  ondorioz

eginiko  deialdiko  oinarrietan  hauxe  adierazten  zela:

“Lehiatzaileen  zerrenda,  lortutako  puntuen  arabera,

erabiliko da bake epaile  titularraren eta ordezkoaren

hutsuneak betetzeko.”  Beraz, Epaimahaiak izangaien

zerrenda  egin  zuen  haiek  lortutako  puntuazioaren

arabera.

En la convocatoria efectuada por acuerdo de la Junta

de Gobierno Local de fecha 12 de febrero de 2014

para  la  selección  de  Juez  de  Paz  Titular  de  este

municipio,  las  bases  que  rigieron  dicha  proceso

recogieron   que  “La  lista  de  las  personas

concursantes,  por  orden  de  puntuación,  será

utilizada  para  cubrir  las  vacantes  que  puedan

producirse  tanto  de  juez  de  paz  titular  como

sustituto”,  habiendo elaborado el Tribunal Calificador

una lista de candidatos, por orden de puntuación.

Oinarri  horretan  araututakoak,   zehazki,  deialdian Lo regulado en esta base, en concreto, la utilización
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onartutako  pertsonen  zerrenda  erabiltzea,  puntuazio

ordenaren  arabera,  bake  epaile  titularraren  eta

ordezkoaren  postuan  sor  daitezkeen  beharrak

betetzeko, helburu du beste deialdi batzuk saihestea

karguaren iraupen epean zehar, lau urtekoa delarik. 

de  la  lista  con  las  personas  aprobadas  en  la

convocatoria,  por  orden  de puntuación,  para  cubrir

las necesidades que puedan surgir en el puesto de

juez de paz titular y suplente, tiene por objeto evitar

nuevas  convocatorias dentro del plazo de duración

del cargo, que es de cuatro años.

Horren haritik, garrantzizkoa da  gogora ekartzea Bake

epaile titularra izendatzeko 2014ko deialditik, ordezkoa

izendatu  behar izan da aurrekoaren agintaldia  amaitu

baitzen,  eta  horrek  uko  egin  dio  izendapen

proposamen  berri  bat  sorraraziz.  Hau da,  zerrenda

hori  erabili  izan  ez  balitz,  bi   prozesu  berri   deitu

beharko   ziren,  baina  hori  tokiko  udal   jardueraren

efikazia eta eraginkortasun printzipioaren kontra doa.

Printzipio  hori  Euskadiko  Toki  Erakundeei  buruzko

uztailaren 7ko 2/2016 legearen 4. artikuluan jasotzen

da jasotzen da eta kontsideratu  behar da errespetatu

egiten  dela    aplikazio  araudiak  duen  publizitate

printzipioa.

En este sentido, es importante recordar que desde la

convocatoria del 2014 para el nombramiento de Juez

de Paz titular, se ha tenido que nombrar a la sustituta

por finalización del mandato de la anterior, la cual, ha

renunciado dando origen a esta nueva propuesta de

nombramiento. Es decir, que de no utilizar esta lista,

se  hubieran  tenido  que  convocar  dos  nuevos

procesos, lo que contradice el principio de eficacia y

eficiencia en la actividad pública local, recogido en el

artículo  4  de  la  Ley  2/2016,  de  7  de  abril,  de

Instituciones  Locales  de  Euskadi  y  se  entiende

respetado el principio de publicidad contenido en la

normativa de aplicación.

Azaldutakoa  kontuan  harturik,   aipatu  zerrendako

lehenengo pertsonak betetzen ditu Botere Judizialaren

Lege  Organikoak  ordezko  Bake  Epaile  karguko

eginkizunak egiteko ezarritako  lege-eskakizunak, hain

zuzen  eginkizun  judizialak  egiteko  ezgaitasunik  edo

bateraezintasunik ez duelako.

Atendiendo a lo expuesto, la primera persona de la

mencionada  lista  disponible  reúne  los  requisitos

legales  establecidos  en  la  Ley  Orgánica  del  Poder

Judicial para desempeñar el cargo de Jueza de Paz

sustituta,  no  estando  incursa  en  ninguna  de  las

causas de incapacidad o incompatibilidad previstas

para el desempeño de las funciones judiciales.

Uztailaren  1eko  6/1985  Legearen  101.2  artikuluan

xedatutakoaren arabera, Botere Judizialeko organikoa,

Udalbatzaren  eskumena  da  Bake  Epaile  kargua

hautatzea lege-eskakizunak bete  eta eskaera egiten

dutenen  artean,  beti  ere  akordio  hori  Udalbatza

osatzen  duten  partaideen  gehiengo  osoaren  aldeko

botoekin hartua baldin bada.

Considerando que a tenor de lo dispuesto en el art.

101.2 de la Ley 6/1985, Orgánica del Poder Judicial,

de  1  de  julio,  es  competencia  del  Pleno  Municipal

acordar la elección del cargo de Juez/a de Paz entre

las personas que reuniendo las condiciones legales

así lo soliciten, debiéndose adoptar el acuerdo con el

voto  favorable  de  la  mayoría  absoluta  de  los

miembros de la Corporación.

Giza  Baliabideko  teknikariak  2017ko  urriaren  9an Visto  el  informe  emitido  por  la  TAG  de  Recursos
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egindako txostena ikusi da, udal idazkari orokorraren

oniritzia duena.

Humanos  con  fecha  9  de  octubre  de  2017,

conformado por la Secretaria general municipal.

Antolaketa  Batzordeak  2017-10-25ean  emandako

aldeko irizpidea ikusirik.

Visto  el  dictamen  favorable  de  la  Comisión  de

Organización de fecha 25-10-2017.

Lehendakaritzako Ordezkariaren proposamenez. A propuesta de la Delegada de la Presidencia.

Udalbatzak, aho batez, aldeko 20 botorekin (Orereta/

Errenteria  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos,  Errenteriako  IrabaziZ,  EAJ/PNV),  hau

erabaki du:

El Pleno de la Corporación por unanimidad, con 20

votos a favor (Orereta/Errenteriako EHBildu, Euskal

Sozialistak-Socialistas  Vascos,  Errenteria  IrabaziZ,

EAJ/PNV).

E R A B A K I A A C U E R D A

1.  NORA  MORAN  MAGARIÑO andrea hautatzea

Errenteriako bake-epaile ordezkoa.

1. Elegir a DÑA. NORA MORAN MAGARIÑO, como

Jueza de Paz sustituta de Errenteria.

2.  Udalbatzaren  akordioa  lurralde  honi  dagokion

Lehen  Instantzia  eta  Instrukzio  Epaileari  bidaltzea,

hain  zuzen  honek  izendapena  egingo  duen  Euskal

Erkidegoko  Justizia  Goreneko Auzitegiaren  Gobernu

Salari bidal diezaion.

2.  Remitir  el  acuerdo  plenario  al  Juez  de  Primera

Instancia  e  Instrucción  correspondiente  a  esta

demarcación,  para  que  lo  eleve  a  la  Sala  de

Gobierno del  Tribunal  Superior  de Justicia  del  País

Vasco, que efectuará el nombramiento.

12.  Proposamena:  eraginik  gabe  uztea

udalbatzaren  2017ko  uztailaren  18ko  erabakia,

Kontratuen inguruko Errekurtsoen Administrazio

Organoaren  075/2016  zenbakiko  Ebazpena

betetzeko,  Errenterian  bideak  garbitu  eta  hiri

hondakin  solidoak  bildu  eta  garraiatzeko

zerbitzua  esleitzeko  deitutako  lizitazioa

baliogabetzen zuena. 

12.  Propuesta:  dejar  sin  efecto  el  acuerdo

plenario de fecha 18 de julio de 2017, por el que

se daba cumplimiento a la Resolución del OARC

nº 075/2016, que anulaba la licitación convocada

para  la  adjudicación  del  Servicio  de  limpieza

viaria  y  de  recogida     y  transporte  de  residuos  

urbanos en Errenteria.     

Udalak  osoko  bilkuran hartutako erabakia, 2017ko

uztailaren  18an,  aztertu  da.  Bertan   Kontratuen

Inguruko   Errekurtsoen  Administrazio  Organoaren

Ebazpenari  (075/2016  zenbakia)  betetzen  zen,

“Errenterian   bideak   garbitu  eta  hiri   hondakinak

Visto  el  acuerdo  adoptado  por  el  Ayuntamiento  en

sesión plenaria celebrada el 18 de julio del 2017. en el

que se daba cumplimiento a la Resolución del OARC

(N.º  075/2016)  recaída  en  el  recurso  especial

interpuesto  contra  la  adjudicación  del  “Servicio  de
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bildu  eta   garraiatzeko  zerbitzua”ren  esleipenaren

aurka  jarritako  errekurtso  bereziari  zegokiona,  eta

kontratua  esleitzeko  udalbatzak  hartutako  erabakia

ezeztatzen zuena, lizitazioa ezeztatzea aginduz.

limpieza viaria y de recogida y transporte de residuos

urbanos en Errenteria”, que  anuló el acuerdo plenario

de adjudicación del contrato, ordenando la cancelación

de la licitación.

Kontratuen  Inguruko  Errekurtsoen  Administrazio

Organoaren  akordioaren  aurka   EAEko  auzitegi

nagusian  Udalak  eta  ondoren  SERBITZU

ELKARTEA,  S.L.  enpresak  jarri  zuten

administrazioarekiko  auzi-errekurtsoa  (ohikoa

443/2016). 

Resultando  que  contra  el  acuerdo  del  OARC  se

interpuso  ante  el  TSJPV  por  el  Ayuntamiento  y

posteriormente también por el contratista SERBITZU

ELKARTEA,  S.L.   recurso  contencioso  –

administrativo (ordinario 443/2016), 

Bestalde,  Alkatetza-Lehendakaritzak  kontratuzko

espediente berri  bati   hasiera eman zion  zerbitzua

kudeatzeko  luza  daitekeen  urte  bateko  (1)

iraupenarekin,  irailaren  1etik  aurrera,  edo,

osterantzean,  kontratua  sinatzen  denetik.  Eta,  une

horretara  arte  beharrezkoa  izango  da  ezeztatutako

kontratatuaren  ondorioekin   jarraitzea   interes

publikoari  kalte  larri  bat  saihestearren,  zerbitzuaren

prestazioa bertan behera utziz gero. 

De otro lado, se incoó  por la Alcaldía-Presidencia un

nuevo  expediente  contractual  para  la  adjudicación

del servicio con una duración de 1 año prorrogable

por otro(1) año, a partir del 1 de septiembre, o en su

caso  desde  la  formalización  del  mismo,  siendo

necesaria hasta ese momento la continuación de los

efectos  del  contrato  anulado  para  evitar un  grave

perjuicio  al  interés  público,  si  tuviera  que  cesar  la

prestación del servicio.

Kontua  da  udalbatzaren  akordio   horretan   bertan

erabaki  zela jarraitzea  SERBITZU ELKARTEA, S.L.

enpresarekin   sinatutako   kontratuarekin  hasiera

emandako  kontratu berria  sinatu  arte,  edonola ere

aurtengo  urriaren 31 baino lehenago. 

Resultando  que  en  el  mismo  acuerdo  plenario  se

acordó LA CONTINUACIÓN del contrato suscrito con

SERBITZU  ELKARTEA  S.L.  hasta  la  formalización

del nuevo contrato incoado, y en cualquier caso no

más allá del 31 de octubre del presente.

Bestalde,  EAEko auzitegi nagusiak epaia  eman du

(330/2017  zenbakia)  udal  interesen  alde.  Bertan

aitortzen da ez dagoela ados Kontratuen  Inguruko

Errekurtsoen  Administrazio  Organoaren

Ebazpenarekin,  goian  aipatua,  izan  ere,  irmo

deklaratzeko   dago  edo  kasazio-errekurtsoaren

balizko onarpena zain Auzitegi nagusian.

Resultando  que  se  ha  dictado  sentencia  por  el

TSJPV(Sent. n.º 330/2017) favorable a los intereses

municipales,  en  la  que  se  declara  disconforme  a

derecho  la  Resolución  del  OARC  arriba  citada,

estando  pendiente  de  ser  declarado  firme  ó  de  la

posible  admisión  de  recurso  de  casación  ante  el

Tribunal Supremo.

Kontratazio  eta  Ondareko  arduradunak  txosten

juridikoa egin du.

Visto el informe jurídico emitido por el Responsable

de Contratación y Patrimonio
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2017ko urriaren 25ean, Antolaketa Batzordeak, aldeko

txostena eman du.

Visto  el  informe  favorable  de  la  Comisión  de

Organización de fecha 25 de octubre de 2017.

Antolaketa Batzordeburuaren proposamenez. A  propuesta  de  la  Presidenta  de  la  Comisión  de

Organización.

Udalbatzak, aho batez, aldeko 20 botorekin (Orereta/

Errenteria  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos,  Errenteriako  IrabaziZ,  EAJ/PNV),  hau

erabaki du:

El Pleno de la Corporación por unanimidad, con 20

votos a favor (Orereta/Errenteriako EHBildu, Euskal

Sozialistak-Socialistas  Vascos,  Errenteria  IrabaziZ,

EAJ/PNV).

E R A B A K I A A C U E R D A

ERAGINIK GABE  UZTEA   udalbatzaren  erabakia,

2017ko  uztailaren  18koa,   Kontratuen   Inguruko

Errekurtsoen  Administrazio  Organoaren  075/2016

Ebazpena, 2016ko ekainaren 22koa betetzen zuena.

Bertan  partzialki onartzen zen  Unión Temporal de

Empresas  ASASER,  S.A.  Y  GARBIALDI,  S.A.

enpresak   jarritako  errekurtso  berezia  udalbatzaren

akordioaren   aurka. 2016-04-26koa, izan ere,  horren

bidez esleitu zen administrazio-kontratua  SERBITZU

ELKARTEA S.L., enpresarentzat  bideak  garbitu eta

hiri   hondakin  solidoak    bildu  eta  garraiatzeko

zerbitzua, eta horren ondorioz:

- DEJAR SIN EFECTO el acuerdo plenario de fecha

18  de  julio  de  2017  en  el  que  se  daba

CUMPLIMIENTO a la Resolución 075/2016 de 22 de

junio  de  2016,  del  Organo  Administrativo  de

Recursos  Contractuales  (OARC)  por  la  que  se

estimaba  parcialmente  el  recurso  especial

interpuesto  por  la  Unión  Temporal  de  Empresas

ASASER, S.A. Y GARBIALDI, S.A. contra el acuerdo

plenario de fecha 26-04-2016 por el que se adjudicó

el  contrato  administrativo  para  la  prestación   del

servicio de servicio de limpieza viaria y de recogida y

transporte  de  residuos  urbanos  en  Errenteria  a  la

empresa  SERBITZU  ELKARTEA  S.L.,  y  en

consecuencia:

Eraginik  gabe  uztea  kontratua  esleitzeko  deitutako

lizitazioaren  behin-behineko  izaerarekin  egindako

ezeztapena.

Dejar sin efecto la anulación efectuada con carácter

provisional de la licitación convocada en su día para

la adjudicación del contrato, 

Eraginik  gabe  uztea  behin-behinean  SERBITZU

ELKARTEA  S.L.  enpresarekin  sinatutako

kontratuaren  ezeztapena,  dagozkion  ondorioekin

batera. 

 Dejar sin efecto la anulación efectuada con carácter

provisional  del  contrato  suscrito  con  SERBITZU

ELKARTEA S.L. con los efectos que correspondan.

13. Proposamena: “ZU! Zure Udala”, Errenteriako 13. Propuesta:   aprobación inicial de la ordenanza  
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Arreta  Zerbitzua  arautzen  duen  udal

ordenantzaren hasierako onarpena     

municipal  reguladora  del  servicio  “ZU!  Zure

Udala”-Servicio de atención del Ayuntamiento de

Errenteria.     

“ZU!  Zure  Udala”  Errenteriako  Arreta  Zerbitzua

arautzen duen udal  ordenantza  Informazio Gizartea

eta  Herritarren  Partehartzea  azpisailak  idatzi   eta

udal koordinazioko talde teknikoak landu du.

La  Ordenanza  reguladora  del  Servicio  “ZU!  Zure

Udala”-Servicio  de  Atención  del  ayuntamiento  de

Errenteria  ha  sido  redactada  por  la  subárea  de

Sociedad  de  la  Información  y  Participación

Ciudadana  y  estudiada  por  el  equipo  técnico  de

coordinación del ayuntamiento.

Ordenantza honen xedea 2018 urte hasieran martxan

jarriko  den  herritarren  arretarako  zerbitzuaren

funtzionamendua arautzea da.

El  objeto  de  esta  ordenanza  es  regular  el

funcionamiento  del  servicio  de  atención  a  la

ciudadanía  que  el  ayuntamiento  prevé  poner  en

marcha a principios del 2018.  

Ordenantza  hau  udal  Tokiko  Gobernu  Batzordeak

2017ko ekainaren 20an onartutako 2017-2019 Araudi

Planean aurrikusia dago.

La presente ordenanza se encuentra recogida en el

Plan  normativo  2017-2019  del  ayuntamiento  de

Errenteria aprobado por la Junta de Gobierno Local

celebrada el 20 de junio de 2017.

Ordenantza proiektua udal taldeekin kontrastua izan

da.

El proyecto de Ordenanza ha sido contrastada con

los diferentes grupos municipales.

Ordenantza  proiektua  alde  informatu  du  Informazio

Gizartea  eta  Herritarren  Partehartzea  azpisaileko

arduradunak 2017ko urriaren 16an.

Asimismo ha sido  informado favorablemente  por  la

responsable  de  la  subárea   de  la  Sociedad  de  la

Información y Participación Ciudadana, con fecha 16

de octubre 2017.

Legedia: Legislación aplicable:

Toki Araubidearen Oinarriak 7/1985 Legea, apirilaren

2koa.

Ley  7/1985,  de  2  de  abril,  de  Bases  de  Régimen

Local.

Herri  Administrazioen  Prozedura  Administratibo

Arruntari buruzko 39/2015 legea, urriaren 1ekoa.

Ley  39/2015,  de  1  de  octubre,  del  Procedimiento

Administrativo  Común  de  las  Administraciones

Públicas.

781/1986  Errege  Lege  Dekretua,  apirilaren  18koa, Real  Decreto  Legislativo  781/1986,  de  18  de  abril,
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eta bertan onartzen da tokiko araubidean indarrean

dauden legezko xedapenen  Testu Bategina.

por  el  que  se  aprueba  el  Texto  Refundido  de  las

disposiciones legales vigentes en materia de régimen

local.

2017ko  urriaren  25ean,  Informazio  Gizartea  eta

Herritaren  Pasrtehartzea  azpizalieko  Delegatuak

proposatuta,  Antolaketa  batzordeak  aldeko  irizpena

eman dio erabaki honi.

Visto  que  en  fecha  25  de  octubre  de  2017,  a

propuesta  del   Delegado  de  Sociedad  de  la

Información  y  Participación  Ciudadana  la  Comisión

Informativa de Organización dictamina favorablemente

el presente asunto.

Hauek mintzatu dira: Se producen las siguientes intervenciones:

* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

errenteriarren  arreta  zerbitzua  izango  dena  sortuko

duen  ordenantza  honen  inguruan  ekarpenak  egin

dituztela eta jaso dituztela, eta badakitela beste talde

politikoek ere egin dituztela, baita hainbat udal-sailek

ere.  Guztien  artean  landu  dute.  Iruditzen  zaie  aho

batez onartuko dutela, eta ondoren herritarrei tokatuko

zaie  ordenantza  hau  borobiltzea.  Herritarren  arreta

zerbitzua  ez  da  bigarren  mailako  gauza  bat,  edo

garrantzirik  ez  duen  zerbait,  herritarrek  Udalarekin

izango  duten  harremana  arautuko  duen  ordenantza

izango  da.  Herritarrek  Udalarekiko  gertutasuna

sentitzea  eta  harreman  horiek  errazak  izatea  oso

garrantzitsua da. Azken finean, herriko protagonistak

herritarrak dira, eta Udalean daudenak, langileak eta

ordezkari  politikoak,  zerbitzariak  dira.  Pozik  daude

ordenantzarekin. Espero dute arreta zerbitzuak ondo

funtzionatzea  eta  guztien  artean  herritarrak

Udalarengandik  gertuago  sentiaraztea.  Horregatik,

alde bozkatuko dute, noski.

* Interviene en euskera la Sra. Oyarbide (EAJ/PNV)

manifestando  que  han  realizado  y  recibido

aportaciones  en  relación  a  la  ordenanza  que  dará

lugar al servicio de atención, y que saben que el resto

de grupos políticos también han hecho las suyas, así

como las áreas municipales. Supone que se aprobará

por unanimidad, y que a continuación corresponderá a

la  ciudadanía  darle  el  último  toque.  El  servicio  de

atención a la ciudadanía no es un asunto menor, sin

importancia,  sino  que  esta  ordenanza  regulará  la

relación  que  mantendrá  la  ciudadanía  con  el

Ayuntamiento. Es muy importante que la ciudadanía

vea el Ayuntamiento como un ente cercano y que las

relaciones  sean  fáciles.  Al  fin  y  al  cabo,  es  la

ciudadanía  la  protagonista  del  municipio,  y  las

personas  del  Ayuntamiento  ─personal  y

representantes políticos─ están a su servicio. Esperan

que el servicio de atención funcione bien y que entre

todas las partes consigan que la ciudadanía sienta el

Ayuntamiento  como  más  cercano.  Por  todo  ello,

votarán a favor de la propuesta.

* Collar jaunak (Errenteria IrabaziZ) euskaraz adierazi

du  egun  borobila  izateko,  aurretik  aho  batez  lortu

dituzten  akordioak  proposamen  honekin  borobilduko

dutela hurrengo urterako planteatutako helburuetariko

bat. Zoriondu ditu teknikariak eta arlo politikoan lanean

*Interviene  en  euskera  el  Sr.  Collar  (Errenteria

IrazaziZ)  manifestando  que  para  que  sea  un  día

redondo,  tras los  acuerdos anteriormente adoptados

por unanimidad sólo falta que con esta propuesta se

complete  uno  de  los  objetivos  marcados  para  el
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aritu diren guztiak. Espero dute aho batez ateratzea

aurrera.

próximo año. Felicita al personal técnico y a todas las

personas que han trabajado a nivel  político.  Espera

que la propuesta salga adelante por unanimidad.

*  Rodriguez  jaunak  (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos) adierazi du Herritarren Arreta Zerbitzuarekin

gaur  beste  pauso  bat  egin  dutela  Udala

modernizatzeko  bidean.  Talde  guztiek  hainbatetan

adierazi  dute  prest  daudela  HAZ  izan  dadin  tresna

berria,  garai  berriek  eragindako  behar  eta  eskaeren

arabera kudeatzeko erakunde azkar, hurbil, dinamiko

eta  gardenagoa.  Gaur,  zerbitzu  hori  arautzeko

ordenantza onartzeko proposamenarekin helburu hori

lortzeko bidean aurrera egingo dute.  Eskerrak eman

behar  dizkiete  hasieratik  izan  dituzten  formengatik,

ordenantzaren  gaineko  ideiak  proposatu  eta

helarazteko  aukera  izan  dutelako.  Arreta  eta

azalpenak egokiak izan dira, eta batzeko jarrera ikusi

ditu, eta horrek bultzatu du adostasunera azkar iristea,

zirriborroari egin dizkioten ekarpen gehienak kontuan

hartu  dituztelako.  Halaber,  positiboa  iruditzen  zaie

orain  txertatu  ez  den  proposamenen  bat  arian-arian

landu eta aztertuko dela, ikusita nola doan eguneroko

funtzionamendua, eta konpromisoa hartuta zentzuzko

epe bat pasatakoan aztertuko dutela aldaketarik egin

behar den ala ez. Sinesten dute prozesu honetan eta

beharrezkoa dela, horregatik, bere taldeak ordenantza

honen alde bozkatuko du.

*  Interviene  el  Sr.  Rodriguez  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas Vascos) manifestando que con el Servicio

de Atención al Ciudadano hoy se da un paso más en

este proyecto para llevar adelante la modernización

del Ayuntamiento. Todos los grupos han manifestado

en diferentes  ocasiones su disposición  a conseguir

que el SAC sea el nuevo instrumento para gestionar,

acorde  con  las  necesidades  y  demandas  de  los

nuevos tiempos, una institución más rápida, cercana,

dinámica  y  transparente.  Hoy  con la  propuesta  de

aprobación  de  la  ordenanza  reguladora  de  dicho

servicio avanzan hacia el  objetivo marcado.  Tienen

que agradecer  las formas y maneras que desde el

primer  minuto  han  tenido,  para  poder  proponer  y

facilitar  ideas  sobre  la  ordenanza.  La  atención  y

explicaciones  han  sido  cordiales  y  han  visto

disposición  y  animo  de  sumar,  lo  que  ha

condicionado un rápido acuerdo con la inclusión de la

mayoría de lo  que solicitaban incluir  o  modificar  al

borrador  que  se  les  presentó.  Igualmente  valoran

positivamente  que  alguna  propuesta  realizada  no

incluida  ahora,  será trabajada y estudiada sobre la

marcha,  viendo  cómo  en  el  funcionamiento  diario

evoluciona y con el compromiso de que en un tiempo

prudencial  se valore la necesidad o no de plantear

cambios.  Porque   creen  en  este  proceso  y  en  su

necesidad y por todo lo expuesto anteriormente, su

Grupo va a votar a favor de esta ordenanza que se

presenta.

*  Gracia  jaunak  (Orereta/Errenteriako  EHBildu)

euskaraz  adierazi  du  bozketara  aterako  den

ordenantza  hau lan  luzearen ondorio  dela,  2015eko

irailean hasi zen lana, eta gaur ez da ezer bukatzen,

gaur  beste  mugarri  bat  da,  eta  arreta  zerbitzuak

*Interviene  en  euskera  el  Sr.  Gracia

(Orereta/Errenteriako  EHBildu)  manifestando  que  la

ordenanza  que traen  hoy  a  votación  es  el  fruto  de

mucho  trabajo,  ya  que  comenzó  en  septiembre  de

2015,  y  hoy  no  termina  nada,  sino  que  hoy  se
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jarraituko du lanean. Orain arteko lana batez ere hiru

dimentsiotan  oinarritu  da:  espazio  administratiboa,

teknologikoa  eta  espazio  fisikoa  bera.

Administratiboan  ibili  dira  220tik  gorako  tramiteak

normalizatzen,  arrazionalizatzen,  eta  horren  fruitua

izan da Izapideen Eskuliburua.  Teknologikoan,  labur

esateko,  sekulako  apustua  egin  dute,  ez  baitu

zentzurik kristoren apustua egiteak administrazioaren

arrazionalizazioan,  eta  ez  garatzea  espazio

teknologikoarekin batera. Datu-base bat garatu dute,

web-orri  berria  ere  garatzen  ari  dira  horri  euskarria

emateko,  eta  batez  ere  lan  egin  dute  espediente

elektroniko  gehiago  sortzen,  eta  dena  bolkatzen

zerbikat sisteman, eta Pasaiarekin batera izango dira

Gipuzkoan  aitzindari.  Hirugarren  espazioa,  espazio

fisikoa bera da; esaten ari badira herritarra jarri  nahi

dugula  prozedura  administratiboaren  erdigunean,

arreta emateko modua ere aldatu behar da, nahiz eta

horrek suposatu udaletxea goitik behera aldatzea. Eta

horrek  eragin  du  lekuz  aldatzea  hainbat  sail  eta

azpisail,  besteak  beste,  idazkaritzako  batzuk,

ogasuna, diru-bilketa, giza baliabideak, berdintasuna,

euskara, informazio gizartea, eta abar. Eta guztiek ere

hitz  hain  atseginak  izan  dituztenez,  berak  ere  ildo

berean joan nahi du. Eskertzekoa da gainerako alderdi

politikoek egin  duten  ekarpena.  Gaztelaniaz  jarraitu

du  esanez  eskertu  nahi  dituela  ordenantzari  egin

dizkioten ekarpenak,  baita izan duten ulermenagatik,

arlo  politikotik  politikorako  ulermena  izan  baita.

Herritarren  arretarako  zerbitzuak  aukera  ematen  du

goitik  beherako  administrazioan  pentsatu  eta  buelta

emateko;  ez  galtzerdi  bati  bezala,  baina  antzeko.

Hasieratik ulertu dute aldaketak handiak izango zirela,

horrek  administrazio  publikoan  suposatzen

duenarekin, blokeoak eta inertziak baitaude. Iruditzen

zaio  talde  politiko  guztiek  enpatia-ariketa  bat  egin

dutela, eta eskertzen du kolaborazioa.

establece  un  nuevo  hito,  y  el  servicio  de  atención

continuará con su trabajo. Hasta ahora el trabajo se ha

basado en tres dimensiones:  espacio administrativo,

tecnológico y espacio físico propiamente dicho. En el

administrativo se han normalizado y racionalizado más

de 220 trámites,  y  fruto  de ese trabajo  tenemos  el

Manual de Trámites. En el tecnológico, en resumen,

han hecho una gran apuesta, ya que no tiene ningún

sentido apostar fuertemente por la racionalización de

la  administración  y  no  desarrollarlo  junto  con  el

espacio  tecnológico.  Han  desarrollado  una  base  de

datos,  también están desarrollando la nueva página

web para darle soporte, y sobre todo han trabajado en

la creación de más expedientes electrónicos y lo han

volcado todo en el sistema zerbikat. Junto con Pasaia

seremos pioneros en Gipuzkoa. El tercer espacio es el

espacio  físico  propiamente  dicho.  Si  están  diciendo

que  quieren  que  la  ciudadanía  sea  el  centro  del

procedimiento  administrativo,  también  se  debe

modificar la manera de atender, aunque eso suponga

cambiar el Ayuntamiento de arriba a abajo; de hecho,

ha  supuesto  cambiar  de  lugar  diversas  áreas  y

subáreas,  como  recaudación,  recursos  humanos,

igualdad, euskera, sociedad de la información, etc. Y

dado que quienes han tomado la palabra han tenido

palabras tan amables,  él quiere seguir  en la  misma

tónica. Es de agradecer la aportación realizada por el

resto  de  partidos  políticos.  Continúa  en  castellano

manifestando  que  no  sólo  quiere   agradecer  las

aportaciones   que  se  han  hecho  a  la  propia

ordenanza,  sino  también  agradecer  la  comprensión

que se ha tenido, una comprensión desde lo político

para lo político. Un servicio de atención ciudadana da

la oportunidad de pensar la administración de arriba a

abajo  y  darle  la  vuelta  no  como  un  calcetín  pero

parecido. Se ha entendido desde el primer minuto la

profundidad  que  los  cambios  traían,  esto  en  la

administración pública con los bloqueos e inercias que

hay. Cree que se ha hecho un ejercicio de empatía
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por todos los Grupos Políticos,  agradece a todos la

colaboración.

Udalbatzak, aho batez, aldeko 20 botorekin (Orereta/

Errenteria  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos,  Errenteriako  IrabaziZ,  EAJ/PNV),  hau

erabaki du:

El Pleno de la Corporación por unanimidad, con 20

votos a favor (Orereta/Errenteriako EHBildu, Euskal

Sozialistak-Socialistas  Vascos,  Errenteria  IrabaziZ,

EAJ/PNV).

E R A B A K I A A C U E R D A

1.-  “ZU!  Zure  Udala”  Errenteriako  Arreta  Zerbitzua

arautzen  duen  udal  ordenantzari  hasierako

onespena ematea.

1.-  Aprobar  inicialmente la  Ordenanza reguladora

del  Servicio  “ZU!  Zure Udala”-Servicio  de  Atención

del ayuntamiento de Errenteria.

2º.- Jendeak erreklamazioak eta iradokizunak egin ahal

izateko espedientea  jendaurrean jartzea 30 egunez,

horretarako iragarkia Gipuzkoako Lurralde Historikoko

Aldizkari  Ofizialean,  lurraldean  gehien  saltzen  den

egunkari batean eta Udaleko iragarki-oholean eta web

orrian   argitara  emango  direlarik.  Norbaitek  egingo

balitu, Udalbatzak erabakiko lituzke, eta inork ez balu

egingo, berriz, ordenantza behin-betiko onartutzat joko

litzateke.

2º.-  Exponerla a información pública por el plazo

de 30 días, mediante anuncio en el Boletín Oficial del

Territorio  Histórico  de  Gipuzkoa,  en  uno  de  los

periódicos  de  mayor  circulación  del  territorio,  así

como en el  Tablón  de Anuncios  Municipal  y  en  la

página  web  del  Ayuntamiento,  a  fin  de  que  se

puedan presentar reclamaciones y sugerencias que,

de  producirse,  deberán  ser  resueltas  por  la

Corporación.  De  no  producirse,  la  ordenanza  se

considerará definitivamente aprobada.

14.  Proposamena:  Errenteriako  emakume  eta

gizonen  arteko  II.  Berdintasun  Planaren

indarraldiaren  luzapena  eta  mainstreaming

estrategia garatzeko akordioa.

14. Propuesta: prórroga de la vigencia del II Plan

de  Igualdad  de  mujeres  y  hombres  y  acuerdo

para  la  implementación  de  la  estrategia  de

mainstreaming. 

Emakume eta  Gizonen Berdintasunerako otsailaren

18ko 4/2005 Legearen 15.3 artikuluak hau dio: “Foru

aldundiek  eta  udalek  berdintasunerako  planak  eta

programak  onetsiko  dituzte,  Eusko  Jaurlaritzaren

plangintza  orokorrean  ezartzen  diren  jarraibide  eta

gidalerroekin  bat;  halaber,  eta  horretarako

beharrezkoak diren baliabide materialak eta ekonomi

La Ley 4/2005, de 18 de febrero, para la Igualdad de

Mujeres y Hombres, en el art. 15.3 señala que “Las

diputaciones forales y los ayuntamientos aprobarán

planes o programas para la igualdad, de acuerdo con

las líneas de intervención y directrices establecidas

en  la  planificación  general  del  Gobierno  Vasco  y

garantizarán  mediante  los  recursos  materiales,

52

C.I.F. P-2007200-E  Herriko Plaza z/g.i Tfnoa: 943 449619 - Fax 943 449650 i 20100 ERRENTERIA(Gipuzkoa)iwww.errenteria.net   



eta giza baliabideak eskainita,  beren sail,  erakunde

autonomo eta menpean edo lotuta dituzten gainerako

ente  publikoetan  aipatutako  planek  eta  lege honek

jasotzen  dituzten  neurriak  benetan  eta  modu

koordinatuan betetzen direla bermatuko dute.”

económicos y humanos necesarios, que en cada uno

de  sus  departamentos,  organismos  autónomos  y

otros  entes  públicos  dependientes  o  vinculados  se

ejecuten de forma efectiva y coordinada las medidas

previstas en los mencionados planes y en esta Ley.”

2.- Udalaren konpromisoa 2.- Compromiso municipal

Lege  agindu  honi  erantzunez,  Errenteriako  Udalak

2007an  egin  zuen  berdintasunaren  eremuko

lehenengo  diagnosia.  Diagnosi  horretan  jasotako

emaitzak  Emakume  eta  Gizonen  arteko  I.

Berdintasun Plana egiteko balio izan zuten. 

En respuesta a dicho mandato legal, el Ayuntamiento

de Errenteria en 2007 realizó el primer diagnóstico de

igualdad  cuyos resultados  fueron  utilizados  para  la

elaboración  del  I.Plan  de  Igualdad  de  mujeres  y

hombres.

2008ko abenduaren 19an, Osoko bilkuran onartu zen

Errenteriako  emakume  eta  gizonen  arteko

Berdintasun  Plana  2008-2012. Plan  honen  bitartez

ezarri ziren egun berdintasunerako politikak osatzen

dituzten oinarriak. 

El  19  de  diciembre  de  2008,  el  Pleno  municipal

aprobó el Plan de igualdad de mujeres y hombres de

Errenteria  2008-2012.  A  través  de  este  Plan  se

establecieron  las  bases  de  lo  que  son  hoy  las

políticas de igualdad.

Lau urte igaro ondoren, 2012aren amaieran, erabaki

zen ebaluazio eta hausnarketa prozesu bat martxan

jartzea,  alde  batetik,  lehenengo  planaren  betetze

maila  eta  eraginkortasuna  neurtzeko,  eta  bestetik,

bigarren  berdintasunerako  planaren  ardatz

estrategikoak  definitzeko.  Prozesu  honek   lagundu

digu  hurrengo  urteotan  egingo  dugunaren  oinarriak

finkatzen eta lan ildoak zehazten. 

4 años después, a finales del 2012, se decidió poner

en marcha un proceso de evaluación y reflexión para,

por un lado, determinar el grado de cumplimiento y

eficacia  del  primer  Plan,  y  por  otro,  definir  las

principales líneas de trabajo para el segundo Plan de

Igualdad.   Dicho  proceso  ha  permitido  definir  las

bases y los  ejes  de trabajo  a llevar  a cabo en los

próximos años.

Ebaluazioa  eta  hausnarketa  prozesua  egin  ahal

izateko  kontuan  hartu  ziren  urteko  plangintzen

memoriak  eta  bilerak  egin  ziren  Berdintasunerako

Kontseiluarekin,  batzorde  teknikoarekin  eta

politikoarekin.  Horrez  gain,  herritarrekin  eztabaida

prozesu  bat  zabaldu  zen  etorkizunerako  erronkak

definitzeko. Guztira, 50 pertsonek hartu zuten parte,

35 emakume eta 15 gizonek. 

Para realizar el proceso de evaluación y reflexión se

tuvieron  en  cuenta  las  memorias  de  las

planificaciones anuales y se realizaron reuniones con

la comisión técnica, política y el Consejo de Igualdad.

Así mismo, se abrió un proceso de discusión con la

ciudadanía  para  determinar  los  retos  de futuro.  En

total  participaron  50  personas,  35  mujeres  y  15

hombres. 
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Errenteriako  Emakume  eta  Gizonen  arteko  II.

Berdintasunerako  Plana  I.  Berdintasun  Planaren

ebaluazioaren  eta  etorkizunera  begirako  erronken

inguruko  hausnarketaren  emaitza  izan  zen.  Planak

hurrengo  urteetako  ardatz  eta  helburuak  zehaztu

zituen;  halaber,  helburu  horiek  lortzeko  ekintza

zerrenda  jaso  zen.  Dokumentu  hori  oinarritzat

harturik,  urtero berdintasunaren  inguruko plangintza

definitzen da. 

El II. Plan para la Igualdad de Mujeres y Hombres de

Errenteria fue el resultado de la evaluación realizada

al I. Plan de Igualdad y la reflexión realizada sobre

los retos de cara a futuro. El Plan define los ejes y los

objetivos a perseguir en los próximos años, así como

una batería de actuaciones que se pueden llevar a

cabo para la consecución de dichos fines. Teniendo

este  documento  de  base,  anualmente  se  define  la

planificación a llevar a cabo en materia de igualdad.

2013ko maiatzaren 23an, Alkatearen dekretu bitartez,

Errenteriako  Emakume  eta  Gizonen  arteko  II.

Berdintasunerako  Plana  2013-2016  onartu  zen.

Ondoren,  Osoko  Bilkurak  2013ko  maiatzaren  28an

berretsi zuen.

Por decreto de alcaldía de fecha 23 de mayo de 2013

se aprobó el  II. Plan para la Igualdad de Mujeres y

Hombres de Errenteria  (2013-2016). Posteriormente,

el 28 de mayo de 2013 fue ratificado por  el Pleno

municipal.

II. Berdintasunerako Planak hurrengoa jasotzen du:  El  II. Plan para la Igualdad  recoge lo siguiente:

• Berdintasun  arloan  zehaztutako  lanerako

ardatz eta helburuak
• Los ejes de trabajo y objetivos marcados en

materia de igualdad

• Helburu  bakoitzeko  proposatutako  tresnak

eta ekimenak
• Las herramientas e iniciativas propuestas por

cada objetivo

• Plana garatzeko proposatzen den estruktura • La estructura propuesta para el desarrollo del

Plan. 

Bestalde, 2012ko maiatzaren 29an, Osoko Bilkuran,

Errenteriako  Udalak  onespena  eman  zion

emakumeek  eta  gizonek  tokian  tokiko  bizimoduan

izan  behar  duten  berdintasunerako  Europako

Gutunari.

Por otro lado, en Sesión Plenaria de 29 de mayo de

2012 el  Ayuntamiento de Errenteria  se adhirió  a la

Carta  Europea  para  la  Igualdad  entre  Mujeres  y

Hombres en la vida Local.  

Berdintasunerako Europako Gutunarekin bat egiteak

suposatzen  du  berdintasunaren  aldeko  jarrera

publikoa  hartzea  eta  berdintasuna  bultzatzeko

La  adhesión  a  la  Carta  Europea  para  la  Igualdad

supone la adopción de una postura pública a favor de

la  igualdad  y  el  reconocimiento  de  unos  principios
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oinarrizko printzipio batzuk aitortzea. fundamentales para el impulso de la igualdad.

Berdintasunerako Europako Gutuna sinatzen dutenek

konpromisoa  hartzen  dute  “behar  besteko  finantza

eta  giza  baliabideak  dauzkaten  ekintza-planak  eta

programak egiteko”.

La  Carta  Europea  para  la  Igualdad  compromete  a

sus  firmantes  a  que  “elaboren  planes  de  acción  y

programas  con  los  medios  y  recursos,  tanto

financieros  como  humanos,  necesarios  para  su

aplicación”.

3.- Ibilbidea 3.- Trayectoria

Berdintasunerako arloak Berdintasun Planak jasotzen

dituen  lan-ildo  eta  helburuak  hartzen  ditu  kontuan

bere jardunean.

El área de Igualdad actúa en base a las líneas de

trabajo  y  objetivos  recogidos  en  el  II.  Plan  de

Igualdad de Errenteria.

Hauek  dira  II.  Berdintasunerako  Planak  jasotzen

dituen helburu nagusiak:

Los objetivos principales recogidos en el II. Plan de

Igualdad: 

• Gobernu ona  • Buen gobierno  

Gobernu  onaren  helburua  da  Udalak  diseinatu  eta

garatzen  dituen  politika  publiko  guztietan  genero-

ikuspegia txertatzea.

El  objetivo  del  buen  gobierno  es  introducir  la

perspectiva de género en todas las políticas públicas

diseñadas y desarrolladas por el Ayuntamiento.

• Indarkeria matxista ezabatzea  • Eliminar la violencia machista  

Lan-ildo honen xedea da indarkeria prebenitzeko lan

egitea,  sentsibilizatzea,  eta  ematen  den  arreta

hobetzea.

El  objetivo  de  esta  línea  es  trabajar  para  la

prevención de la violencia,  sensibilizar  y mejorar la

atención.

• Emakumeen ahalduntzea  • Empoderamiento de las mujeres  

Lan-ildo honen helburua da emakumeen bizitzarako

estrategikoak  diren  erabakiak  hartu  ahal  izateko

trebetasunak handiagotzea, emakume-taldeen arteko

sareak  indartzea,  eta  eredugarri/erreferente  izango

diren emakumeak ikusaraztea. 

El objetivo de esta línea de trabajo es aumentar la

capacidad  de  decisión  de  las  mujeres  en  temas

estratégicos para ellas, fortalecer la red de grupos de

mujeres  y  visibilizar  mujeres  que  sirvan  de

ejemplo/referente.
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• Bizimodu eramangarria erdigunean jartzea  • Poner la sostenibilidad en el centro de la vida  

Lan-ildo  honen  xedea  da  emakumeen  autonomia

ekonomikoa  sustatzea,  eguneroko  bizimodua

eramangarri  egiteko beharrezkoak diren lanei  duten

balioa ematea, eta eredu sozial berria sustatzea.

El  objetivo  de esta línea de trabajo es  fomentar  la

autonomía  económica  de las  mujeres,  dar  el  valor

que merecen a los trabajos necesarios para sostener

la vida cotidiana, y fomentar un nuevo modelo social.

4.- Planaren Garapena 4.- Desarrollo del Plan

II. Berdintasun Planean proposatzen diren lan-ildoak

egun indarra duten eta planak berak lanerako tresna

izaten  jarraitzen  duen  jakiteko  ebaluazio  orokorra

egin  da,  helburuz  helburu  eta  ekintzaz  ekintza,   II.

Planaren gauzatze maila zein den jakiteko. 

Para saber si las líneas de trabajo que se proponen

en el II Plan de Igualdad siguen teniendo vigencia y

si  el  propio  plan  sigue  siendo  una  herramienta  de

trabajo  se  ha  realizado  una  evaluación  general  en

base  a  los  objetivos  y  acciones.  Este  ejercicio  ha

permitido saber cuál es el  nivel de ejecución del II

Plan. 

- Plana aztertzeko irizpideak hurrengoak izan dira: - Los criterios para evaluar el Plan han sido los

siguientes: 
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ERRENTERIAKO UDALA

Informatika eta Komunikazioak

AYUNTAMIENTO DE ERRENTERIA

Informática y Comunicaciones

EGIN DA?¿SE HA HECHO? GARAPEN MAILA / NIVEL DE DESARROLLO
LANDU DA
SE HA TRABAJADO

OT (0) OSO TXIKIA
MUY PEQUEÑO

EZ DA LANDU
NO SE HA TRABAJADO

T (1) TXIKIA
PEQUEÑO

H (2) HANDIA
GRANDE 

OH (3) OSO HANDIA
MUY GRANDE 

Azterketa helburuz helburu eta ekintzaz ekintza egin

da. 

El análisis se ha hecho en base a los objetivos y las

acciones. 

1.2 HELBURUA: Berdintasuna, zeharkako gai gisa, Udaleko politika
eta ekimen guztietan txertatuta egotea
OBJETIVO  1.2:   Que  la  igualdad,  como  tema   transversal,  esté
incorporado en todas las políticas e iniciativas del Ayuntamiento

%
55

%
45

%36,37 OT

% 27,28 T

% 9,09 H

% 27,28 OH

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN
DA?

¿SE HA
HECHO? 

GARAPEN MAILA

1.2.1. Udalak egiten dituen kontratazioetan genero-ikuspegia
txertatu  dadin  prozedura  zehaztu
Establecer  el  procedimiento  para  incorporar  la  perspectiva  de
género en las contrataciones municipales

1.2.2. Udalak egiten dituen kontratazioetan genero-ikuspegia
txertatzen  dela  bermatu  eta  ezarritako  irizpideen  jarraipena
egin
Garantizar  que  se  incorpora  la  perspectiva  de  género  en  las
contrataciones municipales y hacer un seguimiento de los criterios
establecidos

1.2.3.  Udalak  egiten  dituen  Plangintza  guztietan  genero-
ikuspegia  txertatzeko  neurriak  hartu
Tomar medidas para incorporar la perspectiva de género en todos
los Planes que se lleven a cabo por Ayuntamiento

1.2.4.  Kultura,  hezkuntza  eta  gazteriaren  jarduera  eta
programak  burutzeko  dirulaguntzak  emateko  deialdia  eta
oinarriak  arautzen  dituen  ordenantzan  genero  ikuspegia
txertatu
Incorporar la perspectiva de género en la ordenanza reguladora
de  la  convocatoria  y  de  las  bases  para  la  concesión  de
subvenciones  a  programas  de  actividades  culturales,  de
educación y juventud

OH

1.2.5.  Ematen  den  eskaintza  kulturalaren  azterketa  egin
emakume  eta  gizonen  parte-hartzea  zein  den  jakiteko  
Analizar la oferta cultural para conocer cuál es la participación de
mujeres y hombres en la misma.

1.2.6.  Ikastetxeetan  hezkidetza  gaia  lantzeko  hezkuntza-
mahaiari  jarraipena  eman  eta  urteko  plangintza  adostu
Incorporar  la  coeducación  en  los  centros  escolares  dando
seguimiento a la mesa de educación y acordando la planificación

OH
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anual

1.2.7.  Guraso  eskoletan  genero  ikuspegia  txertatzen  dela
bermatu
Asegurar que se incorpora la perspectiva de género en la escuela
de madres y padres

T

1.2.8.  Ikastetxeei  baliabideak  eman  irakasleekin  hezkidetza
landu  dezaten
Dotar de herramientas a los centros escolares para que puedan
trabajar la coeducacion con el alumnado

H

1.2.9.  Ludotekako  hezitzaileei  eta  eskolatako  monitoreei
hezkidetzaren  inguruko  prestakuntza  eman
Formar al monitorado de las ludotecas y de los centros escolares
en coeducación

T

1.2.10.  Kirol  Patronatuko  aurrekontuen  genero  eraginaren
azterketa  egin
Realizar un estudio de impacto de género en los presupuestos del
Patronato de Deportes

1.2.11. Udalak bultzatzen dituen kirol ekintzetan emakumeen
parte hartzea zein den jasotzen duen txostena egin eta jakitera
eman
Realizar un informe que recoja la participación de las mujeres en
las actividades deportivas impulsadas por el Ayuntamiento y darlo
a conocer

OH

1.2.12.  Eskola kirolean neska eta mutilen parte hartzea zein
den  aztertu  eta  neurriak  proposatu
Analizar la participación de niñas y niños en el deporte escolar y
proponer medidas 

OT

1.2.13.  Azpiegitura  berriak  egiteko  garaian,  emakumeen
beharrei  eta  nahiei  arreta  berezia  jarri
A  la  hora  de  crear  nuevas  infraestructuras,  poner  especial
atención a las necesidades y deseos de las mujeres

T

1.2.14.  Kirolean  berdintasuna  bultzatzeko  kirol-elkarteei
formakuntza  eman
Dar  formación  a  los  clubs  deportivos  sobre  cómo promover  la
igualdad en el deporte 

1.2.15. Udalak euskararen erabilera bultzatzeko egiten dituen
hainbat  ekintzatan  emakumeen  parte-hartzea  zein  den
jasotzen  hasi
Comenzar a recoger datos sobre la participación de las mujeres
en  algunas  de  las  actuación  que  realiza  el  Ayuntamiento  para
impulsar el euskera

1.2.16.  Euskara  eta  berdintasun  arloen  arteko  elkarlana OT
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bultzatu  (Euskaltegiko  irakasleei  formakuntza,  etab.)
Promover  la  colaboración  entre  el  área  de  igualda  y  euskera
(Formación al profesorado del euskaltegi, etc.)

1.2.17.  Genero eta  hirigintzaren gainean egindako ikerketari
jarraipena eman; bertan jasotakoa kontuan izanda, irtenbideak
proposatuz,  emakumeen  lan-taldeari  ahotsa  emanez
Dar continuidad al  estudio realizado sobre género y urbanismo;
teniendo  en  cuenta  lo  recogido  en  el  mismo,  proponiendo
soluciones y dando voz al grupo de trabajo de mujeres

1.2.18.  HAPO  egiteko  kontratatzen  den  enpresak  genero
ikuspegia  txertatuko  duela  bermatu,  genero  gaietan
formakuntza  edo  esperientzia  izatea  eskatuz.
Garantizar  que  la  empresa  contratada  para  la  elaboración  del
PGOU incorpore la perspectiva de género, solicitando que tengan
formación o experiencia específica en la materia.

1.2.19. Obra eta zerbitzu publikoetan, gizarte-klausulak ezarri,
besteak  beste,  berdintasunarekin  lotuta  dauden  irizpideak
kontuan  har  daitezen
Integrar clausulas sociales en las obras y servicios públicos para
que, entre otros, se tengan en cuenta criterios que tengan que ver
con la igualdad

1.2.20. Udalak hitzarmen edo ordenantza oro martxan jarri edo
onartu  aurretik,  berdintasun  arloari  genero  ikuspegia
txertatzeko  eskatu
Previo a la aprobación o puesta en marcha de cualquier acuerdo u
ordenanza,  solicitar  al  área  de  igualdad  que  incorpore  la
perspectiva de género al documento

1.3.3.  Hizkuntza eta irudien erabilera ez sexista egin Udalak
sortzen dituen dokumentu guztietan eta dagoeneko existitzen
diren  formularioak  zuzendu  
Hacer un uso no sexista del lenguaje y de las imágenes en todos
los documentos que se creen en el Ayuntamiento y corregir los
formularios ya existentes

T

1.3.4. Udaleko arlo guztiei jakinarazi Berdintasunerako Legeak
jasotzen  duena,  bereziki  bere  lan-arloari  dagokionez
Dar a conocer a todas las áreas municipales lo recogido en la Ley
de Igualdad, y principalmente lo relativo a su área de trabajo

OT

1.3.5.  Udalak egiten dituen ikerketa guztietan sexu aldagaia
erabili  eta  eragina  aztertu
En todos los estudios que realice el Ayuntamiento incorporar la
variable sexo y analizar su influencia

OT

1.3.6. Diru-laguntza deialdi guztiak genero ikuspegia txertatu
dezaten irizpideak ezarri Berdintasunerako Legean oinarrituz

H
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Establecer  criterios  para  que  todas  las  convocatorias  de
subvención  incorporen  la  perspectiva  de  género  en  base  a  lo
recogido en la Ley de Igualdad

1.3.7. Enplegu publikora sartzeko hautapen-prozesuen gaien
artean, emakumeen eta gizonen berdintasun-printzipioari eta
horrek  administrazio  jardunean  duen  aplikazioari  dagozkio
edukiak  sartu
En los temarios de los procesos de selección para el acceso al
empleo público, incluir contenidos relativos al principio de igualdad
de mujeres y hombres y su aplicación a la actividad administrativa.

1.3.8  Hautaketa-epaimahaietan  trebakuntza,  gaitasun  eta
prestakuntza  egokia  duten  emakumeen  eta  gizonen
ordezkaritza  orekatua  izango  dela  bermatu
1.3.8  Garantizar  en  los  tribunales  de  selección  de  una
representación  equilibrada  de  mujeres  y  hombres  con
capacitación, competencia y preparación adecuada.

1.4 HELBURUA: Berdintasunaren aldeko politikak landu, erabaki eta 
martxan jartzeko garaian emakumeen eta emakume-elkarteen parte-
hartzea bideratzea eta erabakitzeko ahalmena aitortzea
OBJETIVO 1.4:  Canalizar la participación y reconocer la capacidad de 
las mujeres y las asociaciones de mujeres para trabajar, decidir y poner 
en marcha políticas a favor de la igualdad

%100 %100 H

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN
DA?¿SE

HA
HECHO?

GARAPEN MAILA

1.4.1.  Berdintasunerako  Kontseilua  organo  aktibo  eta  eraginkorra
izatea
Que el Consejo de Igualdad sea un órgano activo y eficaz

H

1.4.2. Berdintasun Plana (2013-2016) garatu urteko kudeaketa-plana
zehaztuz  eta  jarraipena  eginez
Desarrollar el Plan de Igualdad (2013-2016) a través del plan de gestión
anual y su seguimiento

H

1.4.3. Berdintasun Planaren urteko plangintza garatzeko behar diren
bitarteko ekonomikoak, teknikoak eta pertsonalak jarri (Berdintasun
sailarentzat,  zein  gainerako  sailentzako)
Poner  los  medios  económicos,  técnicos  y  personales  necesarios  para
desarrollar  la  planificación  anual  del  Plan  de igualdad (Tanto  para  el
área de igualdad, como para el resto de áreas) 

H

1.4.4. Berdintasunaren inguruko udalerriz gaindiko guneetan parte-
hartu
Participar en los foros de entidades supramunicipales que trabajen en el
ámbito de la igualdad

 - H
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2.3 HELBURUA: Indarkeria prebenitzeko lan egitea
OBJETIVO 2.3: Trabajar para la prevención de la violencia

%
40

%
60 % 100 T

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN
DA?¿SE

HA
HECHO? 

GARAPEN
MAILA

2.3.1.  Ikastetxeetan indarkeria matxistaren gaia landu eta ohiko
tutoretza  planean  txertatu  
Trabajar la violencia machista en los centros educativos e incorporarlo
en los planes tutoriales ordinarios

-

2.3.2. Ludotekako hezitzaileekin indarkeria matxistaren gaia landu

Trabajar la violencia machista con el monitorado de las ludotecas. 

T

2.3.3.  Indarkeria  matxista  prebenitzeko  gazteei  zuzendutako
ekimenak  abiatu
Poner  en  marcha  iniciativas  dirigidas  a  jóvenes  para  prevenir  la
violencia machista

-

2.3.4. Gatazkak eta bestelako arrisku psikosozialak aurreikusi eta
konpontzeko jarduera-protokoloan sexu jazarpenari eta jazarpen
sexistari  aurre  egiteko  neurriak  txertatu
Incluir medidas contra el  acoso sexual y sexista en el Protocolo de
actuación para la prevención y solución de conflictos en materia de
acoso y otros riesgos psicosociales

*

2.3.5. Emakume langileei harrera egiten zaienean sexu jazarpen
eta  jazarpen  sexisten  inguruko  informazioa  eman
En el  procedimiento  de acogida dar  a las trabajadoras información
sobre acoso sexual y sexista en el trabajo

3. LANERAKO ARDATZA: EMAKUMEEN  AHALDUNTZEA
EJE DE TRABAJO:  EMPODERAMIENTO  DE LAS MUJERES

3.1 HELBURUA: Herriko emakumeak ahalduntzea
OBJETIVO 3.1: Empoderar a las mujeres del municipio

%
62,
5

%2
0

%80 H

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN DA?
¿SE HA

HECHO? 

GARAPEN
MAILA

3.1.1.  Emakumeei  zuzendutako  ikastaroak,  tailerrak  eta
hitzaldiak  antolatu
Organizar cursos, talleres y charlas dirigidas a las mujeres

3.1.2.  “Emakumeak:  topaketak  eta  gizartean  parte-hartzea”
programan genero ikuspegia txertatzen joateko neurriak hartu
Tomar medidas para ir incorporando lá perspectiva de genero en el
programa “Mujeres: Encuentros y participación social”

H
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3.1.3.  Jabekuntza  eskola  martxan  jarri
Poner en marcha la escuelas de empoderamiento 

OH

3.1.4. Emakumeekin data jakinekin lotutako kanpainak antolatu
(martxoak  8,  ekainak  28,  azaroak  25,  etab.)
Organizar con la mujeres campañas vinculadas a fechas concretas
(8 de marzo, 28 de junio, 25 de noviembre, etc.)

H

3.1.5.  Emakumeen  kirolarekiko  motibazioa  indartzeako  bide
egokiena  zein  den  aztertu  eta  aurrera  eraman
Analizar cuál es la mejor forma para motivar la participación de las
mujeres hacia el deporte y llevarla a cabo

H

3.1.6. Martxan jartzen diren prozesu parte-hartzaile guztietan eta
Udaleko  Aholku  Kontseiluetan  emakumeen  parte-hartze
parekidea  bermatu
Garantizar  la  participación  paritaria  de  las  mujeres  en  todos  los
procesos participativos que se  pongan en marcha y en todos los
Consejos Asesores del Ayuntamiento

- 

3.1.7.  Errenteriako  ikastetxeetan espazioa  nola  erabiltzen  den
aztertzeko ikerketa egin eta horren ondorioak kontuan hartuta
neurriak  hartu  eta  ezarri
Realizar un estudio para conocer cómo es el uso de los espacios en
los centros educativos de Errenteria y  tomar las medidas necesarias
teniendo en cuenta los resultados

-

3.1.8 Gazteei  sexu-informazio osoa eskaini,  euren bizi-kalitate
eta  jabekuntza  hobetzeko  asmoaz
Ofrecer  información sexual  a la  gente joven,  para que mejore su
calidad de vida y su empoderamiento

3.2 HELBURUA:  Herriko emakumeen eta emakume-taldeen arteko 
sarea indartzea
OBJETIVO 3.2: Fortalecer la red entre las mujeres y los grupos de 
mujeres del municipio

%100
% 33,34 T

% 33,34 H

% 33,34 OH

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN DA?
¿SE HA

HECHO? 

3.2.1.  Auzoetako  emakume-elkarte  eta  Berdintasunerako
Kontseiluaren  arteko  harremana  sendotu
Reforzar la intercomunicación entre las asociaciones de mujeres de
los barrios y el Consejo de Igualdad

H

3.2.2.  Eskualde-mailako  jardunaldiak  edo  kanpainak  antolatu
Organizar jornadas o campañas a nivel comarcal

T

3.2.3.  Emakumeentzako  erreferentziazkoa  izango  den  gune
baten inguruan hausnartu; nolakoa behar lukeen, zein beharrei

OH
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erantzun  beharko  lioken...
Reflexionar  sobre  un lugar  de referencia  para  las  mujeres;  cómo
debería ser, a qué necesidades tendría que responder...

3.3 HELBURUA:  Emakumeentzako eredugarri/erreferente izango diren
emakumeak  ikustaraztea
OBJETIVO 3.3: Visualizar aquellas mujeres que puedan ser 
ejemplo/referentes para las mujeres

%
83,
34

%
16,
67

% 60 H

% 40 OH

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN DA?
¿SE HA

HECHO? 

3.3.1.  Herriko  emakumeen  ekarpena  jasotzen  duen  Mariasun
Landa  Sariei  jarraipena  eman
Dar  continuidad  a  los  Premios  Mariasun  Landa  que  recogen  las
aportaciones de las mujeres al municipio

OH

3.3.2.  Errenteriako  Industrializazio  prozesuan  emakumeen
aztarnen  inguruko  ikerketari  jarraipena  eman  eta  gizarteratu
Continuar y dar a conocer el estudio realizado sobre las huellas de
las mujeres en el proceso de Industrialización de Errenteria

H

3.3.3.  Joxepa Antoni  Aranberri  Petriarenaren inguruko unitate
didaktikoa  kaleratu  eta  ikastetxeetan  landu
Publicar  la  unidad  didáctica  sobre  Joxepa  Antoni  Aranberri
Petriarena y trabajarla en los centros escolares

OH

3.3.4.  Emakumeen  ekarpenen  inguruko  hausnarketa  egin
ikastetxeetan  martxoaren  8ari  lotuta
Realizar  en  los  centros  escolares  una  reflexión  en  torno  a  las
aportaciones de las mujeres con motivo del 8 de marzo

H

3.3.5. Komunikabideekin hitzarmenak egin herriko emakumeek
egiten  duten  lanari  toki  handiagoa  eman  diezaieten
Adoptar  acuerdos con los medios de comunicación para que den
mayor lugar a las informaciones referidas al trabajo realizado por las
mujeres del municipio

3.3.6.  Emakumeek  egindako  arte-lanak  ikustarazteko
erakusketak  egin
Realizar  exposiciones  que  visibilicen  los  trabajos  artísticos
realizados por mujeres

H

4. LANERAKO ARDATZA: BIZIMODU  ERAMANGARRIA

EJE DE TRABAJO:  SOSTENIBILIDAD DE LA VIDA

4.1 HELBURUA:  Emakumeen autonomia 
ekonomikoa sustatzea

%
80

%
20

%25 T

%75 H
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OBJETIVO 4.1: Fomentar la autonomía económica 
de las mujeres 

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN
DA?¿SE

HA
HECHO?

4.1.1.Gizonezkoen  erantzunkidetasuna  sustatzeko  kanpainak  eta
sentsibilizazio-ekintzak egin

Realizar  campañas  y  actividades  de  sensibilización  para  fomentar  la
corresponsabilidad de los hombres

-

4.1.2. Azpi ordezkaturiko lanbideetan emakumeentzat Enplegu Aukerak
aurkitzea.

Localización de Oportunidades de Empleo para las mujeres en profesiones
subrepresentadas.

H

4.1.3. Eskualdeko enpresekin Sentsibilizazio Ekintzak egin

Realizar con las Empresas de la comarca Acciones de Sensibilización 

H

4.1.4.  Prestakuntzaren  bitartez  Informazioaren  Teknologia  Berrien
erabilera emakumeei hurbiltzea

Acercar  a  las  mujeres  a  través  de  la  formación,  el  uso  de las  Nuevas
Tecnologías de la Información.

T

4.1.5. Emakumeei lanpostura sartzeko prozesuan laguntzea.

Acompañar a las mujeres en el proceso de Acceso al Puesto de Trabajo. 

-

4.2 HELBURUA:  Eguneroko bizimodua eramangarri egiteko 
beharrezkoak diren lanei duten balioa ematea

OBJETIVO 4.2: Dar el valor que merecen a los trabajos necesarios para 
sostener la vida cotidiana

%
60

%
40

% 100 T

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN
DA?¿SE

HA
HECHO?

4.2.1. Kontratazio-agirietan, zainketa duinak zein zainketa horiek egiten
dituztenen lan-baldintza duinak bermatzen dituzten klausulak gehitzea

Incorporar en los pliegos de contratación clausulas que garanticen cuidados
dignos, como condiciones laborales dignas para quienes los realizan 

-

4.2.2.  Familiekin  zaintza,  bateragarritasuna  eta  erantzunkidetasuna
lantzeko materiala prestatu

Preparar material para trabajar el tema de los cuidados, la conciliación y la
corresponsabilidad con las familias.
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4.2.3. Etxeko enplegatuak diren emakumeei  informazioa, aholkua eta
babesa eman , bereziki kontuan hartuta emakume migratzaileak 

Dar información, asesoría y apoyo a las trabajadoras empleadas de hogar
con especial atención a las mujeres inmigrantes 

T

4.2.4.  Sentsibilizazio-kanpainak  egin  zaintza-lanaren  ondorioz  sor
daitzkeen gaixotasunei eta ondoezei buruz

Realizar campañas de sensibilización sobre enfermedades y dolencias que
pueden surgir derivadas del trabajo de la persona cuidadora

T

4.2.5 Gizon zein emakumeei zaintza-lanak ondo egiteko eta zaintzaileak
bere burua zaintzen ikasteko formazioa eskaini

Formar  tanto  a hombres como a mujeres  sobre el  cuidado de personas
dependientes y sobre la autoprotección de la persona cuidadora

T

4.3 HELBURUA:  Eredu sozial berria sustatzea

OBJETIVO 4.3: Fomentar un nuevo modelo social
%
50

%
50

% 100 T

EKINTZAK
ACCIONES

EGIN
DA?¿SE

HA
HECHO?

4.3.1.  Tartean  diru-trukerik  egon  gabe,  elkarri  laguntzeko  eta  gure
bizimodua eramangarri egiteko ekimenak aztertu eta martxan jarri

Examinar  y  poner  en  funcionamiento  iniciativas  para  la  ayuda  mutua  y
hacer nuestras vidas sostenibles si intercambio de dinero

4.3.2.  Bazterketa-arriskuan  dauden  emakumeen  egoera  hobetzeko
aukerak aztertu

Analizar la forma de mejorar la situación de las mujeres que estén en riesgo
de exclusión social

5.- Etorkizunerako erronkak 5.- Retos para el futuro

Lanketa  honek  planaren  gauzatze  maila  helburuz

helburu  eta  ekintzaz  ekintza  aztertzea  ahalbidetu

digu. 

Este ejercicio nos ha permitido analizar el desarrollo

del plan por objetivos y acciones. 

Dokumentua  maiatzeko  Berdintasunerako

Kontseiluan aztertu eta Planaren indarraldia 2018ra

El documento se analizó en el Consejo de Igualdad

de mayo, en el que se propuso prorrogar la vigencia
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arte luzatzeko proposamena egiten da. del Plan hasta 2018. 

Hurrengo  urteetan  II.  Berdintasunerako  Planak

ezarritako  lan-ildoei  jarraipena  emateko  beharra

dago.  Lan-ildo  horiek  bat  datoz  Gipuzkoako  Foru

Aldundiaren  “2012-2020  Emakumeen  eta  Gizonen

Berdintasunerako  II.  Foru  Plana”-rekin,  eta  Eusko

Jaurlaritzak onartutako V. Planak dituen jarraibide eta

gidalerroekin.

Es necesario dar continuidad en los próximos años a

las líneas de trabajo establecidas por el II. Plan de

Igualdad. Dichas líneas de trabajo se corresponden

con el “II. Plan Foral para la Igualdad de Mujeres y

Hombres  2012-2010”  de  la  Diputación  Foral  de

Gipuzkoa  y  con  las  instrucciones  y  directrices

aprobadas por el V. Plan del Gobierno Vasco.

II. Berdintasun Planean proposatzen diren lan-ildoak

egun indarrean daude eta  horiei  jarraipena ematea

beharrezkoa  ikusten  da.  Orain  arteko  ibilbideak

zeharkakotasunarentasunaren  estrategia  ezartzeko

urrats  sendoagoak  eman  beharra  erakutsi  digu.

Horrekin  batera,  Emakumeen  Etxea  proiektu

estrategikoa  denez,  honen  inplantaziora  itxoin  nahi

dugu III Planak Etxearen estrategia eta ekintza plana

behar bezala jaso ditzan. 

Las líneas de trabajo que se proponen en el II Plan

de  Igualdad  siguen  teniendo  vigencia  y  se  ve

necesario darles continuidad. El camino hasta ahora

recorrido nos ha demostrado que debemos dar pasos

más  firmes  para  establecer  una  estrategia

transversal.  Asimismo,  la  Casa  de  las  Mujeres  al

tratarse  de  un  proyecto  estratégico,  queremos

esperar a su implantación para que en el III Plan se

recoja de manera adecuada tanto la estrategia de la

Casa como su plan de actuación. 

Ondorioz,  gauzatze  mailari  dagokionez,  planaren

garapena ona izateaz gain oraindik lan egiteko tresna

baliagarria  dela  erakusten  digu.  Mainstreaming

estrategia  emakumeen  eta  gizonen  arteko

berdintasuna  bultzatzeko  bidean lagungarria  izango

da,  modu  zuzenean  eta  zeharkakoan,  eta  planean

jasotzen diren helburuak betetzea ahalbidetuko digu,

adibidez: 

Por  lo  tanto,  respecto  al  nivel  de  ejecución,  el

desarrollo del plan ha sido adecuado y  nos muestra

que  sigue  siendo  una  herramienta  adecuada  para

seguir trabajando. La implantación de la estrategia de

mainstreaming ayudará a impulsar la igualdad entre

mujeres  y  hombres  tanto  de  manera  directa  como

indirecta  y  nos  ayudará  a  cumplir  los  objetivos

recogidos en el plan. Por ejemplo: 

GOBERNU ONA BUEN GOBIERNO

-  Batzorede  teknikoa  indartu  “Herritarren”

batzordearen lan dinamika baliatuz (1.1.2.)

-  Fortalecer  la  Comisión  técnica  aprovechando  la

dinámica de trabajo de “Ciudadanía”(1.1.2.)

-  Organo  kolegiatuen  azterketa  egingo  da,

emakumeen  presentzia  zein  den  aztertzeko  eta

- Analizar los órganos colegiados para conocer cuál

es  la  presencia  de  las  mujeres  y  concretar  las
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genero-ikuspegia  bermatzeko  neurriak  zehazteko.

(1.1.4.), (1.3.8).

medidas  necesarias  para  la  incorporación  de  la

perspectiva de género. (1.1.4.), (1.3.8).

-  Langileen  formakuntza  beharrei  erantzuna  eman

(1.1.5.): komunikazio berdinzalerako jarraibideak eta

genero-ikuspegia txertatzeko trebakuntza. 

-  Responder  a las  necesidades de formación de la

plantilla  (1.1.5.):  pautas  para  una  comunicación

igualitaria  y  capacitación  para  incorporar  la

perspectiva de género. 

-  Udalak  egiten  dituen  kontratazioetan  genero-

ikuspegia  txertatu  dadin  prozedura  zehaztuko  da,

horretarako,  lehenengo,  diagnostikoa  egingo  da.

(1.2.1.), (1.2.19.).

-  Establecer  el  procedimiento  para  incorporar  la

perspectiva  de  género  en  las  contrataciones

municipales, para lo que se realizará un diagnóstico

previo. (1.2.1.), (1.2.19.).

-   Ematen den eskaintza kulturalaren azterketa egin

emakume  eta  gizonen  parte-hartzea  zein  den

jakiteko,  kultura  politikaren diagnostikoa  egingo  da.

(1.2.5.)

- Analizar la oferta cultural para conocer cuál es la

participación  de  mujeres  y  hombres  en  la  misma,

para lo que se hará un diagnóstico de la política de

cultura. (1.2.5.)

-  Pertsonarekin  zerikusia  duten  formulario,  eskaera

orri  eta  datu  baseetan  sexu  aldagaia  txertatuta

dagoen  jakiteko  horien  azterketa  egingo  da  eta

txertatuta  ez  dagoenetan  horiek  aldatzeko

konpromezuak  zehaztu.  Erabilitzen  den  ala  ez

jakiteko  eskaera  orria  eta  datu  baseen  dignostikoa

egingo da. (1.3.5.)

- Analizar todos los formularios, hojas de solicitud y

bases  de datos  que  tengan  que ver  con personas

para  ver  si  se  incorpora  la  variable  sexo  y  en

aquellos  que  no  lo  esté   concretar  el  compromiso

para modificarlos. Para saber si se incorporá o no se

realizará un diagnóstico previo. (1.3.5.)

-  Diru-laguntza  deialdi  guztiak  genero  ikuspegia

txertatu dezaten irizpideak ezarriko dira. Horretarako,

diru-laguntza  lerro  guztien  azterketa  egingo  da  eta

lerroz lerro dagozkion egokitzapenak egin. (1.3.6.)

-  Establecer  criterios  para  que  todas  las

convocatorias  de  subvención  incorporen  la

perspectiva de género. Para ello se analizarán todas

las  líneas  de  subvención  y  se  harán  las

modificaciones pertinentes. (1.3.6.)

INDARKERIA MATXISTA EZABATZEA ELIMINAR LA VIOLENCIA MACHISTA

-  Baliabide  eta  zerbitzuen  gida  argitaratuko  da

(2.1.3.)dauden zerbitzuak ezagutarazteko.

- Se va a publicar una guía de servicios y recursos

para darlos a conocer. (2.1.3.)
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- Erailketa baten aurren Oarsoalde mailako erantzuna

adostu  zen  2015en.  Orain,  bestelako  indarkeria

egoera  bat  gertatzen  denena  aurrean  Oarsoalde

mailako erantzuna adostuko da. (2.1.5.) 

-  En  2015  se  concretó  la  respuesta  a  nivel  de

Oarsoaldea  ante  un  asesinato.  Ahora,  se  va  a

acordar  la  respuesta  ante  otro  tipo  de  casos  de

violencia. (2.1.5.) 

-  Langile  berriei  egiten  zaien  harrera  zehaztea,

berdintasun  legea  ezagutzera  eman  eta  sexu

jazarpen eta jazarpen sexisten inguruko informazioa

eman, besteak beste. (2.3.5.) 

-  Establecer  el  procedimiento  de acogida dar a las

trabajadoras,  informar  sobre  la  ley  de  igualdad  y

sobre  acoso  sexual  y  sexista  en  el  trabajo,  entre

otras informaciones. (2.3.5.) 

EMAKUMEEN AHALDUNTZEA EMPODERAMIENTO DE LAS MUJERES

-  Martxan  jartzen  diren  prozesu  parte-hartzaile

guztietan  eta  Udaleko  Aholku  Kontseiluetan

emakumeen  parte-hartze  parekidea  bermatzeko

neurriak  hartzeko  organo  kolegiatuen

diagnotiskoaren baitan lanketa egingo da.  (3.1.6.)

- Garantizar la participación paritaria de las mujeres

en todos los procesos participativos que se pongan

en  marcha  y  en  todos  los  Consejos  Asesores  del

Ayuntamiento, que se analizará en el análisis de los

órganos colegiados. (3.1.6.)

-  Gazteen  bizi-kalitate  eta  jabekuntza  hobetzeko

asmoz  sexu-aholkularitza  zerbitzua  martxan  jarriko

da 2017-2018 ikasturtean. (3.1.8)

Para  que  mejore  su  calidad  de  vida  y  el

empoderamiento de la gente joven se va a poner en

marcha un servicio  de  asesoramiento  sexual  en  el

curso 2017-2018. (3.1.8).

-  Ikastetxeekin  emakumeen  ekarpenen  inguruko

hausnarketan  garrantzi  berezia  izango  du  guerra

zibila eta oroimen historikoaren ikerketa.  (3.3.4.)

- Realizar en los centros escolares una reflexión en

torno a las aportaciones de las mujeres, en la que

tendrá especial importancia la investigación sobre la

guerra civil y la memoria histórica. (3.3.4.)

BIZIMODU ERAMANGARRIA SOSTENIBILIDAD DE LA VIDA

- Kontratazio-agirietan, zainketa duinak zein zainketa

horiek  egiten  dituztenen  lan-baldintza  duinak

bermatzen  dituzten  klausulak  gehitzeko,  lehenengo

kontratazio klausulen diagnostikoa egingo da. (4.2.1.)

- Incorporar en los pliegos de contratación clausulas

que garanticen cuidados dignos, como condiciones

laborales dignas para quienes los realizan. Primero

se  realizará  un  diagnóstico  de  las  claúsulas  de

contratación. (4.2.1.)
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-  Zaintza,  bateragarritasuna eta erantzunkidetasuna

lantzeko sentsibilizazio kanpaina egingo da. (4.2.2.) 

- Hacer una campaña de sensibilización sobre los

cuidados, la conciliación y la corresponsabilidad con

las familias. (4.2.2.) 

Epe  luzerako  estrategia  denez,  plana   2018ra

luzatzea  proposatzen  da  estrategiaren  inpaktua

planaren garapenean zein izan den ebaluatzeko. 

Al  tratarse  de  una  estrategia  a  largo  plazo,  se

propone prorrogar  el  plan hasta 2018 y así evaluar

cuál es el impacto del despliegue de la estrategia en

el desarrollo del plan. 

6.-  Gobernu  onaren  eremua:  genero

zeharkakotasunaren estrategia

6.-  Ámbito del  buen gobierno:   estrategia  de la

transversalidad de género

Emakume eta gizonezkoen arteko berdintasunerako

politiken  garapenak  bilakaera  bat  izan  du.

Emakumeen  presentzia  bizitzako  esparru  guztietan

handitzeko  eta  ezberdintasunak  orekatzeko

helburuak dituzten  jarduera eta neurri  espezifikoen

artikulaziotik  gizarte  osoari  eragiten  dion  eta  izate

estrukturalagoa  duen  intebentzioaren planteamendu

orokorrago batera pasa da,  horrek ezberdintasunen

erroetan azpimarratzearen beharra  eta emakumeen

kokaleku soziala aldatzea bilatzen du  eta ez bakarrik

beraien egoera.

El desarrollo  de políticas de igualdad de mujeres y

hombres ha pasado de la articulación de actuaciones

y medidas dirigidas especificamente a mujeres, con

el  objetivo  de  compensar  las  desigualdades

existentes  y  aumentar  la  presencia  de  mujeres  en

todos los ámbitos de la vida, a un planteamiento de

la  de  intervención  más  global  que  afecta   a  la

sociedad  en  su  conjunto  y  de  carácter  más

estructural, ya que pretende incidir  sobre las raíces

de las desigualdades modificando la posición social

de las mujeres y no sólo su situación. 

Estrategia  aldaketa  honen  sorburua  Beiging-eko

Emakumeen  Batzar  mundialean  (1995)  ematen  da

eta honela definitzen da: Politikaren izaera osoaren

berrantolaketa  da  eta  horrek  integrala,  estrukturala

eta  horizontala  izan behar  du.  Sail,  maila  eta  fase

guztietan eragin beharko du eta ezinbestekoa izango

da  politikan  inplikatutako  eragileen  parte-hartzea,

baita  baliabide  espezifikoak  bere  zerbitzura  jartzea

ere.

Este cambio de estrategia  tiene su origen en la  IV

Conferencia  Mundial  de Mujeres en  Beiging  (1995)

mediante la conceptualización y posterior  desarrollo

de  lo  que  se  conoce  como  maistreaming  o

transversalidad  de  género  y  se  define  como  "  la

reorganización, desarrollo y mejora de los procesos

políticos.  Tiene  que  ser  integral,  estructural  y

horizontal  afectando  a  todos  los  departamentos,

niveles  y  fases  de  intervención  y  requiere  la

participación de todos los agentes implicados en la

política y la dotación de recursos específicos."
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Erakunde  publikoek  genero  ikuspegia

zeharkakotasunez   txertatu  behar  dute  beraien

politika eta jardueretan, gizon eta emakumeen arteko

ezberdintasunak  deuseztatzeko  helburu

nagusiarekin.

Las  Administraciones  Públicas  deben   integrar  la

perspectiva  de  género  de  manera  transversal   en

todas  su  políticas  y  actuaciones  con  el  objetivo

general de eliminar las desigualdades.

Zeharkakotasunaren  estrategia  lege  eta  arau

nazional eta internazional desberdinetan jasotzen da,

baina   gure  eremuko   arautegian,   Gizon  eta

Emakumeen Berdintasun Efektiboari buruzko 3/2007

Lege Organikoko 15. artikuluan eta Euskal Autonomi

Erkidegoko  Emakume  eta  Gizonen  Berdintasuneko

4/2005 Legean (Printzipio Orokorrak eta III. Titulua).

La  estrategia  de  la  transversalidad  se  recoge  en

diferentes normas nacionales e internacionales pero

la  referencia  fundamental  en  nuestro  ordenamiento

jurídico se recoge en el artículo 15 Ley 3/2007  para

la  Igualdad Efectiva de Mujeres y Hombres y Ley

4/2005 para la Igualdad de Mujeres y Hombres de la

Comunidad Autónoma Vasca ( Principios Generales

y Título II)

Halaber,  4/2005 legeak 7.1.a artikuluan  adierazten

du tokiko administrazioen eginkizunen artean udalei

dagokiela  azpiegiturak,  programak  eta  prozedurak

egokitu  eta  sortzea  genero  ikuspegia  beren

administrazioan integratze aldera. 

Asimismo,  en el artículo 7.1.a de la Ley 4/2005 se

recoge  corresponde  a  los  Ayuntamientos  de  la

Comunidad  Autónoma de Euskadi  la  adecuación  y

creación de estructuras programas y procedimientos

para  integrar  la  perspectiva  de  género  en  su

administración.

II.  Berdintasun  Planak  erakutsi  dizkigu  berdintasun

irizpideak  Udalaren  politika  eta  ekimen  guztietan

txertatzeko ditugun zailtasunak. Hortaz, beharrezkoa

da estrategia bat ezartzea, egitura politiko-teknikoak

sortuta lagunduko duena sail guztiak inplika daitezen

eta  parte  har  dezaten  emakume  eta  gizonen

berdintasunaren  printzipioaren  zeharkakotasunean,

horrela  bermatzeko  ikuspegi  hori  oinarri  duen  II.

plana gauzatuko dela.

El  lI  Plan  de  Igualdad  nos  ha  demostrado  las

dificultades  para  que  el  principio  de  igualdad  esté

incorporado  en  todas  las  políticas  e  iniciativas  del

Ayuntamiento;  por  ello,  la  necesidad  de  implantar

una  estrategia  que  mediante  la  creación  de

estructuras político-técnicas facilite la implicación y la

participación  de  todas  las  áreas  en  la

transversalización  del  principio  de  igualdad  de

mujeres y hombres, garantizando así la ejecución del

II Plan  que está elaborado con este enfoque.  

Horregatik,  datozen  urteetarako  helburua  da

berariazko proiektu bat martxan jartzea Errenteriako

Udalaren  politiketan  genero-zeharkakotasuna

sustatzeko  eta  ezartzeko  oinarriak  sendotuko

Es por ello, que se ha fijado como objetivo para los

próximos años un proyecto específico que asiente las

bases  para  la  promoción  e  implementación  de  la

transversalidad  de  género  en  las  políticas
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dituena,  epe  labur,  ertain  eta  luzerako  proiektu

estrategikoa  izango  baita  herrian  nahiz  Udalean

bertan  emakumeen  eta  gizonen  arteko  benetako

berdintasuna lortzeko.

municipales  del  Ayuntamiento  de  Errenteria,

considerándolo  un  proyecto  estratégico  a  corto,

medio  y  largo  plazo  para  la  consecución  de  la

igualdad real de mujeres y hombres tanto dentro del

municipio  de  Errenteria  como  dentro  del  propio

Ayuntamiento.

Horren  guztiaren  arabera,  Errenteriako  Udalak

publiko  egiten  du  emakumeen  eta  gizonen

berdintasunaren  aldeko  konpromiso  irmo  eta

saihetsezina.  Konpromiso  etiko,  politiko  eta  tekniko

horrek  onarpen  zabala  du,  eta  asmoa  da  bere

horretan mantentzea nahiz eta gobernua aldatu, eta

operatiboa  izango  bada,  arauak  behar  ditu,

plangintza burutzea emakumeen eta gizonen arteko

aukera-berdintasunaren  printzipioa  txertatuta  eta

egiturak  sortzea  mainstreaming  estrategiak  behar

duen  horizontaltasuna  eta  iraupena  eduki  ahal

izateko.

En  virtud  de  todo  lo  anterior,  el  Ayuntamiento  de

Errenteria  hace  público  su  compromiso  firme  e

ineludible  con  la  igualdad  de  mujeres  y  hombres.

Este compromiso ético, político y técnico, de amplia

aceptación, tiene la intención de permanecer estable

al  margen de los  cambios  de  gobierno  y  para  ser

operativo,  precisa  de  producción  normativa

vinculante,  planificación  integrando  el  principio  de

igualdad de oportunidades entre mujeres y hombres

y creación de estructuras que permitan atender a la

horizontalidad  y  sostenimiento  en  el  tiempo  que

requiere la estrategia de mainstreaming, como se ha

dicho anteriormente.

Proiektu hau ezarri eta jarraipena egiteko prozesuan

Udaleko  departamentuek  inplikazio  eta  koordinazio

handiagoa  izan  dezaten,  zehaztu  behar  dira

proiektua garatzeko esleitutako organoen osaera eta

funtzioak;  organo  horiek  gaur  egun  beste  zeregin

batzuetan  jarduten  dira,  baina  egokiak  dira

aipatutakoak burutzeko.

Con  el  objetivo  de  lograr  una  mayor  implicación  y

coordinación de los departamentos municipales en el

proceso  de  implementación  y  seguimiento  de  este

proyecto,  se  estima  necesario  especificar  la

composición  y  las  funciones  de  los  diferentes

órganos  asignados  para  el  desarrollo  del  proyecto,

órganos que en la actualidad están proyectados para

otros cometidos y que se consideran adecuados para

el desarrollo del mismo.

- Udalaren antolaketa berriaren egokitzapena -  Adecuación  a  la  nueva  estructuración

municipal. 

2016ko  abenduaren  23ko  alkatetzako  dekretuz

erakunde mailan hiru arlo handi eratzea erabaki zen:

Antolaketa,  Lurraldea  eta  Herritarrak,  Udaleko  sail

En el Decreto de Alcaldía con fecha 23 de diciembre

de 2016 se decide configurar tres grandes ámbitos a

nivel  institucional:  Organización,  Territorio  y
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eta azpisailak koordinaziorako eta plangintzarako hiru

arlo  handitan  biltzea,  udal-administrazioak  dituen

oinarrizko  hiru  elementu  integratzaileen  ikuspegitik

hartuta:  Antolaketa,  Lurraldea  (espazio  fisikoa)  eta

Herritarrak (pertsonak). 

Ciudadanía,  agrupando  tres  grandes  ámbitos  de

coordinación  y  planificación  de  las  diferentes

áreas/subáreas  municipales,  considerando  a  la

administración municipal desde el punto de vista de

sus  tres  elementos  integradores  básicos:

Organización, Territorio (espacio físico) y Ciudadanía

(elemento humano).

Hiru  arlo  horiek  Udalaren  egungo  antolamendu-

egitura  osatzen duten  sail/azpisail  guztiei  dagozkie,

eta horien jarduera osatzen dute. 

Estos  tres  ámbitos  se  corresponden  e  integran  la

actividad de todas las áreas/subáreas que conforman

la actual estructura organizativa del Ayuntamiento. 

Herritarren  eremuan  kokatzen  da  Berdintasunerako

Azpisaila,  beste  hainbat  arlorekin  batera:  Gizarte

Zerbitzuak,  Kultur  Aniztasuna,  Udal  Hizkuntza

Politika,  Hezkuntza,  Gazteria,  Kirolak,  Kultura,

Liburutegia, Udaltzaingoa eta Babes Zibila. 

La subárea de Igualdad se enmarca en el ámbito de

la  ciudadanía,  junto  con  otras  áreas:  Servicios

Sociales,  Diversidad  Cultural,  Política  Lingüística

Municipal,  Educación,  Juventud,  Deportes,  Cultura,

Biblioteca, Policía Municipal y Protección Civil.

Antolaketa  berriaren  baitan  koordinaziorako  eta

antolaketarako  bilera  politiko-teknikoak  egiten  dira

astero.  Zeharkakotasunarentasunaren  estrategia

garatzeko  eta  bere  iraunkortasuna  eta

horizontaltasuna  bermatzeko  egitura  egonkorra  eta

politiko-teknikoa  beharrezkoa  da.  Hortaz,

Errenteriako  Udalean  azkeneko  hilabeteetan  eman

den antolaketa eta egitura aldaketa kontutan hartuta,

Herritarren  eremua  izango  da

zeharkakotasunarentasunaren  estrategiaren  bermea

lehenengo fase honetan. 

Con  la  nueva  organización,  se  celebran  reuniones

político-técnicas  cada  semana  para  coordinar  y

organizar  el  trabajo.  Para  poder  desarrollar  la

estrategia transversal  y garantizar  su sostenimiento

en  el  tiempo  y  horizontalidad,  se  necesita  una

estructura estable y político-técnica. Así, teniendo en

cuenta los cambios orgnizativos y estructurales que

se han llevado a cabo en los  últimos  meses en el

Ayuntamiento  de  Errenteria,  será  el  ámbito  de

Ciudadanía el encargado de garantizar la estrategia

transversal en esta primera fase.

Estrategia  honek  hiru  eremuetan  (Antolaketa,

Lurraldea  eta  Herritarrak)  eragingo  du,  nahiz  eta

lehenengo fase honetan Herritarren eremuan hastea

Esta  estrategia  afectará  a  los  tres  ámbitos

(Organización,  Territorio  y  Ciudadanía),  aunque  se

prevé comenzar en esta primera fase en el ámbito de
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aurreikusten  den.  Une  bakoitzean  alkateak  edo

zinegotzi-delegatuek  erabakiko  dute  nola  eragin

beste bi eremuetan.  

Ciudadanía. Serán alcaldía y las concejalías quienes

decidan en cada momento cómo influir en los otros

dos ámbitos.

Dokumentu  honen  bidez,  eta

zeharkakotasunarentasunaren  estrategia  garatzeko

helburuarekin,  Herritarren  eremuko  koordinazio

egitura  politiko-teknikoari  ondorengo  funtzioak  eta

funtzionamendua egokitu nahi zaizkio:  

Mediante  el  presente  documento,  y  al  objeto  de

desarrollar  la  estrategia  transversal,  pretendemos

adjudicar las siguientes funciones y funcionamiento a

la  estructura  político-técnica  de  coordinación  del

ámbito de Ciudadanía.

Egitura  politiko-teknikoa  denez,  alde  politikoak

emakume  eta  gizonen  arteko  aukera

berdintasunerako  udal  politikekiko adostasuna

eta konpromiso  politikoa  zein  konpromiso

instituzionala  bermatzea ditu helburu;  hau da,  sail

eta  zinegotzi  guztien  inplikazio  eta

erantzukidetasuna.  

Dado que se trata de una estructura político-técnica,

el  objetivo  es  que  la  parte  política  garantice  el

acuerdo  con  las  políticas  municipales  para  la

igualdad  de  oportunidades  entre  mujeres  y

hombres  y  garantice  el  compromiso  político  e

institucional;  es  decir,  la  implicación  y  la

corresponsabilidad de todas las áreas y de todas y

todos los concejales.

Alde  teknikoak,  aldiz,  berdintasun  politikaren

garapena  bultzatu  eta  sustatu  eta  Udalean

zeharkakotasunaren  estrategiaren  ezarpena

bultzatzea ditu helburu. 

La  parte  técnica,  por  su  parte,  tendrá  por  objeto

fomentar y promocionar el desarrollo de la política de

igualdad y fomentar la implantación de la estrategia

transversal en el Ayuntamiento.

Funtzioei  dagokionez,  arlo  politikoaren  funtzioak

ondorengoak izango dira: 

En lo que a las funciones se refiere, estas serán las

funciones de la parte política:

-  Berdintasun  politiken  ildo  estrategikoak  definitu,
agintaldi bakoitzean.

- Definir en cada legislatura las líneas estratégicas de

las políticas de igualdad

- Estrategia ezarri eta garatzeko beharrezkoak diren
baliabideak  onartu  eta  baldintzak  (trebakuntza  eta
denbora) sortu.

- Aprobar los recursos y las condiciones necesarias

(formación y tiempo) para establecer y desarrollar la

estrategia

-  Sail  ezberdinekin urteko lan-programazioa onartu,
eta emaitzen urteko jarraipena egin.

-  Aprobar  el  programa  de  trabajo  anual  de  las

diferentes áreas y  realizar  el  seguimiento  anual  de
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resultados

-  Estrategiaren  garapenean  emandako
aurrerapausoak eta zailtasunak aztertu eta baloratu.

-  Analizar  y  valorar  los  avances  realizados  y  las

dificultades  superadas  en  el  desarrollo  de  la

estrategia

Arlo teknikoaren funtzioak ondorengoak izango dira: Las  funciones  de  la  parte  técnica  serán  las

siguientes:

-  Urteko  lanerako  plangintza  orokorra  diseinatu,

proposatu eta ebaluatu.

- Diseñar, proponer y evaluar la planificación general

para el trabajo de todo el año

-  Udal  esku-hartzeak  berdintasun  printzipioari

egokitzeko ekarpen teknikoak egin.

-  Realizar  aportaciones  técnicas  para  que  la

intervención  municipal  se  adecue  al  principio  de

igualdad

- Sail bakoitzeko jardueren jarraipena programatu eta

gauzatu.

-  Programar  y  realizar  el  seguimiento  de  las

actividades de cada área

-  Udaleko  Sail  bakoitzaren  jardueren  eboluzioari

buruzko informazioa eskaini, estrategia gauzatzearen

inguruko jarraipen egokia egin ahal izateko.

-  Ofrecer  información relativa a la  evolución  de las

actividades de cada área municipal, para poder llevar

a cabo un seguimiento adecuado de la ejecución de

la estrategia

Planaren  garapena  Berdintasunerako  Kontseiluan

aztertu  ondoren  eta  aholku  kontseilu  honen  iritzia

kontutan harturik.

Teniendo en cuenta la propuesta del consejo asesor

de igualdad tras el análisis del desarrollo del II Plan. 

Berdintasunerako  teknikariak,  2017ko  irailaren

25ean,  Errenteriako Emakume eta Gizonen arteko II.

Berdintasunerako  Planaren  (2013-2016)

indarraldiaren  luzapenerako  eta  mainstreaming

estrategia  garatzeko  akoridioa  onartzearen  aldeko

txostena egin du.

La  técnica  para  la  igualdad,  con  fecha  25  de

septiembre de 2017 ha emitido informe favorable a

prorrogar la vigencia del II. Plan para la Igualdad de

Mujeres  y  Hombres  de  Errenteria  2013-2016  y  de

acuerdo  para  la  implantación  de  la  estrategia  de

mainstreaming. .

2017ko  urriaren  23an,  Berdintasunerako Delegatuak

proposatuta,  Herritarrak  Batzordeak  aldeko  irizpena

eman dio erabaki honi.

Visto  que  en  fecha  23  de  octubre  de  2017,  a

propuesta  de la  Delegada de Igualdad,  la  Comisión

Informativa de ciudadanía dictamina favorablemente el
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presente asunto.

Hauek mintzatu dira: Se producen las siguientes intervenciones:

* Oyarbide andreak (EAJ/PNV) euskaraz adierazi du

gai hori landu dutela bi batzordetan eta bilera batean,

eta  uste  du  denek  badakitela  gutxi  gorabehera  zer

pentsatzen  duten.  Ikusita  planaren  betetze-maila,

batez ere Udalari dagozkion kontuetan eta helburuak

eta  ekintzak  indarrean  daudela,  ez  dutela

egunerokotasunik  galdu,  eta,  hitz  egin  izan  duten

moduan,  berrikuntza  nagusia  Emakumeen  Etxea

izanik, egokia iruditu zaie itxarotea nola garatzen den

Emakumeen Etxea, ikusteko zer behar azaltzen diren

gero  hori  plan  berri  batean  txertatzeko  behar  den

bezala.  Bere  alderdiak  kezka  bat  azaldu  zuen

berdintasunaren  inguruan  egitura  berriaren  baitan

Herritarrak  batzordean agian gera zitekeelako pixka

bat diluituta, baina azken batzordean komentatu zuten

moduan,  aukera  bezala  ikusi  daiteke,  Berdintasuna

zeharlerro  gisa  arlo  guztietan  lantzeko,  Herritarrak

batzordean  eta  batzorde  horretatik  kanpo  ere  bai.

Ikusiko dute nola doan emakumeen etxea, baina ezin

da lo hartu, III.  plana egin beharko da, baina ikusita

nola doan. EAJk aldeko bozka emango dio.

* Interviene en euskera la Sra. Oyarbide (EAJ/PNV)

manifestando  que  este  tema  se  ha  tratado  en  dos

comisiones y una reunión, y cree que está claro lo que

más o menos piensan. Visto el nivel de cumplimiento

del  plan,  sobre  todo  en  los  temas  relativos  al

Ayuntamiento,  y  que  los  objetivos  y  las  acciones

siguen vigentes, que no han perdido actualidad, y que

como han solido comentar la principal novedad es la

Casa de las Mujeres, les parece apropiado esperar a

ver cómo se desarrolla la Casa de las Mujeres, para

ver  qué  necesidades  surgen,  para  luego  integrarlo

todo  en  un  nuevo  plan.  Su  partido  ha  mostrado

preocupación en relación a que la sección de igualdad

podría  quedar  diluida  en  la  nueva estructura,  en  la

comisión de ciudadanía, pero tal y como comentaron

en la última comisión, lo ven como una oportunidad,

para poder  trabajar  la  igualdad transversalmente  en

todas las áreas, tanto en la comisión de ciudadanía

como fuera de ella. Ya verán cómo va la Casa de las

Mujeres,  pero no se pueden dormir  en los  laureles,

habrá que preparar el III. plan, pero después de ver

cómo va. El PNV votará a favor.

*  Basurto  andreak  (Errenteria  IrabaziZ)  euskaraz

adierazi  du  nahiz  eta  kontziente  izan  oraindik

berdintasunaren bidean lan asko dagoela egiteko, bai

Udalean eta bai gizartean, onartu behar dela udal hau

lan  asko  egiten  ari  dela  berdintasunaren  bidean,

benetako  berdintasuna  lortzeko.  Aukera  baliatu  nahi

dute zoriontzeko Berdintasun sailetik egiten den lana.

Eta  zehazki  planari  dagokionez,  guztien  artean

egindako  lana  da,  talde  politiko  guztien  ekarpenak

kontuan  hartu  dira,  eta  benetako  berdintasuna  eta

transbertsaltasuna  lortu  nahi  badugu,  denon  artean

egin  behar  dugu,  ez  da  talde  politiko  baten  gauza.

*  Interviene en euskera  la  Sra.  Basurto  (Errenteria

IrabaziZ) manifestando que aunque sean conscientes

de que en el campo de la igualdad aún hay mucho

trabajo por hacer, tanto en el Ayuntamiento como en la

sociedad, hay que reconocer que este Ayuntamiento

está  haciendo  mucho  por  conseguir  la  igualdad

efectiva. Quiere aprovechar la ocasión para reconocer

el trabajo que se realiza desde el área de Igualdad. Y

en lo que al plan se refiere, es un trabajo colectivo, se

han tenido en cuenta las aportaciones de todos los

grupos políticos y si queremos conseguir una igualdad

efectiva y transversal, debemos hacerlo entre todos y
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Berriz saila zoriondu du, baita talde guztien lana ere. todas, no es cosa de un sólo grupo político. Vuelve a

felicitar al área y el trabajo de todos los grupos.

*  Palencia  jaunak  (Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos)  adierazi  du  kontsertualizatzeko,  II.

Berdintasun  Plana  aho  batez  onartu  zela  2013ko

maiatzaren 28an, eta 2016ko iraunaldia zuela. Orain

aurkeztu  dute  plan  hori  luzatzeko  proposamen  bat,

Mainstreaming  estrategia  ezartzeko  asmoarekin,

alegia, emakume eta gizonen arteko berdintasunaren

printzipioaren  zeharkakotasuna  sustatzea

administrazio publikoaren maila  guztietan.  Gustatuko

litzaioke gogoratzea II.  Berdintasun Planean helburu

hau jasota dagoela lehentasunezko puntu gisa, nahiz

eta momentu horretan “Gobernu ona” esaten zitzaion.

Txosten  bat  aurkeztu  dute  II.  Berdintasun  Planaren

betetze-mailari  buruzkoa,  justifikatzen  duena  plana

luzatzeko  proposamena.  Txosten  hori  aztertuta,

kezkagarria  iruditzen zaie  planean  bildutako  helburu

eta ekimen guztien artean  % 38 ez burutu izana, eta

burutu  direnen  %  46ren  betetze  maila  baxua  edo

baxua dela; alegia, planeko ekintzen bi heren ez dira

egin  edo  betetze-maila  baxua  edo  oso  baxua  dute.

Lehentasunezko lan-ardatzera jotzen badute, Gobernu

Onarenera,  datuak  antzekoak  dira:  gobernu  onaren

ardatzeko ekintzen % 70 ez dira burutu edo betetze-

maila  baxua  edo  baxua  dute.  Hasiera  batean,  ez

zitzaien  egoki  iruditzen  Plana  luzatzea,  iruditzen

zitzaiela  berdintasun-planak  aldiz  eguneratu  egin

behar  direla  arazo  edo  ikuspegi  berriak  sortzen

direlako.  Gainerako  taldeekin  izan  dituzten  bileretan

eztabaidatu  ondoren,  eta  ikusi  onartu  zela

Emakumeen  Etxearen  aipamena  sartzea  eta

konpromisoa  hartu  zutela  berdintasun-plan  berriari

helduko  ziotela  berandu  baino  lehen,  proposamen

honen  alde  bozkatuko  dute,  nahiz  eta  adierazi

kezkatuta daudela txostenean adierazitako emaitzekin.

*Interviene  el  Sr.  Palencia  (Euskal  Sozialistak-

Socialistas  Vascos)  manifestando  que  por

contextualizar, este II. Plan de Igualdad fue aprobado

por  unanimidad  el  28  de  mayo  de  2013  y  tenía

vigencia hasta 2016. Hoy se  presenta una propuesta

de prórroga de este Plan con la idea de “implantar la

estrategia  de  Mainstreaming”  que  no  es  otra  cosa

que la promoción de la transversalidad del principio

de igualdad entre mujeres  y hombres en todos los

niveles  de  la  administración  pública.  Le  gustaría

recordar que en el II. Plan de Igualdad, este objetivo

viene recogido como primer punto al que se le iba a

dar  prioridad,  aunque  en  ese  momento  se  le

denominaba como “Buen Gobierno”. También se ha

presentado un informe con el grado de cumplimiento

del II. Plan de Igualdad que justifica la propuesta de

prórroga.  Analizando  el  informe  consideran

preocupante que de todos los objetivos e iniciativas

que recogen el Plan, el 38% no se hayan realizado y

que  de  las  que  si  se  han  realizado  el  46%  se

consideran que con un grado de cumplimiento bajo o

muy bajo, es decir, que dos tercios de las acciones

del Plan o no se han realizado o tienen un grado de

cumplimiento  bajo  o  muy  bajo.  Si  van  al  eje  de

trabajo  que  se  consideraba  prioritario  que  era  el

Buen Gobierno los datos son parecidos el 70% de las

acciones  del  eje  de  Buen  Gobierno  no  se  han

realizado o tienen un grado de cumplimiento bajo o

muy  bajo.  En  un  primer  momento,  no  veían  la

prórroga del Plan ya que consideraban que un Plan de

Igualdad  es  algo  que  hay  que  ir  actualizando

periódicamente  ya  que  van  saliendo  nuevas

problemáticas  o  nuevos  enfoques  que  se  pueden

abordar.  Tras  debatirlo  en  las  reuniones  que  han

tenido con los demás grupos y visto que se aceptó

meter la mención a la Casa de las Mujeres y que hubo
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un compromiso de que íban a abordar el Nuevo Plan

de Igualdad en un plazo no demasiado largo van a

votar  a  favor  de  esta  propuesta  mostrando  su

preocupación por este informe que se ha presentado.

* Lopez de Echezarreta andreak (Orereta/Errenteriako

EHBildu)  euskaraz adierazi  du asko hitz  egin dutela

gai  honetaz  batzordeetan  nahiz  bileretan,  eta

orokorrean  saiakera  egiten  dutela  berdintasun-

politiketan talde politikoen adostasuna lortzen garatzen

dituzten  politikak  ahalik  eta  adostasun  eta  kohesio

maila  altuenarekin  aurrera  eramateko,  eta  ondorioz,

berari  ere  tokatzen  zaiola  elkarlana  eskertzea,

proposamena batzordera eraman zuenean lehen aldiz

ez zuelako nahikoa landua guztiekin,  baina  ondoren

hartu dutelako behar zen tartea txostena ondo aztertu

eta gaiari buruz hitz egiteko. Bere ustez, berdintasun-

planak  berregin  behar  dira,  iraunaldi  bat  izan  behar

dute,  baina  momentu  honetan  udaletxearen

antolakuntza  berriak  aukera  ematen  digu  ikusteko

benetan  has  daitezkeen  zeharlerrotasun  hori  askoz

ere  modu  intensoagoan  ezartzen.  Gauza  jakina  da

administrazioan lan egiten duen ororentzat orokorrean

zein zaila den transbersalitatea lantzea arlo guztietan.

Hori  da  ziurrenik  administrazioetan  duten  erronkarik

handiena.  Hartara,  ulergarria  da  zeharlerrotasuna

izatea  berdintasun-politiketan  duten  zailtasun

handietako bat,  eta berak aukera bezala  ikusten  du

momentu honetan duten antolakuntza-eredu berri hori

eta astero maila tekniko-politikoan egiten duten bilera

hori  baliatzea  zeharlerrotasuna  modu  aktiboagoan

inplementatu  ahal  izateko.  Emakumeen  Etxea  da

datorren urtean izango duten apustu politiko nagusia,

Berdintasun arloari  dagokionez; 2018ak etorkizuneko

planaren gauza asko zehaztuko ditu. Hartara, urtebete

eskaintzea  mainstreamingaren  estrategia  aplikatzen

hasteko  eta  Emakumeen  Etxeak  zer  ibilbide  egiten

duen  ikusteko,  ez  da  guztiz  zentzugabea  2018

amaiera edo 2019 hasierarako planteatzea plan berria.

* Intervine en euskera la Sra. Lopez de Echezarreta

(Orereta/Errenteriako EHBildu) manifestando que han

hablado  mucho  sobre  este  tema  tanto  en  las

comisiones como en las reuniones y que en general

en las políticas de igualdad han procurado obtener el

consenso de los grupos políticos para poder llevar a

cabo las políticas con el mayor consenso y cohesión

posible.  Por  consiguiente,  a  ella  le  corresponde

agradecer la colaboración, ya que la primera vez que

llevó  la  propuesta  a  la  comisión  no  estaba

suficientemente desarrollada, pero posteriormente se

han tomado el tiempo necesario para estudiar bien el

informe  y  tratar  el  tema.  En  su  opinión,  se  deben

rehacer  los  planes  de  igualdad,  deben  tener  una

vigencia, pero en este momento la nueva organización

del Ayuntamiento les ofrece la oportunidad de ver si

de  verdad  podemos  empezar  a  implementar  la

transversalidad  de  manera  mucho  más  intensa.

Sabido es para quienes trabajan en la administración

lo difícil que es trabajar la transversalidad en todas las

áreas,  ese sea probablemente el  mayor  reto de las

administraciones.  Así,  es  comprensible  que  la

transversalidad sea uno de los mayores escollos de

las políticas de igualdad, y ella ve como oportunidad

este nuevo modelo de organización, para aprovechar

la  reunión  técnico-política  que  se  celebra  cada

semana  para  implementar  la  transversalidad  de

manera  más  activa.  La  Casa  de  las  Mujeres  es  la

principal  apuesta  política  de  cara  al  año que  viene

para el área de Igualdad; el 2018 concretará muchas

cosas del futuro plan. Así, no es descabellado dar un

año para empezar a aplicar la estrategia mainstreamin

y para ver el recorrido de la Casa de las Mujeres, para

así  plantear  el  nuevo  plan  hacia  finales  de  2018  o
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Ekarpenengatik  eskerrak  eman  dizkie  taldeei,

elkarlanean jarduteagatik. Aldeko bozka emango dute.

principios de 2019. Quiere agradecer las aportaciones

a los grupos, por la colaboración. Votarán a favor de la

propuesta.

Amaitu dira mintzaldiak. Finalizadas las intervenciones.

Udalbatzak, aho batez, aldeko 20 botorekin (Orereta/

Errenteria  EHBildu,  Euskal  Sozialistak-Socialistas

Vascos,  Errenteriako  IrabaziZ,  EAJ/PNV),  hau

erabaki du:

El Pleno de la Corporación por unanimidad, con 20

votos a favor (Orereta/Errenteriako EHBildu, Euskal

Sozialistak-Socialistas  Vascos,  Errenteria  IrabaziZ,

EAJ/PNV).

E R A B A K I A A C U E R D A

1.-  Errenteriako  Emakume  eta  Gizonen  arteko  II.

Berdintasunerako  Planaren  indarraldia  2018.  urtera

arte luzatzea. 

1.- Prorrogar la vigencia del II. Plan para la Igualdad

de Mujeres  y  Hombres  de Errenteria  hasta  el  año

2018

2.- Konpromisoa hartzea proiektua ezarri, garatu eta

jarraitzeko  eta  Errenteriako  Udalaren  politiketan

genero-zeharkakotasuna txertatzeko, bai eta egungo

egiturak helburu hori lortzeko egokitzekoa ere.

2.- Adoptar el compromiso para la implantación, de-

sarrollo y seguimiento del Proyecto e implementación

de la transversalidad de género en las políticas muni-

cipales del Ayuntamiento de Errenteria, así como a la

adecuación de las estructuras existentes para la con-

secución de dicho fin. 

15.  Galdera-eskariak. 15. Ruegos y Preguntas.

Ez da galderarik edo eskaerarik egin. No se produce ruego ni pregunta alguna.

---------- ----------

Eta  aztertu  beharreko  gai  gehiagorik  ez  zegoenez,

Alkateak  bilkura  amaitutzat  eman  du  egun  bereko

20:20 zirela. Eta aztertutakoa eta erabakitakoa jasota

gera dadin, akta hau egin dut autonomia-erkidegoko

paper  ofizialean,  _____zenbakitik  _____ra,  eta

nirekin batera Alkateak sinatu du. Egiaztatzen dut.

Y sin más asuntos de los que tratar,  el  Presidente

levanta la Sesión, siendo las 20:20 horas del día de

la  fecha.  Y para  constancia  de lo  tratado y de  los

acuerdos  adoptados,  extiendo  la  presente  Acta  en

los folios números ______ al ______ del papel oficial

de  la  Comunidad  Autónoma,  firmando  conmigo  el

Alcalde. Certifico.
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